
فراخوان مشارکت در سرمایه گذاری راه اندازی  شهرداری قم
کارگاه تولید شن وماسه دانه بندی از مصالح کوهی

 در نظر دارد انجام پروژه زیر را از طریق مناقصه عمومی دو مرحله ای با مشخصات و شرایط کلی زیر به 
متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید.

1-مدت انجام پیمان  4 ماه شمسی می باشد. 
نشانی به  قم  شهرداری  مناقصه گران  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  توانند  می  محترم   2-متقاضیان 
Peyman.Qom.ir نسبت به خرید اسناد مناقصه به مبلغ  دو میلیون )2.000.000( ریال اقدام نمایند. 

)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد می باشد.(
3- به این قرارداد تعلیق و پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.

4-سایر شرایط مناقصه در اسناد و مدارک درج شده است.
5-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات 
بلوکه شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده 

حسن انجام کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )6-شماره حساب بانکی ایران)شبا

7-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز پنج شنبه مورخ  1400/11/14 لغایت روز پنج شنبه مورخ  1400/11/21
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز پنج شنبه مورخ 1400/11/14 لغایت روز دوشنبه مورخ  1400/11/25

8-مناقصه گران مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد ارائه نمایند. امضاء اسناد و 
مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.  

9-جهت پاسخگویی به سوالات تخصصی با اداره کل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با شماره تلفن  
36104554-025 و جهت پاسخگویی به سوالات عمومی با اداره کل قراردادها و پیمانها با شماره تلفن 

36104333-025 تماس حاصل فرمائید.
10-محل تسلیم پیشنهادها: قم– بلوار امام موسی صدر– جنب بوستان شهید بنیادی– شهرداری مرکزی– 

طبقه ششم– اداره کل حراست 
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 7:30 الی 

14:00 و روزهای پنج شنبه از ساعت 7:30 الی 13:00 است.

 شرکت بین المللی بازرگانی پیشروان تجارت گستر پارسیان به شماره ثبت 17809 
) تابعه موسسه توسعه و عمران منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان( در نظر دارد به منظور 
راه اندازی و تجهیزکارگاره دانه بندی شن و ماسه با بهره برداری از منابع موجود در 

منطقه ویژه به صورت مشارکت اقدام نماید .
لذا به متقاضیان یک هفته بعد از انتشار آگهی مهلت داده می شود ضمن اعلام 
آمادگی به شرح ذیل اسناد مربوطه را به دفتر شرکت واقع در قم - سلفچگان - 

کیلومتر3  جاده اصفهان ساختمان مرکزی منطقه ویژه ارسال نمایند .
1-ارائه رزومه کاری متقاضی به همراه لیست کامل تجهیزات انجام پروژه

 2- تعیین حداقل 12 در صد از تولید مصالح حداقل .... تن روزانه به شرکت بازرگانی 
پیشروان تجارت گستر پارسیان به عنوان سهم مشارکت 

3-ارائه کد اقتصادی جهت اشخاص حقوقی و ارائه کد ملی جهت افراد حقیقی در زمان 
درخواست اسناد مزایده و بازدید از موضوع مزایده قبل از ارائه پیشنهاد الزامی می باشد.

4-شرکت در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات رسیده مختار می باشد
ضمنا در خصوص مشارکت فوق امتیازات مربوط به آب )یک اینچ (، برق و گاز ) در حد 
نیاز ( و تخصیص و مجوز بهره برداری 5000 متر مربع زمین در مجاورت محل اجرا جهت 
استقرار ماشین آلات و دپوی مصالح به عهده شرکت بازرگانی بوده و اخذ هر گونه مجوز 

قانونی )محیط زیست (و پرداخت هر گونه عوارض قانونی بعهده متقاضی می باشد.
5-ملاک انتخاب سرمایه گذار رزومه کاری، لیست تجهیزات تعیین شده با ذکر حد اقل 

تولید تناژ روزانه سهم شرکت بازرگانی خواهد بود.

آگهی عمومی مناقصه)نوبت اول(

WWW.QOM.IR شرکت بین المللی بازرگانی پیشروان تجارت گستر پارسیاناداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم شناسه آگهی:1269181                                                                                                

روزنامه

آیت الله نوری همدانی دردیدار سرپرست موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی )ره( : 

اندیشه های امام خمینی)ره( 
باید در حوزه ها تدریس شود 

مدیرکل مدیریت بحران استان قم تاکید کرد:

ضرورت تغییر چهره تبلیغاتی شهر متناسب با شروع پیک ششم

نکات  از  یکی  را  امام  جامعیت  همدانی  نوری  آیت الله 
برجسته بنیانگذار نظام مقدس جمهوری اسلامی دانست 
و افزود: معرفی امام به جهانیان؛ شناساندن خلاصه اسلام 

نوری  آیت الله  دفتر  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به  است. 
همدانی، حجت الاسلام علی کمساری سرپرست موسسه 
تنظیم و نشر آثار امام خمینی )ره( پیش از ظهر روزیکشنبه 
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مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم، :

اقدامات شهرداری قم سبب جذب سرمایه گذاران 
و بهبود کیفیت زندگی شده است

2

8
سخنی با استاندار محترم قم؛

جامعه ورزش نگران انتخاب مدیرکل ورزش و جوانان!

31ژانویه2022  شماره 5445  سال بیست وچهارم  3000 تومان دوشنبه 11بهمن1400 28جمادی الثانی1443

از زمان غیبت کبری تا کنون شخصیتی جامع همانند امام سراغ نداریم 
بیان افکار و اندیشه های امام از سوی صداوسیما ضعیف است 

معرفی امام به جهانیان؛ شناساندن خلاصه اسلام است

صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
استان قم، به تأثیر شهرداری قم طی سال های گذشته در 
جذب سرمایه گذار و بهبود کیفیت زندگی در شهر اشاره و 

مطرح کرد: تنوع خدماتی که در شهر ایجادشده قابل توجه 
از غرفه  بازدید  ارجمندی در حاشیه  بوده است. علیرضا 
بین المللی گردشگری تهران  نمایشگاه  شهرداری قم در 

  

مدیر کل ورزش و جوانان استان، از تشکیل مجمع خیران ازدواج در قم تا پایان 
جوانان  امور  دهی  سامان  ستاد  جلسه  در  منعم  رسول  داد.  خبر  جاری  سال 
ازدواج  امر  در  گری  تسهیل  ضرورت  به  اشاره  با  قم  فرمانداری  در  شهرستان 
جوانان، گفت: مجمع خیرین ازدواج از یک سال پیش تشکیل شده و قرار است 
با برگزاری جلسه نهایی اعضای هیئت مدیره آن انتخاب شوند. وی با بیان اینکه 
مجمع در پی آن است تا نیازمندی های جوانان در حوزه ازدواج را جمع آوری کند، 
گفت: امیدواریم مجمع بتواند در مواردی مانند مسکن و لوازم زندگی به زوجین 

رئیس همایش بین المللی حضرت حمزه )ع( گفت: این همایش روز پنجشنبه 14 
بهمن ماه جاری با پخش بیانات مقام معظم رهبری در خصوص حضرت حمزه )ع( 
در قم برگزار خواهد شد.   حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی  روز یکشنبه 
حضرت  المللی  بین  همایش  برگزاری  :ایده  اظهارداشت  خبرنگاران  جمع  در 
حمزه چندسال قبل اولین بار با مقام معظم رهبری مورد مشورت و نظرخواهی 
قرارگرفت و ایشان نسبت به آن بسیار استقبال و تاکید کردند.  رئیس همایش 
بین المللی حضرت حمزه )ع( با اشاره به دیدار اخیر مسئولان همایش بین المللی 

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم :
مجمع خیران ازدواج درقم تشکیل می شود

رییس همایش بین المللی حضرت حمزه)ع(:
همایش بین المللی حضرت حمزه)ع( درقم برگزار می شود
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از تولیدکنندگان و فعالان صنعتی: 

جهاد کارآفرینان وکارگران  موجب اعتراف آمریکا 
به شکست جنگ اقتصادی شد

تاکید برلزوم تهیه و تصویب سند و نقشه راهبردی صنعتی کشور 
با دخالت مسئولان دولت در فعالیت های اقتصادی موافق نیستم 

همیشه تکرار میکنم که اقتصاد کشور را شرطی نکنید
کیفیت خودرو داخلی خوب نیست، حق با مردم است

استاندارقم:
ظرفیت های قم برای کنگره شهدای 

روحانی استفاده می شود

مدیر حوزه های علمیه خواهران: 
اثر معجزه آسای زنان در اصلاح 

اجتماعی را باور کنیم

 مدیر حوزه های علمیه خواهران 
با بیان این که بایــد نقش و جایگاه 
زنــان در ارتقــا فرهنــگ دینــی و 
اصــلاح فضــای اجتماعــی را بــه 
جامعه بشناسانیم  گفت: متاسفانه 
خیلی از افراد اثر معجزه آسای زنان 
در اصــلاح اجتماعی و کشــاندن 
جامعــه بــه ســمت صــلاح را باور 
4ندارند. حجت الاسلام والمسلمین  2

علی مطهری: 
همه باید دولت را کمک کنیم تا 

کشور سروسامان بیابد 

از  بهره گیــری  قــم  اســتاندار 
ظرفیت های استان برای برگزاری 
باشکوه کنگره شــهیدان روحانی 
را در دستور کار مسئولان دانست 
و گفــت: مدیــران دولــت انقلابی 
در اســتان خود را متعهــد به گام 
برداشتن در مســیر گرامیداشت 
ایثار و شــهادت می دانند.  ســید 
محمدتقی شاهچراغی در جلسه 

علی مطهری نماینده تهران 
در مجلــس دهم مــی گوید: 
»من یک ســال پیــش گفتم 
اینهــا وقتی خودشــان روی 
کار بیاینــد مســئله برجام و 
اف ای تــی اف و ماننــد اینهــا 
را حــل می کنند. اگــر دولت 
کارشــکنی  نبود  دستشــان 
می کردنــد. تناقــض در رفتار  7



دوشنبه-11 بهمن ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25445

فجر انقلاب و جهاد تبیین
خدا بزرگ را شاکریم که برقراری حکومت الهی که 
مولود آن انقلاب اسلامی به رهبری پیامبر گونه خمینی 
کبیر )ره( و استقامت مبارزان راه خدا که در صف اول آن 

شهدا قرار دارند، تاج و تخت ظلم، فساد و طاغوت را پس از جنگیدن با شب های سرد 
و تاریک استبداد پهلوی، به فجر پیروزی متصل نمود که خون بهای هزاران هزار جوان 

به خون آغشته این سرزمین است.
در دهه فجر نکته حائز اهمیت برنامه های امسال یک ویژگی باید داشته باشد و آن 
توجه به اوامر و منویات رهبر و امام جامعه در بحث »جهاد تبیین« است که باید در 
دستور کار قرار بگیرد که در صورت غفلت دشمنان به گونه ای تاریخ انقلاب اسلامی و 

دستاوردهای ذی قیمت آن را باب میل خود روایت می کنند.
کسانی که امروز به نیابت از خاندان فاسد پهلوی با آنهمه خیانت و تاراج سرمایه های 
عظیم مادی حاصل از فروش نفت، در داخل و خارج با در اختیار داشتن ابزار رسانه و 
فضای مجازی، به خود جرأت می دهند از این سلسله ننگین حمایت و به دنبال تطهیر 
و آنها باشد، در مسیر تحریف حقایق تاریخی بوده و قطعاً با نگفتن ما خیلی از حقایق 

تاریخ مغفول و وارونه جلوه داده می شود.
قطعاً کلام حضرت آقا )مدظله العالی( حکمتی دارد که در این زمان، توجه ویژه ای 
به مقوله »تبیین« و آن را با کلمه »جهاد« دارد که نشان از ضرورت و حساسیت این 
موضوع می باشد، از طرفی در این مقوله کوتاهی هایی صورت گرفته که ایشان برای 

جبران، تأکید و عنایت دارد که »جهاد تبیین« در دستور کار قرار بگیرد.
اگر امروز عده ای به بهانه مفاسد اقتصادی به دنبال تطهیر خاندان فاسد پهلوی 
هستند، نگفتن ها، تبیین نکردن ها و معرفی نکردن حقایق است، قطعاً یک درصد از 
جامعه ما مطلع نیستند که شاه خائن از کشور فرار کرد و معادل دو سال درآمد فروش 
نفت که در آن زمان، صندوق طلا و جواهر و سایر اشیا ذی قیمت و بعضاً دارای ارزش 

تاریخی را با خود به غارت برد.
کدام انسان منصف پیدا می شود با اطلاع از چنین خیانت و تاراجی، به خود جرأت 
دهد از این سلسله ننگین و حافظ منافع آمریکا و غرب، حمایت و به دنبال تطهیر 
اعمال شرم آور آنها که از آن هزاران، پول پاشی در برگزاری جشن های 2500 ساله 

در تخت جمشید باشد.
»جهاد تبیین« ابعادی دارد:1- تبیین ظلم و فسادی که خاندان پهلوی به این 
مملکت روا داشتند.2- تبیین مجاهدت ها و خون دل های حضرت امام )ره( و یاران 
او متحمل و به جان خریدند، برای بیرون راندن مزدوران استکبار و در رأس آنها شاه 
خائن بود.3- تبیین مجاهدت هایی که در طول بیش از 4 دهه بر پایه نظام اسلام از 
ناحیه دلسوزان نظام و مجاهدین راه حق، خصوصاً شهدا، خانواده شهدا و ایثارگران 
و دل سوختگان نظام پای حفظ دین، نظام، مملکت، اتفاق افتاد.4- دستاوردهای 
نظام اسلامی در عرصه های مختلف، خصوصاً در عرصه های علمی، فناوری که در 
مقایسه با سایر کشورهای همتراز بی نظیر است.5- مهم تر از همه تبیین: دشمنی ها، 
کینه ورزی ها، سنگ اندازی های معاندینی که استکبار جهانی و مزدوران آنها برای 
ساقط نمودن نظام اسلامی به کار بردند و ملت ما را به زحمت انداخته و در فشار و 
تنگنا قرار دادند و به دنبال پشیمان کردن آنها از انقلاب و ناامید کردن در ادامه مسیر 
انجام دادند که از جمله مصادیق آنان، تحمیل جنگ 8 ساله، فتنه های ریز و درشت 
)77، 88، 96(، تحریم و تشدید جنگ اقتصادی و جنگ ترکیبی علیه ملت قهرمان 

و این نظام است.
البته ابعاد تبیین به همین چند مورد ختم نمی شود و ابعاد وسیع تری که دارد و 
فرصت و زمان زیادی می خواهد که همه آنها می شود، مورد کنکاش و تبیین صاحب 

نظران و اهل بیان قرار بگیرد.
مدیر حوزه علمیه کرمانشاه

سخنی با استاندار محترم قم؛

جامعه ورزش نگران انتخاب
 مدیرکل ورزش و جوانان!

از 60 نفر  خبرهای رسیده حاکی است که بیش 
رزومه خود را برای تصدی پست مدیر کلی ورزش و 

جوانان استان قم ارائه نموده اند.
به  شخصی  هر  که  ابیم  درمی  عمیق  تفکری  با 
خود اجازه داده است تا خود را بعنوان متولی ورزش 
وجوانان  استان معرفی نماید ، این درحالی است که به 
اعتقاد بنده متصدی پست مدیر کلی ورزش ولایت از 
جمله پستهای حساس ،سخت وبسیارتاثیرگذار است 
که می بایست یک فرد کاردان،تحصیل کرده،باتجربه و مورد وثوق جامعه ورزش آن 

را تصاحب نماید.
وجود بیش از 48 هیئت ورزشی با خیل بسیار ورزشکاران خود خانواده ورزش 
استان را خانواده ای پر جمعیت معرفی می نماید که شما درهیچ یک از ادارت دولتی 
آنرا مشاهده نمی کنید.این در حالی است که درکنار آنها جوانان استان با مشکلات 
پیچیده را هم باید اضافه کرد. مدیریت دستگاه ورزش و جوانان استان قم  فردی را می 
خواهد که خود از جنس ورزش باشد،تحصیلات مرتبط با ورزش داشته باشد،مورد 
اعتماد جامعه ورزش خصوصا کهن کسوتان باشد وبا تعامل با مدیران صنعتی بتواند 

منابع خوب مالی رابه ورزش تزریق نماید.
به گمان ما استاندار محترم قم که فردی چون احمد حاجی زاده معاونت سیاسی 
وامنیتی را درکنار خود دارد می تواند بهترین اطلاعات ممکن را از وی درخصوص 
نفرات معرفی شده جهت فرماندهی اداره کل ورزش  ورزش و جوانان را کسب نماید.
حاجی زاده از مدیران برجسته استان،از بازیکنان خوشنام گذشته فوتبال قم واز 

جمله نفراتی است که خود تجربه اداره ورزش شهر را درسالهای دور داشته است.
برای ما که 40 سال است که درحوزه ورزش می نویسم وبرمسائل وپیچ وخم های 
ورزش قم آگاهی کامل داریم ایجاد یک وفاق ومودت بین استخوان خورد کرده های 
ورزش قم با استاندار ومعاونت محترم سیاسی وامنیتی می تواند گره کور معرفی 
مدیر کل ورزش وجوانان را باز نماید. تعامل در این راه می تواند اثرات بسیار مثبتی را 
برجامعه ورزشی قم حاکم سازد ولبخند شادی برلبان ورزشکاران و جوانان قم درنتیجه 
یک انتخاب خود نقش خواهد بست . امید می رود شخصی به سمت مدیرکلی ورزش 
و جوانان استان قم منصوب شود که از جنس ورزش با کارنامه درخشان باشد که 
بتواند گره های مشکلات حوزه ورزش و جوانان قم را بابرنامه ریزی درست و با بهره 

گیری از نظرات کارشناسان خبره در یک افق کوتاه برطرف نماید.
تحلیلگرمسائل ورزشی استان قم

امام جمعه قم در شورای سیاست گذاری کنگره شهدای روحانی استان قم:

گرامیداشت یاد شهدا همراه با کمک به 
نیازمندان دنبال شود 

امام جمعه قم با تأکید بر اینکه کار برای شهدا باید نو باشد و از کارهای کهنه پرهیز 
کنیم، گفت: تبلیغات ما برای شهدا نباید فقط بصری باشد بلکه باید تبلیغات عملی 
مانند برگزاری مسابقه و کمک به نیازمندان با نام شهدا و ... را هم داشته باشیم و 

جوری باشد که تبلیغات ما شیک، فاخر و متناسب با نیاز و شرایط زمان باشد. 
آیت الله سیدمحمد سعیدی در شورای سیاست گذاری کنگره شهدای روحانی 
استان قم که روزیکشنبه در حرم مطهر بانوی کرامت برگزار شد، اظهار کرد: خداوند 
در قرآن کریم می فرماید شهدا را افراد از دست رفته و از صحنه خارج شده فرض 
نکنید بلکه این افراد به واسطه شهادت ظرفیتی پیدا می کنند که رزقشان نزد خداوند 
است.  وی با اشاره به اینکه شهدا در عرصه های مختلف پیام و حرف برای مردم دارند، 
گفت: کار کردن برای شهدا جای نگرانی ندارد و هر کسی این کار را نکند خودش 
خسارت دیده است زیرا جوری نیست که اگر ما این کارها را انجام ندهیم روی زمین 
بماند بلکه این فرصتی است که در اختیار ما قرار گرفته تا ما هم در این کار سهیم 
باشیم. تولیت حرم مطهر بانوی کرامت با بیان اینکه این شهدا که به جبهه ها رفتند 
و شهید شدند همه کار و زندگی داشتند و نه تنها پول نمی گرفتند بله برخی پول 
هم می دادند که به جبهه بروند، افزود: تکریم شهدا کار ارزشمندی است و در کنار 
تکریم شهدا باید از جانبازان و افرادی که ماندند و در این مسیر زحمت می کشند 

نیز یاد شود.

اخبار

آیت الله سعیدی: 

نشر آموزه های دینی پیوست
 تبلیغات شهری باشد 

نماینده ولی فقیه در استان قم  گفت: در تابلوهای تبلیغاتی سطح شهر باید از 
جملات دینی و شرعی استفاده شود و همانطور که در ورزش به هر بهانه ای کالاهایی 
را تبلیغ می کنند ما هم در تمام تابلوهای تبلیغاتی شرط کنیم که باید از یک حدیث و یا 

حکم شرعی و یا سخن بزرگان دینی که مرتبط باشد استفاده شود. 
الله سیدمحمد سعیدی در نشست قرارگاه 19 دی که با حضور مسئولان  آیت 
کمیته های این قرارگاه در حرم مطهر بانوی کرامت برگزار شد، اظهار کرد: نوع نگاه 
ما به کارهایی که انجام می دهیم مهم است و اگر نگاه ما در مسئله امر به معروف و 
نهی از منکر مانند نگاه یک طبیب باشد که می خواهد مخاطب خود را احیا کند تأثیر 

بیشتری خواهد داشت.
وی با بیان اینکه بنابر آیات قرآن احیای یک نفر مانند این است که همه مردم را احیا 
کرده باشیم، گفت: یک طبیب متناسب با رفتار مریض با او برخورد نمی کند بلکه حتی 
اگر مریض پرخاش هم کند او به وظیفه احیا کردن مریض عمل می کند بنابراین کار ما 

در قرارگاه 19 دی هم باید همینطور باشد.
امام جمعه قم با اشاره به اینکه ما در تبلیغات خود نسبت به کارهایی که می کنیم 
ضعیف هستیم، گفت: ما کارهای زیادی انجام دادیم و باید متناسب با کاری که انجام 
دادیم هم تبلیغ کنیم زیرا خود این تبلیغ علاوه بر گزارش دهی به مردم، امر به معروف 

و نهی از منکر است.
وی با بیان اینکه کارهای ما باید متناسب با زمان باشد، گفت: در حوزه امر به معروف و 
نهی از منکر باید کار نو انجام دهیم، نیروهای خود را تجمیع و هماهنگ و با برنامه ریزی 
کار کنیم؛ حتی شیطان هم برای اینکه کارش به نتیجه برسد با برنامه ریزی و گام به گام 

جلو می رود و ماهم باید مقابل شیطان برنامه داشته باشیم.
سعیدی با بیان اینکه در امر و نهی نباید عصبانی شویم زیرا در عصبانیت ها کار خراب 
می شود و دشمن به دنبال همین چیزها است، گفت: ما باید از برخی افراد به خاطر 

لحن و روحیه ای که دارند درخواست کنیم که امر به معروف و نهی از منکر نکنند.
وی با اشاره به اینکه در دولت سیزدهم با استانداران خوبی که نصب شده اند کار برای 
ما خوب شده است افزود: این فرصت و نعمت خدا را باید قدر بدانیم و شکر آن را به جا 

آوریم و بجا آوردن شکر این نعمت به استفاده درست و عمل به تکلیف است.
نماینده ولی فقیه در استان قم با تأکید بر اینکه دشمنان به دنبال این هستند که 
فرصت های پیش آمده را به تهدید تبدیل کنند و فشار را بالا ببرند تا این موقعیت را از 
دست دولت بگیرند، افزود: باید مدیران و مسئولان بدانند که در این دام نیفتند و مردم 

هم باید مراقب باشند که دشمن چه نقشه ای دارد.
وی ادامه داد: مقام معظم رهبری در مورد قم دو بحث را مطرح کردند که یکی بحث 
حفظ ظاهر شهر مقدس قم و دیگری انقلابی ماندن قم و حالا که ما می خواهیم کار 

خیر کنیم باید با توجه به این موارد مشکلات را ریشه ای حل کنیم.
اگر جایی حرفی می زنیم باید با اطلاع حرف بزنیم 

سعیدی با بیان اینکه اگر جایی حرفی می زنیم باید با اطلاع حرف بزنیم، افزود: در 
تابلوهای تبلیغاتی سطح شهر باید از جملات دینی و شرعی استفاده شود و همانطور 
که در ورزش به هر بهانه ای کالاهایی را تبلیغ می کنند ما هم در تمام تابلوهای 
تبلیغاتی شرط کنیم که باید از یک حدیث و یا حکم شرعی و یا سخن بزرگان دینی که 

مرتبط باشد استفاده شود.
اینکه خداوند مردم را صاحب اختیار قرار داده است، گفت: در  به  با اشاره  وی 
برنامه هایی که انجام می دهید اگر برخی عمل نمی کنند ناامید نشوید زیرا ما بیش از 
انبیاء و اولیاء خدا وظیفه نداریم ولی فرق ما با بسیاری از آنها این است که ما حکومت 

در اختیار داریم و باید از این امکان به خوبی استفاده کنیم.
امام جمعه قم با بیان اینکه دستگاه های دولتی باید وظیفه خود را در زمینه امر به 
معروف و نهی از منکر انجام دهند، گفت: پیگیری کارها خیلی مهم است و در این 
پیگیری ها هم باید از کارهای انجام شده تشکر شود و هم کارهای انجام نشده اعلام 

و تذکر داده شود.
وی با تأکید بر اینکه امر به معروف باید همگانی شود، گفت: اگر امر به معروف و نی 
از منکر منحصر در یک مجموعه شود بقیه فکر می کنند که مسئولیت از آنها برداشته 
شده است و بی تفاوت می شوند و مطالبه گر نمی شوند بنابراین نباید وظیفه امر به 

معروف و نهی از منکر به قرارگاه 19 دی محدود شود.
 

استاندارقم:

ظرفیت های قم برای کنگره شهدای 
روحانی استفاده می شود

استاندار قم بهره گیری از ظرفیت های استان برای برگزاری باشکوه کنگره شهیدان 
روحانی را در دستور کار مسئولان دانست و گفت: مدیران دولت انقلابی در استان خود 

را متعهد به گام برداشتن در مسیر گرامیداشت ایثار و شهادت می دانند. 
سید محمدتقی شاهچراغی در جلسه هماهنگی برگزاری کنگره شهیدان روحانی 
که به ریاست آیت الله سید محمد سعیدی تولیت حرم حضرت معصومه)س( در سالن 
جلسه های حرم مطهر برگزار شد، طی سخنانی نقش روحانیت در انقلاب اسلامی و 

دفاع مقدس را برجسته دانست.
او با اشاره به برنامه های کنگره ی شهیدان روحانی ادامه داد: بر اساس فرمایش های 
رهبر معظم انقلاب باید تلاش کنیم تا عموم مردم به فرهنگ ایثار و شهادت جذب 

شوند.
شاهچراغی تولید محصول های فرهنگی را از برنامه های کنگره شهیدان روحانی 
دانست و افزود: محتوای فرهنگی تولیدی باید جذاب بوده و در متن جامعه به آنها 
توجه شود. استاندار قم بهره گیری از ظرفیت های استانی برای برگزاری باشکوه 
این مراسم را در دستور کار مسئولان استان دانست و گفت: مدیران دولت انقلابی 
در استان خود را متعهد به گام برداشتن در مسیر گرامیداشت ایثار و شهادت 

می دانند.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در نامه ای از مدیرحوزه های علمیه خواستارشد:

حضور نیروهای طلاب جهادی
 در مراکز درمانی

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم از در نامه ای از مدیرحوزه های علمیه خواستارحضور 
نیروهای طلاب جهادی در مراکز درمانی شد. 

دکتر مصری رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در نامه ای از آیت الله اعرافی مدیر 
حوزه های علمیه سراسر کشور، خواستار حضور نیروهای طلاب جهادی در مراکز 
درمانی شد. بر اساس این گزارش: در نامه دکتر مصری آمده است: با عنایت به تجربه 
موفق حضور پرشور و تاثیرگذار طلاب جهادی در همراهی با مدافعان سلامت، در ایام 
شیوع ویروس کرونا که علاوه بر کاهش آلام جسمی و روحی بیماران، موجب افزایش 
خدمت رسانی به بیمارن شد، ضمن تقیر از خدمات این عزیزان در دوره های گذشته، 
مستدعی است با توجه به شیوع و اپیدمی جدید ویروس کرونا، امکان حضور مجدد 
طلاب جهادی با اولویت مشاوران، روانشناسان و خواهران طلبه جهت حضور در مرکز 
حضرت فاطمه معصومه)س( به عنوان مرکز تخصصی و فوق تخصصی کودکان و نیز 
طلاب و مشاوران برادر را در صورت افزایش میزان مبتلایان و بستری در مراکز درمانی، 

بررسی و مساعدت لازم را مبذول فرمایید.
  

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم:

22 مرکز تولید ارز دیجیتال در قم 
جمع آوری شد

معاون دادستان عمومی و انقلاب قم از صدور دستور قضایی برای جمع آوری 22 
مرکز تولید ارز دیجیتال طی ماه اخیر در این استان خبر داد. 

به گزارش اداره کل دادگستری قم، علی اصغر سلطانی در گفت وگویی اظهار داشت: 
در پی اعلام شرکت توزیع برق مبنی بر بهره برداری و استفاده غیر قانونی 22 مرکز از 
برق با تعرفه کشاورزی و صنعتی جهت تولید رمز ارز، دستور قضایی ویژه برای توقیف 

کلیه دستگاه های استخراج ارزدیجتال در سطح حوزه قضایی قم صادر شد.
این مقام قضایی با اشاره به آسیب های این دستگاه¬¬ها به شبکه توزیع برق و ایجاد 
اختلال در آن بیان داشت: در یک ماه گذشته بیش از 200 دستگاه استخراج رمز 
ارز در استان جمع آوری شده است که این دستگاه ها پس از توقیف، به لحاظ قاچاق 
بودن دستگاه ها و ممنوعیت استفاده از کالای قاچاق و در راستای احیای حقوق عامه 

و حفظ بیت المال حاصله، به تعزیرات حکومتی ارسال می شوند.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از تولیدکنندگان و فعالان صنعتی 
تاکید کردند: جهاد کارآفرینان وکارگران در سنگر تولید موجب اعتراف آمریکا به 

شکست جنگ اقتصادی شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، رهبر معظم انقلاب 
اسلامی صبح روزیکشنبه در دیدار جمعی از تولیدکنندگان و فعالان صنعتی، 
کارآفرینان و فعالان اقتصادی را افسران، و کارگران را رزمندگان با اخلاص و با صفای 
دفاع مقدس در مقابل جنگ اقتصادی با امریکا خواندند و با اشاره به سخنان 
صریح مسئولان امریکا درباره شکست خفت بار آن ها در این نبرد سنگین افزودند: 
مسئولان پرتلاش با »ایجاد سند نقشه راهبردی صنعتی« و »مدیریت، هدایت، 
نظارت و حمایت از تولید« مسیر کاهش و رفع آسیب ها و »شتاب گرفتن تولید، 
اشتغال و پیشرفت کشور« را با تلاش بیشتر ادامه دهند تا آثار این روند در زندگی 

مردم نمایان شود.
حضرت آیت الله خامنه ای، توجه مسئولان دولتی را به نکاتی که تولیدکنندگان 
اینکه  بر  تأکید  با  و  دانستند  کردند ضروری  بیان  امروز  دیدار  در  و صنعتگران 
اطلاع مردم از موفقیت های فعالان اقتصادی از زبان خود این افراد، برای مقابله 
با جنگ روانی دشمن مفید است، گفتند: البته اگر در این 10 سال مسئولان با 
تولیدکنندگان همراهی بیشتری می کردند، آسیب ها کمتر، و موفقیت ها بیشتر 

می شد.
رهبر انقلاب، تولید را »جهاد« خواندند و افزودند: ایستادگی تولیدکنندگان در 
مقابل حمله به اقتصاد و تلاش دشمن برای ممانعت از فروش نفت و گاز، قطع 
منابع ارزی و برنامه ریزی برای مسدودسازی مبادلات خارجی ایران، در واقع جهاد 

و از بزرگترین عبادت ها است.
ایشان با تأکید بر اینکه طراحی های دشمن برای فتح سنگر تولید با شکست 
مواجه شد، خاطرنشان کردند: در این تهاجم به اقتصاد کشور، در معیشت مردم 
مشکلاتی به وجود آمد، اما تولید به زانو درنیامد و سخنگوی وزارت امور خارجه 
آمریکا چند روز پیش صراحتاً اعلام کرد که سیاست فشار حداکثری به شکست 

خفّت بار آمریکا منجر شد.
رهبر انقلاب گفتند: آن ها فروپاشی اقتصادیِ به خیال خودشان چند ماهه را 
زمینه ای برای تحقق مقاصد سیاسیِ شوم می دانستند، اما پس از ده سال، سنگر 
تولید و اقتصاد کشور بحمدالله پابرجا است که تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی 
به عنوان افسران و کارگران به عنوان رزمندگان این جهاد مقدس، شریک و عامل 
اصلی این افتخار هستند. حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: همانگونه که سال 
گذشته اعلام شد اقتصاد کشور برای عبور از مشکلات و آسیب ندیدن در مقابل 
تکانه های داخلی و خارجی، نیازمند جهش تولید است، زیرا جهش تولید با بهبود 
و  ارزی  درآمد  صادرات،  رونق  پایدار،  اشتغال  همچون  اقتصادی  شاخص های 
کاهش نرخ تورم را به دنبال دارد و استقلال اقتصادی را که ضامن عزت و امنیت 

ملی و افزایش اعتماد به نفس ملی است، به دنبال می آورد.
درباره  و خارجی  یادآوری سخنان همه صاحبنظران داخلی  با  انقلاب  رهبر 
ظرفیت های فراوان و امکانات گسترده ایران گفتند: اگر مدیران کارآمد، پرتلاش 
و دلسوز از این ظرفیت ها استفاده صحیح کنند، یقیناً وضع چندین برابر متفاوت 

خواهد شد.
همیشه تکرار میکنم که اقتصاد کشور را شرطی نکنید

حضرت آیت الله خامنه ای با تکرار تأکید همیشگی شان مبنی بر »پرهیز از شرطی 
کردن اقتصاد کشور و متوقف ماندن فعالیت ها به مسائلی که اختیارش در دست 
خودمان نیست«، افزودند: در همین مدت ده سال نیز، بنگاه ها و تولیدکنندگانی 
بوده اند که منتظر برداشتن تحریم و نتایج مذاکرات نماندند و با کار و تلاش، به 

نمونه های موفقی تبدیل شدند.
ایشان البته آمار های کلان اقتصادیِ دهه 90 را حقاً و انصافاً ناخرسند کننده 
خواندند و با اشاره به آثار اینگونه مسائل در زندگی مردم گفتند: آمار و میزان »رشد 
تولید ناخالص داخلی، تشکیل سرمایه در کشور، تورم، رشد نقدینگی، مسکن، 
تأمین ماشین آلات و مسائل مشابه«، اصلًا خرسند کننده نیست و ضربه به معیشت 

مردم که مدام از آن ابراز نگرانی می کنیم ریشه در همین مسائل و واقعیات دارد.

رهبر انقلاب تأکید کردند: عامل اصلی این مشکلات، صِرف تحریم نیست بلکه 
تصمیم گیری های غلط یا کم کاری ها، باعث بخش مهمی از مشکلات بوده است.

ایشان با اشاره به اهمیت و استفاده حداکثری ایشان از مشاوره های متخصصان 
با بهره گیری از دیدگاه های صاحبنظران  و کارشناسان، گفتند همه مسئولان 
برای اجرای کامل توصیه های قبلًا بیان شده، همت کنند که هدایت، نظارت و 
حمایت از تولید به جای دخالت دولت، بهبود محیط کسب و کار، انضباط مالی، 
رفع موانع تولید، آسان سازی اخذ مجوز فعالیت ها، ایجاد پنجره واحد صدور مجوز، 
سیاست های تشویقی برای فعالیت های مولد، دانش بنیان کردن زنجیره تولید، 
مبارزه با فساد، حمایت از صنایع داخلی و مبارزه قاطع و بی رحمانه با قاچاق از 

جمله این توصیه ها است.
حضرت آیت الله خامنه ای به عنوان نمونه، مشکل صدور بخشنامه های متعدد را 
مثال زدند و گفتند: از سال 97 تا 1400، هزار و پانصد بخشنامه فقط درباره مسائل 
گمرکی صادر شده است. فعالان اقتصادی به کدام یک عمل کنند؟ اصلًا فرصت 

هست همه را بخوانند؟
کیفیت خودرو داخلی خوب نیست، حق با مردم است

ایشان سپس لزوم ارتقای کیفیت کالا های تولید داخل را مورد تأکید قرار دادند و 
افزودند: حمایت های عملی و تبلیغاتی از تولید داخلی باید منجر به ارتقای کیفیت 
محصولات و همچنین ارتقای فناوری شود، اما متأسفانه در برخی صنایع به ویژه در 
صنعت خودرو به موضوع کیفیت توجه نمی شود و مردم نیز بحق به آن ها اعتراض 

دارند.
رهبر انقلاب خاطرنشان کردند: اگر با وجود فضای حمایتی از تولید داخل، به 
جای ارتقای کیفیت، قیمت ها افزایش یابد، مسئله بدی است، زیرا نتیجه همه 
حمایت های دولتی، بانکی و جلوگیری از رقابت های خارجی، عملًا منجر به بالا 

رفتن قیمت شده است.
ایشان با ابراز گلایه از برخی تولیدکنندگان داخلی لوازم خانگی گفتند: با وجود 
حمایت هایی که از این تولیدکنندگان شد، اما گفته می شود برخی محصولات آن ها 

تا دو برابر افزایش قیمت داشته که نباید اینگونه باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای یکی دیگر از موضوعات مهم در بخش تولید را حمایت 
از صنابع اشتغال آفرین برشمردند و افزودند: باید در کنار حمایت از صنایع اصلی و 
مادر، از صنایع پایین دستی و اشتغال آفرین نیز حمایت های دولتی و بانکی انجام 
شود که پتروپالایشگاه ها در ذیل صنعت نفت و زنجیره صنایع پایین دستیِ صنعت 

فولاد، نمونه هایی از این موضوع هستند.
»توجه ویژه به دانش بنیان شدن صنایع بزرگ« از دیگر نکاتی بود که رهبر انقلاب 
به آن اشاره کردند و گفتند: در سال های اخیر هزاران بنگاه دانش بنیانِ کوچک و 
متوسط به وجود آمده است، اما در مورد دانش بنیان شدن صنایع بزرگ غفلت شده 
است که باید در این زمینه از توانایی و دانش جوانان خوش استعداد استفاده شود؛ 
همان طور که در هر جایی، از واکسن کرونا تا موشک نقطه زن که به جوانان اعتماد 

و از آن ها کار خواسته شد، واقعاً درخشیدند.
ایشان با تأکید بر اینکه به طور کلی با استفاده از شرکت های خارجی مخالف 
داخلی  کارآمد  دانش بنیان  شرکت های  معتقدم  کردند:  خاطرنشان  نیستم، 
می توانند نیاز های ما را در صنایع بزرگ همچون نفت برآورده کنند بنابراین نباید 
تصور شود که ارتقای فناوری در صنایع گوناگون فقط منوط به حضور شرکت های 
خارجی است. حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: جوانان با استعداد ما در زمینه 
نانو، سلول های بنیادی و زیست فناوری نیز کار های برجسته ای انجام داده و نشان 

دادند »جوانِ ایرانی می تواند«.
»مسئله هدایت اعتبار« نکته دیگری بود که رهبر انقلاب به آن اشاره کردند و 
گفتند: فاصله بین رشد نقدینگی و رشد تولید ناخالص داخلی، فاصله ای نجومی 
و غیرقابل قبول است و مصرف اعتبارات به شکلی است که این انبوه نقدینگی 
تأثیری در تولید ندارد، در حالی که باید دولت و بانک مرکزی به صورت فعال و با 
نظارت جدی، تسهیلات دهیِ بانک ها را منوط به هدایت اعتبار به سمت تولید 

کنند.
ایشان »دانش بنیان و فناورانه کردن کشاورزی« را نیز ضروری دانستند و افزودند: 
کشت گلخانه ای قابل توجه است، اما با آن نمی توان کشور را اداره کرد و با توجه 
به زمین، خاک و آب موجود در کشور، باید با دانش بنیان کردن کشاورزی و یافتن 
الگوی مصرف بهینه، از نابودی خاک و هدررفت آب جلوگیری، و صرفه جویی در 

آب را به صورت جدی دنبال کرد.
تاکید برلزوم تهیه و تصویب سند و نقشه راهبردی صنعتی کشور 

حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید مجدد بر لزوم تهیه و تصویب سند و نقشه 
راهبردی صنعتی کشور، گفتند: وجود این سند مهم و قانونی موجب جلوگیری از 

انحراف برنامه های صنعتی کشور با رفت و آمد و تغییر دولت ها خواهد شد.
رهبر انقلاب با تشکر مجدد از همه دست اندرکاران تولید، مسئولان را به رفع موانع 
در این زمینه فراخواندند و افزودند: مسئولان دولتی حقیقتاً در حال تلاش هستند 
و باید این تلاش را به گونه ای ادامه دهند که آثار آن بعد از مدتِ نه چندان طولانی، 

در زندگی مردم محسوس شود.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از تولیدکنندگان و فعالان صنعتی: 

جهاد کارآفرینان وکارگران موجب اعتراف آمریکا به شکست جنگ اقتصادی شد
با دخالت مسئولان دولت در فعالیت های اقتصادی موافق نیستم 

معظم  رهبر  ناخرسندی  به  اشاره  با  جمهور  رئیس 
اظهارداشت:  دهه 90  اقتصادی  آمارهای  از  انقلاب 
دولت خود را موظف می داند دغدغه ها و توصیه های 
مقام معظم رهبری در دیدار با تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی را با اقدام جهادی پیگیری کرده و کاری کند 
که این ناخرسندی به رضایت خاطر ایشان و مردم عزیز 

تبدیل شود. 
آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی عصر روز یکشنبه 
مکرر  تاکیدات  به  اشاره  با  دولت  هیات  جلسه  در 
تولید  گفت:  تولید  رونق  درخصوص  انقلاب  رهبر 
نجات دهنده کشور از مشکلات است لذا لازم است 
دستگاه های  همه  اصلی  برنامه ریزی  و  جهت گیری 
اجرایی ، تلاش برای رونق تولید و حمایت از تولید گران 

باشد.
کشور  صنعتی  راه  نقشه  سند  تهیه  جمهور  رئیس 

را اقدامی ضروری دانست و گفت: دولت با پرهیز از 
تصدی گری، بدنبال مدیریت، نظارت و هدایت فعالان 

اقتصادی و بخش خصوصی است.
دکتر رئیسی وجود ثبات در مقررات را برای فعالان 
اقتصادی حائز اهمیت دانست و گفت: بی ثباتی در 
مقررات و تصمیم گیری های موردی باعث سردرگمی 
مردم، تولیدکنندگان و صادرکنندگان می شود و باید 
با اقدام جهادی به این بی ثباتی خاتمه داده شود تا 
فعالیت اقتصادی و بازار برای مردم و فعالان عرصه تولید 

قابل پیش بینی باشد.
آیت الله رئیسی بیانات مقام معظم رهبری را دغدغه 
مردم و فعالان اقتصادی دانست و از معاون اول خواست 
با تشکیل کارگروهی متشکل از اعضای دولت،  نخبگان 
اقتصادی و تولید کنندگان موارد مطرح شده در دیدار 

معظم له با فعالان اقتصادی را پیگیری و اجرایی کند.

با  از سخنان خود  دیگری  در بخش  رئیس جمهور 
گرامیداشت یوم الله دهه فجر انقلاب اسلامی گفت: 
آنچه در 22 بهمن 1357 اتفاق افتاد ظهور قدرت الهی 
بود لذا یوم الله نامیده می شود. در آن روز رژیم تا دندان 
کنار  بزرگ جهانی  مورد حمایت قدرت های  و  مسلح 
زده شد و ملتی با نام خدا و برای اجرای قوانین الهی 
به قدرت رسیدند. این روز را نباید فراموش کرد چرا که 
هم روز پیروزی جریان حق و هم روز اضمحلال جریان 

باطل بود. 
دکتر رئیسی گفت: یادآوری ایام دهه فجر الزاماتی 
دارد که باید مورد توجه همگان باشد. گرامیداشت ایام 
تاریخی  بیان یک رخداد  برای  دهه فجر 1357صرفا 
به  توجه  با  آن  وقوع  علل  و  فلسفه  باید  بلکه  نیست 
ویژگی های دهه فجر 1400 مورد تحلیل و تبیین قرار 

گیرد.

رئیس جمهور در جلسه هیات دولت:
تولید نجات دهنده کشور از مشکلات است

رییس کمیسیون امنیت ملی در دیدار با سفیر پاکستان تاکید کرد:

ضرورت مقابله پاکستان با اقدامات گروه های تروریستی 
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دیدار با سفیر پاکستان، بر 

اهمیت مقابله با اقدامات گروه های تروریستی در مرز های مشترک تاکید کرد.
رحیم حیات قریشی، سفیر پاکستان در تهران امروز با وحید جلال زاده رئیس 
کمیسیون امنیت ملی وسیاست خارجی مجلس شورای اسلامی دیدار و گفتگو کرد. 
جلال زاده در ابتدای این دیدار با اشاره به اشتراکات فراوان جمهوری اسلامی ایران 
و جمهوری اسلامی پاکستان گفت: مشترکات دینی، تاریخی و فرهنگی دو ملت و 
حسن همسایگی، عامل مهمی برای تعمیق هر چه بیشتر روابط و همکاری ها در 
زمینه های مختلف فی مابین است. وی بر اهمیت دیپلماسی پارلمانی برای رفع موانع 
موجود در مسیر توسعه روابط اقتصادی و تجاری دو کشور تاکید و تصریح کرد: رایزنی 
مستمر و گفتگو های مثبت و رو به رشدی میان مقامات دولتی، نظامی و نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی برقرار است که این نشان از عمق دوستی و برادری دو ملت 
جهت تقویت و تحکیم همکاری های فیمابین در عرصه های گوناگون بویژه اقتصادی 
است. جلال زاده گفت: افزایش سطح دیپلماسی پارلمانی سبب توسعه همکاری 

اقتصادی مشترک میان دو کشور می شود.
وی افزود: تجار و بازرگانان ایران به دنبال افزایش سطح روابط اقتصادی خود 
با پاکستان هستند. مطلع هستیم این حس متقابل است. انتظار داریم مدیران 

بخش های ذیربط تلاش کنند تا این مسیر هموار گردد.
نماینده مردم ارومیه در مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود 

بر ارتقاء همکاری های امنیتی – مرزی میان دو کشور و مقابله با اقدامات گروه های 
در  سعی  اشرار  و  ترویستی  گروهک های  برخی  گفت:  و  کرد  تاکید  تروریستی 
تخریب روابط دوستانه ایران و پاکستان دارند، ولی آن ها از روابط بسیار قوی حاکم 
در  اختلال  موجب  ناچیز  حرکات  اینگونه  ندارند.  کشوراطلاع  دو  مقامات  میان 

همکاری های فیمابین نمی گردد.
وی افزود: در جمهوری اسلامی ایران اتفاق نظر قاطع میان مقامات عالی کشور 
جهت افزایش تعاملات با همسایگان بویژه کشور دوست و برادر پاکستان وجود دارد.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در بخش دیگری از 
سخنان خود بر استقرار صلح و ثبات در منطقه بویژه در افغانستان تاکید کرد و بیان 
داشت: مردم افغانستان چهار دهه است که از اشغالگری و جنگ رنج می برند، 
جمهوری اسلامی ایران به دنبال ثبات و امنیت پایدار و همچنین تشکیل دولت 
فراگیر در افغاستان است. ایران و پاکستان به عنوان دو بازیگر مهم در افغانستان 

می توانند با همکاری، رنج مردم این کشور را کاهش دهند.
جمهوری  هسته ای  فعالیت  بودن  صلح آمیز  بر  دیدار  این  پایان  در  زاده  جلال 
اسلامی ایران تاکید کرد و افزود: طی دو سال اخیر آژانس بین المللی انرژی اتمی 
15 بار از مراکز فعالیت هسته ای ایران بازدید و روند صلح آمیز بودن آن را تایید کرده 
است، اما آنان تحت تأثیر فشار های یکجانبه آمریکا و لابی صهیونیستی مجدداً از 

فعالیت های صلح آمیز ایران در مذاکرات پیش رو ابراز نگرانی می کنند.

صادق ایرانی*

رضا ملکی*
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 دانستنی های سفیدکردن دندان ها در خانه جراح و متخصص بیماری های زنان:

زنان این بیماری را جدی بگیرند!
جراح و متخصص بیماری های زنان گفت: زگیل های تناسلی ضایعاتی متعدد 
ویروس  یا   HPV نام  به  است  ویروسی  آن  عامل  و  تناسلی هستند  ناحیه  در 
پاپیلومای انسانی است که از عوامل شایع ایجاد کننده سرطان دهانه رحم 

هستند.
تناسلی  تناسلی«،گفت: زگیل های   شقایق شیروانی، در خصوص »زگیل 
ضایعاتی متعدد در ناحیه تناسلی هستند که معمولا سطح زبری دارند و در موارد 
پیشرفته ممکن است قسمت زیادی از ناحیه تناسلی را درگیر کرده و ضایعاتی 

شبیه به گل کلم ایجاد کنند.
وی بیان داشت: عامل ایجاد کننده زگیل تناسلی ویروسی است به نام HPV یا 
ویروس پاپیلومای انسانی، این ویروس انواع مختلفی دارد. شایع ترین انواع آن که 

زگیل تناسلی را ایجاد می کنند تیپ ٦ و ١١ هستند.
 HPV این جراح و متخصص بیماری های زنان ادامه داد: انواع دیگر ویروس
مانند تیپ ١٦و ١٨ از عوامل شایع ایجاد کننده سرطان دهانه رحم هستند. این 
ویروس نزدیک به 100 تیپ و انواع مختلف دارد که موجب سرطان دهانه رحم و 

زگیل تناسلی می شود و از این نظر ویروس بسیار مهمی است.
شیروانی ابراز داشت: راه انتقال آن از طریق تماس جنسی از فرد آلوده است؛ 
بنابراین توصیه می شود بیمارانی که ضایعات مشکوک در ناحیه تناسلی دارند 

حتما برای معاینه و بررسی به متخصصین مراجعه کنند.
وی تصریح کرد: این ضایعات به روش های مختلفی از بین برده می شوند؛ مانند 
سوزاندن با اسید، کرایو تراپی،کوتر کردن و استعمال  برخی داروها که بسته به 
تعدادشان و سن بیمار و محل ضایعات متخصص زنان تصمیم می گیرد از چه 

روشی برای حذف ضایعات استفاده کند.
این جراح و متخصص بیماری های زنان و زایمان با بیان اینکه در کل بهتر است 
هرچه سریعتر این ضایعات از بین برده شوند؛چون ممکن است منجر به تکثیر 
و انتشار ویروس شوند،افزود: برای هر خانمی که تشخیص زگیل تناسلی داده 
 HPV می شود باید معاینه داخلی زنان انجام شده و تست پاپ اسمیر همراه با

typing انجام شود.
شیروانی اضافه کرد: زیرا یکی از روش های مهم غربالگری سرطان دهانه رحم، 
انجام تست پاپ اسمیر است. توصیه می کنیم تمام خانم ها یک سال پس از 

شروع رابطه جنسی این تست را انجام دهند.
در  شده  افزود:گزارش  زایمان  و  زنان  بیماری های  متخصص  و  جراح  این 
کشورهای در حال توسعه شصت درصد خانم هایی که به سرطان دهانه رحم 
مبتلا شده اند هی چوقت در طول زندگیشان تست پاپ اسمیر انجام نداده بودند.
وی خاطرنشان کرد: بنابراین توصیه می کنیم خانم ها جهت انجام تست پاپ 
اسمیر یک سال پس از شروع رابطه جنسی حتما به متخصصین زنان مراجعه 

کنند.
شیروانی بیان کرد:از دیگر موارد بسیار مهمی که باید به آن اشاره کرد این است 
که این ویروس واکسن دارد. واکسن HPV در کشورهای توسعه یافته و پیشرفته 

در دختران  ٩ تا ٢٦ سال قبل از شروع رابطه جنسی تزریق می شود.
این جراح و متخصص بیماری های زنان و زایمان افزود:ما نیز توصیه می کنیم 
خانم ها و دختران ٩ تا ٢٦ سال قبل از شروع رابطه جنسی جهت تزریق واکسن 
به متخصصین زنان مراجعه و با دریافت نسخه واکسن را از داروخانه ها تهیه کرده 

و تزریق کنند.
وی بیان داشت: واکسن در کشور ما انواع مختلفی دارد؛ داخلی، خارجی با 
ظرفیت های مختلف؛ اگرچه بهترین ایمنی را در دختران ٩ تا ٢٦ سال و قبل از 
شروع رابطه جنسی ایجاد می کند اما تا سن ٤٥ سال حتی پس از شروع رابطه 

جنسی و حتی در صورت ابتلا به ویروس نیز قابل تزریق است.
شیروانی ابراز داشت: تزریق واکسن در افراد مبتلا موجب می شود که حداقل 
به انواع دیگر ویروس HPV مبتلا نشوند. قابل ذکر است که تزریق این واکسن در 

دوران بارداری ممنوع است.
این جراح و متخصص بیماری های زنان گفت:همچنین مصرف مکملها جهت 
تقویت سیستم ایمنی و کاهش استرس از موارد موثر جهت کاهش عود این 

بیماری است.

مشکل کاهش وزن سریع این است که معمولًا به تلاش خیلی زیادی در 
تغذیه و ورزش نیاز دارد؛ تلاش ها و فعالیت هایی که می توانند ناسالم باشند و 

قابلیت این را ندارند که تغییرات دائمی در سبک زندگی ایجاد کنند.
کاهش وزن سالم این است که طی یک هفته، نیم تا یک کیلوگرم کم کنید و 
نه بیشتر. هرچند شاید به نظر برسد این روند کاهش وزن، سرعت کمی دارد؛ 
اما در واقع به شما کمک می کند وقتی به وزن ایده آلتان رسیدید، آن را همیشه 

حفظ کنید.
است؛  کالری  دارای 3500  چربی  کیلوگرم  نیم  حدود  که  باشد  یادتان 
بنابراین برای اینکه هفته ای نیم کیلوگرم وزن کم کنید، باید هر روز 500 کالری 

بیشتر از میزانی که می خورید بسوزانید.
همچنین اگر به سرعت وزن زیادی کم کنید، ممکن است آن اندازه که 
باید چربی نسوزانید و در عوض وزنی که از شما کم می شود وزن آب و حتی 
عضله ای است که از دست داده اید؛ زیرا آب کردن چربی بسیار سخت است 
و شما نمی توانید در مدت کوتاهی کالری ناشی از چربی را بسوزانید. کاهش 
وزن سریع در مواردی که سلامتی ایجاب می کند حتماً باید زیر نظر پزشک 

انجام شود. کاهش وزن سریع عواقبی دارد که بهتر است بدانید:
ممکن است مواد مغذی مهمی را از دست بدهید

خیلی از رژیم های کاهش وزن سریع وادارتان می کنند بیشتر گروه های 
غذایی را حذف کنید که به این معنی است که مواد مغذی مهم را از دست 
بدهید، مانند ویتامین ها و املاحی که برای سالم ماندن به آن ها نیاز دارید. 
مثلًا رژیم غذایی که لبنیات از آن حذف شده می تواند منجر به کمبود کلسیم 

شود و رژیم غذایی که کربوهیدرات ها را محدود کرده می تواند به این معنا 
باشد که فیبر کافی نمی خورید. حتی در یک رژیم غذایی کم کالری نیز لازم 
است طیفی از مواد مغذی را دریافت کنید، مانند کلسیم، ویتامین D، ویتامین 

B12، اسیدفولیک و آهن.
پیامدهای کمبود مواد مغذی

. کمبود انرژی
. شکنندگی مو و ناخن

. ریزش مو
. خستگی زیاد

. ضعف سیستم ایمنی
. ضعف استخوان ها و پوکی استخوان

متابولیسمتان کُند می شود
کاهش وزن سریع معمولًا ناشی از دریافت بسیار کم کالری است، مثلًا 
افرادی که کالری مصرفی روزانه خود را از 3000 کالری به 1200 کالری 

می رسانند خیلی سریع وزن کم می کنند.
مشکل اینجاست که بدن این وضعیت را به عنوان علامتی از محدود بودن 
غذا برداشت می کند و در وضعیت گرسنگی کشیدن قرار می گیرد. وقتی بدن 
گرسنگی می کشد، سوخت وساز کم می شود تا به حفظ انرژی کمک کند و 
بدن تمایل پیدا می کند چربی بیشتری ذخیره کند. روزانه 500 کالری کمتر 
از قبل مصرف کنید؛ شاید خیلی زود نتیجه نگیرید؛ اما در درازمدت اثرش 

را خواهید دید.

ممکن است بیشتر عضله از دست بدهید تا چربی
مطمئناً دوست دارید کاهش وزنتان از بافت چربی باشد، نه عضله. هیچ کس 
از داشتن تودهٔ عضلانی بیشتر شاکی نیست؛ اما اگر خیلی سریع کالری 
بسوزانید، از تودهٔ عضلانی تان نیز کم خواهد شد. رژیم های لاغری که اجازهٔ 
مصرف کالری بسیار کمی به شما می دهند، باعث می شوند بدن برای انرژی 

سراغ تجزیهٔ عضلات برود.
از نظر متابولیکی، عضله فعال تر از چربی است و این یعنی یک کیلوگرم 
عضله کالری بیشتری نسبت به یک کیلوگرم چربی می سوزاند؛ بنابراین 
ازدست دادن عضله به این معنی است که طی روز کالری کمتری می سوزانید.

ممکن است بدنتان واقعاً دهیدراته شود
معمولًا طی دو هفتهٔ اول رژیم لاغری، کاهش وزن سریع تری دارید و این 
رژیم های کم  از دست می دهید. خصوصاً در  آبی است که  وزن  از  ناشی 
کربوهیدرات، افراد، آب زیادی از بدن از دست می دهند و به همین دلیل 
است که رژیم های کتوژنیک اغلب بابت کاهش وزن سریع معروف می شوند؛ 
اما مشکل اینجاست که ازدست دادن آب بدن با این سرعت می تواند بدن را 
دهیدراته کند و اثرات ناخوشانید زیادی بر بدن بگذارد، مانند یبوست، سردرد، 

گرفتگی عضله و کمبود انرژی.
ممکن است به ولع خوردن دچار شوید

وقتی تحت رژیم های لاغری سریع و بسیار کم کالری قرار می گیرید، لپتین 
که هورمون کنترل کنندهٔ گرسنگی و سیری است کاهش می یابد. وقتی 
سطح لپتین نرمال است به مغزتان می گوید چه زمانی بدنتان چربی کافی 
دارد و در نتیجه مغز این سیگنال را دریافت می کند که شما سیر شده اید؛ 
اما مطالعات نشان داده اند رژیم های بسیار کم کالری، تعادل لپتین را به هم 
می زنند و می توانند ولع شما در غذا خوردن را زیاد کنند، در نتیجه پُرخوری 

خواهید کرد.
به سلامت روانتان آسیب وارد می شود

اگر خیلی سریع وزن کم کنید به پیامدهای روحی و روانی دچار خواهید 
شد. اگر فرصت کافی برای عادت کردن به فرم و وزن جدید بدنتان نداشته 
باشید ممکن است به بولیمیا، آنورکسیا و یا دیسمورفیا دچار شوید. خیلی 
از افراد با تصور اگر الف سپس ب، رژیم کاهش وزن را شروع می کنند، مثلًا 
می گویند: اگر وزن کم کنم خوشحال خواهم بود، یا اگر وزن کم کنم ازدواج 
خواهم کرد! بنابراین بعد از کاهش وزن وقتی این چیزها روی نمی دهند، 

عوارض روحی و روانی ایجاد می شود.
ممکن است به سنگ کیسه صفرا دچار شوید

احتمالًا فکر نمی کردید کاهش وزن روی کیسه صفرا نیز اثر بگذارد اما 
آنزیم های  دارد،  نرمالی  وقتی کیسه صفرا عملکرد  این است که  واقعیت 
گوارشی تولید می کند که به هضم غذاهای چرب کمک می کنند؛ اما وقتی 
غذا خوردنتان بسیار کم می شود، کیسه صفرا دیگر مجبور نیست این آنزیم ها 
را تولید کند و وقتی این آنزیم ها بی حرکت می مانند می توانند کیسه صفرا را 
مسدود کنند و شما دچار سنگ صفرا شوید که بسیار دردناک بوده و نیازمند 

اقدام فوری پزشکی و حتی در موارد شدید عمل جراحی است.
رژیم های لاغری فوری، قابل ادامه دادن نیستند

دلیلش ساده است: شما ممکن است برای مدت کوتاهی بتوانید کالری 
بسیار کمی مصرف کنید اما اگر هدفتان این باشد که وزن کاهش یافته تان 
را حفظ کنید، به مرور لازم است بیشتر و بیشتر تلاش کنید تا مقدار کمی 
وزن کم کنید و بنابراین خیلی زود خسته شده و دست از هدفتان خواهید 

کشید.

بلاهایی که کاهش وزن فوری سرتان می آورد؛

چاقی تشخیص این ها را سخت تر می کند!چرا لاغری سریع خطرناک است؟

بیماری ها و مسائلی که به دلیل چاقی 
پنهان می مانند

چاقی نه تنها باعث ابتلا به بیماری های جدی می شود بلکه تشخیص خیلی 
از بیماری ها را نیز سخت می کند، و این یک اشتباه پزشکی نیست، بلکه چاقی 
مانع تشخیص درست علت علائم می شود. چربی اضافی در توانایی پزشک 
برای پیداکردن و بررسی مشکل اصلی اختلال ایجاد می کند. هر بیماری که با 
تورم یا بزرگ شدن عضوی از بدن خودش را نشان می دهد در افراد بسیار چاق 
خیلی سخت تشخیص داده می شود. کسانی که اضافه وزن زیادی دارند اما 
فکر می کنند سالم هستند اغلب به ندرت برای چکاپ و معاینه به پزشک مراجعه 
می کنند. هرچند پزشکان جوری آموزش دیده اند که خیلی خوب به علائم و 
ناهنجاری هایی که بیمار احساس می کند گوش می دهند و آن ها را شناسایی 
می کنند اما بازهم یک لایه ضخیم چربی جلوی معاینه و بررسی را می گیرد. البته 
تست های تصویری مانند سونوگرافی و ام آرآی معمولًا کاربرد تشخیصی دارند و 
همراه با آزمایشات خون و بررسی علائم بیمار به تشخیص پزشک کمک می کنند.

بیماری های داخل شکمی
بیماری های داخل شکمی در افراد چاق واقعاً به سختی تشخیص داده می شوند 
زیرا پزشک به سختی می تواند اندام های شکمی را احساس کند، درست مثل 
اینکه بالشتی را روی جسمی قرار دهید و سپس سعی کنید جسم را از روی بالشت 
لمس کنید. حالا اگر به جای بالشت یک حوله روی جسم بگذارید، خیلی بهتر 

می توانید جسم را لمس کرده و ویژگی های آن را بفهمید.
یک لایه بسیار ضخیم چربی به پزشک اجازه نمی دهد علائم بیماری های زیر 

را حس کند.
بزرگ شدن کبد )هپاتومگالی(: بزرگ شدن کبد می تواند ناشی از سرطان 
اولیه یا ثانویه، سیروز، هپاتیت، کبد چرب، هموکروماتوز و بیماری های خونی 

باشد.
از  علامتی  طحال  شدن  بزرگ  )اسپلنومگالی(:  طحال  شدن  بزرگ 
لنفوما، لوکمی )سرطان خون(، سیروز کبد، تالاسمی، کم خونی همولیتیک، 
بیماری های بافت همبند )مثلًا آرتریت روماتوئید و لوپوس(، آمیلوئید، سارکوئیدوز 
و بیماری های متابولیکی باشد. در افراد چاق، سرطان های کولورکتال به سختی 
از طریق معاینهٔ شکم احساس می شوند. سرطان لوزالمعده نیز در این افراد 
یا  بدخیمی  اثر  در  کلیه  تورم  همچنین  می شود.  حس  دست  زیر  به سختی 

هیدرونفروز به سختی با معاینه حس می شود.
بیماری های مربوط به زنان

یک پزشک معمولًا می تواند بارداری یک زن با وزن سالم را از طریق نبض شکمی 
در هفتهٔ دوازدهم احساس کند. اما در زنان چاق چنین چیزی احتمالًا خیلی 
دیرتر تشخیص داده می شود و خود زن و اطرافیان ممکن است تا مدت ها متوجه 
این بارداری نشوند. کیست ها تخمدان و سرطان های زنانه ممکن است پیش از 
اینکه علائمی ایجاد کنند خیلی رشد کنند. اغلب علائم کیست و سرطان های 
زنان حتی در بدن زنانی که وزن سالمی دارند در مراحل اولیه قابل تشخیص 
نیستند، چه برسد به زنانی که اضافه وزن دارند. در واقع برای خانم های چاق، 
معاینهٔ واژینال نمی تواند ناهنجاری ها را نشان دهد. توده یا هرگونه برآمدگی در 
سینه با معاینهٔ سینه ها توسط خود فرد چاق و همچنین معاینهٔ بالینی در این زنان 
به احتمال زیاد تشخیص داده نمی شود، حتی اگر سینه اساساً بافت چربی باشد، 

نه فیبروز یا عضله.
معاینات قفسه سینه

وقتی قفسه سینه زیر انباشتی از چربی است، صداهای قلب خیلی ضعیف تر 
از طریق گوشی پزشکی شنیده می شوند و صداهای ناشی از مشکلاتی در 
دریچه های قلب مخفی می مانند و دیگر اطلاعات در مورد اندازهٔ قلب نیز احتمالًا 
پوشیده می ماند. پزشک حین معاینهٔ قلب، حرکت دیوارهٔ قفسه سینه را از طریق 
تنفس بررسی می کند و به صدای تنفس گوش می دهد. معاینهٔ قلب به طورکلی 
مراحل خاصی دارد که در افراد چاق کمتر می توان به از آن ها استفاده و به آن ها 
اطمینان کرد. عفونت ها، آسم، بیماری انسدادی ریه و آب آوردن ریه ها در افراد 
چاق سخت تر شناسایی می شود. بررسی عکس با اشعه X از سینه نیز در این 
افراد دشوار است، چون بافت چربی اضافی تا حدودی تصویر را تیره می کند. 
اکوکاردیوگرافی در افراد چاق به دلیل چربی انباشته شده روی قفسه سینه با 

حساسیت و دقت کمتری انجام می شود.
معاینات ریه

تست های عملکرد ریه در افراد چاق به سختی تفسیر می شود.
اگر هوا آهسته تر از حد معمول از ریه ها خارج شود می تواند ناشی از بیماری 
ریوی باشد یا ممکن است تنها به این دلیل باشد که عضلات دیواره سینه مجبورند 

وزن بیشتری را حرکت بدهند تا هوا جریان پیدا کند.
احتباس مایعات

احتباس مایعات در افراد چاق نسبتاً شایع است که معمولًا در تورم پاها خود را 
نشان می دهد. گاهی این تورم ناشی از رگ های واریسی است که در افراد چاق 
نسبت به افراد لاغر آشکارتر دیده می شود. گاهی نیز این تورم می تواند به دلیل 

نارسایی قلبی و یا حتی نارسایی کبد یا کلیه باشد.
بیماری های جورواجور

هرچند چاقی از دلایل معمول فشارخون بالاست اما این عارضه در افراد خیلی 
چاق می تواند تشخیص داده نشده و پنهان بماند. اگر بازویتان خیلی چاق و بزرگ 
باشد پزشک باید از کاف پهن تری برای گرفتن فشارخون دقیق تر استفاده کند. 
اگر از کاف با سایز معمولی برای یک بازوی چاق استفاده شود، عدد فشارخون 
دقیق نخواهد بود. لازم است بدانید همین مسئله در مورد بازوی افراد بدنساز 
نیز باوجوداینکه درصد چربی بدنی کمی دارند وجود دارد. تورم غده لنفاوی در 
اثر برخی از عفونت ها و بعضی از سرطان ها نیز در افراد چاق به سختی احساس 
می شود. همچنین تورم تیروئید، تورم های پوستی مانند آبسه یا لیپوماتا )ضایعات 
چربی بی آزار( نیز احتمالًا در افراد چاق شناسایی نمی شوند. چربی اضافی بدن 
می تواند معاینهٔ مفاصل و ستون فقرات را نیز دشوار کند. همان طور که می بینید 
این لیست نسبتاً مفصل است. به طور کل می توانیم بگوییم چاقی مثل این است 

که همیشه چیزی سر راه تشخیص پزشکی وجود دارد.
یک عامل کُشنده که می تواند به دلیل چاقی پنهان بماند

هرچند خیلی از عوارض و بیماری های گفته شده در بالا می توانند کشنده 
باشند اما یک عارضه وجود دارد که اولین علامت آن می تواند فرد را از بین ببرد.

آنوریسم آئورت شکمی به بزرگ شدن بخشی از آئورت گفته می شود که از قلب 
به شکم می رود و خون اکسیژن دار را به پایین بدن می رساند. اگر یک آنوریسم پاره 

شود، بیمار در عرض چند دقیقه خون بدنش را از دست خواهد داد.
اگر چربی کمتری زیر پوست شکم باشد یک پزشک بهتر می تواند این عارضهٔ 

قابل جراحی را با دست های خود و از روی شکم بیمار تشخیص دهد.
آزمایش هایی که در صورت چاقی به سختی انجام می شوند

آن  دلیل  و  نشود  انجام  دقیق  است  افراد چاق ممکن  در  سونوگرافی شکم 
چربی شکم است. کولونوسکوپی و آندوسکوپی هر دو در افراد چاق سخت تر 
و ریسک پذیرترند. لاپاروسکوپی شکم در افراد چاق به سختی انجام می شود. 
به طورکلی عمل های جراحی که با ایجاد سوراخ روی شکم انجام می شوند احتمالًا 
در افراد چاق قابل انجام نبوده و چاره ای جز عمل جراحی باز برای این افراد وجود 

ندارد.
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آیت الله نوری همدانی دردیدار سرپرست موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی )ره( : 
اندیشه های امام خمینی)ره(

 باید در حوزه ها تدریس شود
آیت الله نوری همدانی جامعیت امام را یکی از نکات برجسته بنیانگذار نظام 
مقدس جمهوری اسلامی دانست و افزود: معرفی امام به جهانیان؛ شناساندن 

خلاصه اسلام است.
حجت الاسلام  همدانی،  نوری  آیت الله  دفتر  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
علی کمساری سرپرست موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی )ره( پیش از ظهر 
روزیکشنبه با حضور در دفتر آیت الله حسین نوری همدانی با این مرجع تقلید 

شیعیان دیدار کرد.
آیت الله نوری همدانی در این دیدار با اشاره به ابعاد برجسته شخصیت امام راحل 
گفت: از زمان آغاز غیبت کبری تا کنون شخصیتی جامع همانند امام سراغ نداریم. 
امام خمینی )ره( توانست در زمان استبداد داخلی و استعمار بیگانگان انقلاب 

اسلامی را به پیروزی رسانده و اسلام ناب محمدی را احیا نماید.
وی در ادامه معرفی شخصیت امام خمینی )ره( در زمان کنونی را ضروری دانست 
و افزود: در شرایطی که دشمنان سعی در منزوی کردن فرهنگ اسلام و معارف 
قرآن داشتند امام راحل با اتکاء به خداوند و بر اساس فرهنگ اهل بیت )ع( توانست 
مسلمانان را از خواب غفلت بیدار کند و امروز شاهد فریاد اسلام خواهی در سرتاسر 

سرزمین های اسلامی هستیم.
آیت الله نوری همدانی جامعیت امام را یکی از نکات برجسته بنیانگذار نظام 
مقدس جمهوری اسلامی دانست و افزود: معرفی امام به جهانیان؛ شناساندن 
خلاصه اسلام است، از این رو برای شناختن شخصیت امام مطالعه آثار ایشان به ویژه 
صحیفه امام و دفتر تبیان بسیار ضروری است و باید مبانی امام در فقه، فلسفه، 
تفسیر، عرفان و تهجد و آگاهی به زمان و اوضاع سیاسی برای اندیشمندان  به ویژه 

نسل جوانان بیان شود.
مرجع تقلید شیعیان در ادامه افزود: باید افکار و اندیشه های امام در حوزه های 
علمیه تدریس شود تا مبانی فقهی، سیاسی، فلسفی ایشان در حوزه های علمیه 

زنده باشد.
وی پوشش و بیان افکار و اندیشه های امام خمینی )ره( از سوی صدا و سیما را 
ضعیف توصیف کرد و خاطر نشان کرد: صدا و سیما برای صیانت از نظام مقدس 
جمهوری اسلامی و ترویج فرهنگ انقلاب باید افکار و اندیشه های امام راحل و نقش 
ایشان در هدایت و رهبری ملت مسلمان ایران در قبل و بعد از انقلاب اسلامی و 

هشت سال دفاع مقدس را برای مردم بازگو کند.
گفتنی است در ابتدای این دیدار حجت الاسلام کمساری ضمن تقدیم دانشنامه 
امام خمینی )ره( به آیت الله نوری همدانی، گزارشی از فعالیت های موسسه تنظیم 

و نشر آثار امام از روند تدوین و شکل گیری دانشنامه ارائه کرد.
 

مدیر حوزه های علمیه خواهران: 

اثر معجزه آسای زنان در اصلاح اجتماعی 
را باور کنیم

 مدیر حوزه های علمیه خواهران با بیان این که باید نقش و جایگاه زنان در ارتقا 
فرهنگ دینی و اصلاح فضای اجتماعی را به جامعه بشناسانیم  گفت: متاسفانه 
خیلی از افراد اثر معجزه آسای زنان در اصلاح اجتماعی و کشاندن جامعه به سمت 

صلاح را باور ندارند.
حجت الاسلام والمسلمین عبدالکریم بهجت پور در دیدار مسئولان و طلبه های 
مدرسه علمیه فاطمه المعصومه )س( قلعه خواجه شهر اندیکا استان خوزستان با 
بیان این که باید نقش و جایگاه زنان در ارتقا فرهنگ دینی و اصلاح فضای اجتماعی 
را به جامعه بشناسانیم اظهار داشت: حضرت امام )ره( دریچه بزرگی را به روی زنان 
باز کرد و اعتقاد داشت که زنان در نهضت انقلاب اسلامی جلوتر از مردان بودند و این 

که زنان نیمی از جامعه هستند و بر نیم دیگر جامعه نیز موثرند.
مدیر حوزه های علمیه خواهران ادامه داد: متاسفانه خیلی از افراد اثر معجزه آسای 
زنان در اصلاح اجتماعی و کشاندن جامعه به سمت صلاح را باور ندارند و دلیل این 
باور نادرست،  شناخت نداشتن از ظرفیت های نهفته و گنج پنهان در وجود زنان 
است و ممکن است قدرشناس این نعمت و گوهر نباشند و این در حالی است که 

امام )ره( و رهبر معظم انقلاب نگاهشان به زنان والا بوده و است.
وی با بیان این که برخی آقایان هنوز که هنوز است اعتقادی به قابلیت ها و 
توانایی های زنان ندارند و فکر می کنند قوام تحول اجتماعی به مردان است و 
زنان باید در حاشیه باشند خاطرنشان کرد: حضرت امام و رهبر معظم انقلاب 
نگاهشان خلاف این اعتقاد است و زنان را بسیار تاثیرگذار در تحول های اجتماعی 

می دانند.
بهجت پور نخستین و مهم ترین وظیفه و رسالت طلبه های خواهر را شناخت 
عرصه های فعالیت و تاثیرگذاری و همین طور شناخت گره ها و مشکل های فردی و 
اجتماعی دانست و گفت: اگر به مسائل شناخت دقیق حاصل شود، قطعا برای حل 

مساله نیز می توان پاسخ مناسبی پیدا کرد.
وی با بیان این که اگر طلبه یا مبلغ، اسلام شناسی خوبی شود و درک عمیق از 
دین پیدا کند، قدرت ایجاد انگیزه در مردم و هدایت آنها به سوی دین را پیدا خواهد 
کرد بیان داشت: این طلبه با شناخت عمیق از دین می تواند نقش پیامبر، امام و 
راهبر را به خوبی در منطقه خود ایفا کند. مدیر حوزه های علمیه خواهران افزود: 
ما در حوزه های علمیه خواهران تلاش می کنیم با هموار کردن مسیر طلبه ها آنها را 
در رسیدن به توانایی حل مساله و درک عمیق دین یاری کنیم تا بتوانند در افق بلند 
فعالیت خود، اثرگذار و توانمند ظاهر شوند. وی با بیان این که برخی افراد با وجود 
این که مسائل را بسیار ریز بررسی می کنند ولی اصول و خطوط مذهب را به درستی 
درک نمی کنند و همین امر سبب می شود تا در فعالیت ها به موفقیت و نتیجه مطلوب 
دست پیدا نکنند اظهار داشت: باید فقیه در دین شد تا به اثرگذاری مطلوب رسید و 
فقاهت در دین وقتی حاصل می شود که درک اصول و مفاهیم اصلی دین را داشته 
باشیم و این فقاهت باعث می شود که زنان بتوانند هویت خود را حفظ کنند و از کالا 
شدن و در قید و بند قرار گرفتن آرایش و مد و انواع مسائل دنیایی که جایگاه اصلی 

آنان را تحت تأثیر قرار می دهد، خارج شوند.

 رئیس اداره آموزش آستان مقدس بانوی کرامت خبرداد:

آموزش ۶ هزار خادم حرم 
حضرت معصومه)س( در ۹ ماه

رئیس اداره آموزش آستان مقدس بانوی کرامت گفت: 6 هزار خادم آستان مقدس 
در دوره های مختلف آموزشی شرکت کرده اند.

حجت الاسلام شهاب الدین غفاری، اظهار کرد: اداره آموزش آستان مقدس در 
سال 1400 طیف وسیعی از آموزش های عمومی و تخصصی را به منظور افزایش 
کارآمدی و سطح توانمندی خادمان این آستان مقدس برای خادمان رسمی و 

افتخاری به صورت حضوری و غیرحضوری ارائه کرده است.
در  بهداشتی  دستورالعمل های  رعایت  لزوم  و  کرونایی  شرایط  به  اشاره  با  وی 
دوره های آموزشی، اظهار کرد: در این دوره زمانی توسعه کمی و کیفی آموزش ها، 
تشخیص نیازهای آموزشی، ارائه آموزش های مجازی و حضوری، تولید محتوای 
آموزشی رسانه ای، ایجاد تنوع در قالب های برگزاری و سبک ارزشیابی دوره ها، 
اهتمام به کارآمدی محتوای آموزشی از مهمترین اقدامات اداره آموزش آستان 
بانوی کرامت  اداره آموزش حرم مطهر  بوده است. رئیس  بانوی کرامت  مقدس 
ادامه داد: همچنین ایجاد فرصت برای بهره مندی از ظرفیت نخبگانی داخلی 
آستان مقدس، فعال سازی گروه های علمی با حضور کارشناسان مجرب، تدوین 
آموزش های خادمان  توسعه  برای  تجربه نگاری ها،، تلاش  ارزیابیِ  و  آئین نامه ها 
افتخاری، تلاش برای توسعه آموزش های ویژه خانواده های خادمان نیز در این مدت 

انجام شده است.
وی با بیان اینکه بیش از 6 هزار نفر در دوره های خادمان رسمی و افتخاری حضور 
یافته و از این دوره ها بهره مند شده اند، گفت: در 9 ماهه نخست امسال برای خادمان 
رسمی و قراردادی حرم مطهر بانوی کرامت 27 دوره حضوری عمومی و تخصصی 

برگزار شده است که در مجموع 271 ساعت آموزشی بوده است.

فرمانده سپاه علی بن ابیطالب قم)ع( :

زیرساخت های اردوگاهی برای
 دانش آموزان آماده شده است

 فرمانده سپاه علی بن ابیطالب قم)ع( گفت: سپاه زیرساخت های اردوگاه های 
آموزشی خود را به لحاظ فیزیکی و هم به لحاظ معنوی برای جوانان و به ویژه دانش 

آموزان آماده کرده است،
افزود:بیشتر  قم،  پرورش  و  آموزش  مدیرکل  دیدار  در  موحد  محمدرضا  سردار 
اردوگاه های آموزشی سپاه بازسازی شده است تا اثرگذاری بیشتری برای نسل جوان 

داشته باشد.
وی با اشاره به نقش آموزش و پرورش درتربیت نسل آینده ساز، گفت: هیچ کشوری 

بدون برخورداری از نیروی انسانی کارآمد نمی تواند پیشرفت کند.
وی افزود: حساس ترین و مهمترین بخش اداره کشور، آموزش و پرورش است، وقتی 

معلم قشر جوان را پرورش می دهد در واقع نیروی انسانی کشور را تربیت می کند.
موحد گفت: با توجه به شرایط کرونا وتعطیلی مدارس، موضوع تربیت درآموزش و 
پرورش باید بیشتر مورد توجه قرارگیرد.این نسلی که می خواهد هدف انقلاب را که 
رساندن پرچم انقلاب به دست صاحب اصلی آن است نقش ایفا کند لازمه اش تربیت 

دینی است.
وی درادامه با اشاره به طرح محله محوری سپاه قم در رصد و کاهش آسیب های 
اجتماعی، اظهار داشت: با شیوع کرونا این طرح بسیار به مسئولان سپاه کمک نمود 

به همین دلیل محلات از 15 محله به 52 محله افزایش پیدا کرد.
وی افزود:  درحال حاضر 115محله در استان روی نقشه مشخص شده و مدیران 
خواهر و برادر هر محله هم منصوب شده اند که 20 محله در منطقه پردیسان و 95 
محله در سطح شهر قم  است. موحد گفت:در همین راستا تاکنون 20خانه اعتماد 
و 80 خانه سبز که در مباحث فرزند پروری، اخلاق وغیره فعال هستند در محلات 
تشکیل شده است، مدیر کل آموزش و پرورش استان قم نیز در این دیدار اظهار 
داشت: حضور سپاهیان در مدارس و آموزش و پرورش برای معلمان و دانش آموزان 
باعث امید، نشاط و ایجاد انگیزه می شود. باتوجه به نزدیک بودن دهه مبارک فجر باید 

دستاوردهای نظام برای دانش آموزان و معلمان تبیین شود.
علی رضا رحیمی افزود: ما ابهت آمریکا را در دستگیری ملوانان متجاوز آنها توسط 
نیروی دریایی سپاه شکستیم، همچنین هیمنه پوشالی آمریکا  در موشک باران عین 
الاسد شکسته شد. امیدوارم نمایشگاهی در این خصوص برای دانش آموزان در دهه 

فجر برپا شود تا افول استکبار جهانی در معرض دید جوانان قرار گیرد.
 

رییس همایش بین المللی حضرت حمزه)ع(:

همایش بین المللی حضرت حمزه)ع( 
در قم برگزار می شود

رئیس همایش بین المللی حضرت حمزه )ع( گفت: این همایش روز پنجشنبه 14 
بهمن ماه جاری با پخش بیانات مقام معظم رهبری در خصوص حضرت حمزه )ع( در 

قم برگزار خواهد شد. 
 حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی  روز یکشنبه در جمع خبرنگاران اظهارداشت 
:ایده برگزاری همایش بین المللی حضرت حمزه چندسال قبل اولین بار با مقام 
به آن بسیار  معظم رهبری مورد مشورت و نظرخواهی قرارگرفت و ایشان نسبت 

استقبال و تاکید کردند.
 رئیس همایش بین المللی حضرت حمزه )ع( با اشاره به دیدار اخیر مسئولان 
همایش بین المللی حضرت حمزه )ع( با مقام معظم رهبری، گفت: معظم له در این 
دیدار بر ساخت فیلم و یا سایر قالب های هنری در معرفی حضرت حمزه )ع( و بر تداوم 
تکریم شخصیت های مظلوم و کم نام و نشان برغم بزرگی و اهمیت تاریخی آن ها مانند 

عمار، مقداد، ابوذر، سلمان و ... تاکید کردند.
حجت الاسلام رفیعی گفت: همچنین برای برگزاری باشکوه و غنای بیشتر این 
مکارم  و  نوری همدانی، سبحانی  گلپایگانی،  آیات صافی  با  دیدار هایی  همایش 

شیرازی از مراجع تقلید برگزار شده است.
 رئیس همایش بین المللی حضرت حمزه )ع(  گفت: برای برگزاری این همایش 
تاکنون 30 پیش نشست برگزار شده است؛ این همایش در دو بخش تخصصی پنل و 
ارائه مقالات در روز 13 بهمن ماه و همایش عمومی از ساعت 8:30 تا 12 روز پنجشنبه 

14 بهمن ماه جاری در سالن قدس مجتمع امام خمینی )ره( ترتیب می یابد.
حجت الاسلام رفیعی با بیان اینکه به دنبال تدوین و راه اندازی نرم افزار حضرت 
حمزه برای جمع آوری مجموعه آثار پیرامون این شخصیت هستیم، گفت: بانظر 
مساعد شهردار قم یکی از معابر مهم این شهر به نام حضرت حمزه )ع( نامگذاری 

خواهد شد.
رئیس مجتمع آموزش عالی تاریخ، سیره و تمدن اسلامی ادامه داد: برگزاری این 
همایش در وضعیت آبی کرونایی برنامه ریزی شده بود و هم اکنون مسئولان این 

همایش تابع نظر مسئولان بهداشتی در شکل و نحوه برگزاری آن هستند.
حجت الاسلام رفیعی گفت: در پایان این همایش از 5 اثر در رابطه با کتب، مقالات، 

چگیده مقالات و معرفی پیش نشست های این همایش رونمایی خواهد شد.
 

رئیس دانشگاه صنعتی قم :

فرصت اشتغال برای دانشجویان
 فنی و مهندسی فراهم شده است

سطح همکاری صنعت و دانشگاه رو به افزایش است 

با  و دانشگاه در قم  رئیس دانشگاه صنعتی قم گفت: سطح همکاری صنعت 
اجرای طرح های متنوع درحال افزایش است که در همین رابطه می توان به فراهم 
شدن فرصت کار پاره وقت برای دانشجویان دانشگاه صنعتی در شماری از واحد های 

تولیدی استان اشاره کرد. 
 جلال رضایی نور رئیس دانشگاه صنعتی قم، پیرامون این موضوع گفت: با امضا 
تفاهم نامه میان دانشگاه صنعتی قم با یک شرکت بزرگ تولید کننده لوازم خانگی 
فعال در استان، فرصت انجام کار پاره وقت برای دانشجویان این دانشگاه در آن واحد 

تولیدی صاحب نام فراهم شد.
رضایی نور گفت: با اجرای این طرح هم واحد های تولیدی که احتیاج به نیروی کار 
آشنا و علاقه مند به فعالیت های صنعتی را دارند، حل می شود و هم دانشجویان علاوه 
بر کسب درآمد با انجام کار در میدان عمل با واقعیت های فعالیت در این عرصه آشنا 

می شوند و مهارت های تخصصی لازم را فرا می گیرند.
او گفت: استفاده از دانشجویان رشته های فنی و مهندسی در واحد های تولیدی 
فعال در قم عامل موثری برای سرعت بخشیدن به روند رو به رشد بخش صنعت استان 

است و در این رابطه دانشگاه صنعتی همه ظرفیت های خود را به میدان آورده است.
 رئیس دانشگاه صنعتی قم با اشاره به این که دانشگاه صنعتی قم از موفق ترین 
دانشگاه های کشور در زمینه اشتغال فارغ التحصیلان است، گفت: اجرای طرح های 
همکاری میان صنعت و دانشگاه در حوزه به کارگیری دانشجویان در واحد های صنعتی 
همچنین موجب تقویت انگیزه و تلاش دانشجویان در دوران تحصیل و تسهیل شرایط 

ورود ایشان به بازار کار بعد از فارغ التحصیل شدن نیز می شود.
او گفت: دانشگاه صنعتی قم در قالب برنامه ای جامع به دنبال توسعه رشته های 
فنی و مهندسی این دانشگاه است تا همراه با توسعه صنعتی استان بتواند به نیاز 
صنعتگران در حوزه استفاده از ظرفیت های علمی و مهارتی نیروی انسانی متخصص 

و کارآمد، پاسخ دهد.
 

استاندارقم :

بیمارستان الزهرا ساخته می شود
استاندارقم گفت: بیمارستان الزهرا قم بعد از توافق نهایی در چندین طبقه ساخته 

می شود.
شاهچراغی در جمع مردم محله زندآباد منطقه 6 با اشاره به خدمات چند ساله 
بیمارستان الزهرا گفت: این بیمارستان با همکاری ستاد فرمان امام خمینی )ره( و 

دولت ساخته می شود.
وی افزود: پیشنهاد شده بود که بیمارستان علی ابن ابیطالب هم به این مکان منتقل 

شود که هنوز برای آن تصمیم گیری نشده است.
استاندار قم گفت: بیمارستان الزهرا 200 تا 250 تختخوابی و در چند طبقه ساخته 

می شود تا اهالی این منطقه از خدمات آن بهره مند شوند.

گزارش هیفاء پردل
انگار همین دیروز بود که در اواخر دهه ٦0 به دلیل افزایش جمعیت 
کشور کارشناسان ما سیاست های کاهش جمعیت را در کشور اجرا 
کردند و این سیاست ها تا دو دهه ادامه یافت تاجایی که خروجی آن باعث 

شد تا این روزها شاهد پیر شدن جمعیت کشور باشیم.
انگار سیاست کنترل جمعیتی فریبی بیش نبود و حال و هوای این 
روزهای کشور را پیش بینی نکرده بود حال و هوایی که به دنبال آن 
می توان گرد و غبار پیری و سالمندی را بر پیشانی جمعیت جامعه دید 
سیاست هایی که با شعار» فرزند کم تر زندگی بهتر« که بعدها به فرمولی 
تبدیل شد و به قدری در خانواده های ایرانی ریشه کرد که به دنبال آن 

فرهنگ تک فرزندی در جامعه کنونی رواج یافت.
شعار کوتاه فرزند کم تر زندگی بهتر به قدری تاثیر گذار بود که عواقب 
آن امروز گریبان جامعه ما را گرفته عواقبی که درتوان دفاعی ؛ فرصت ها 
و ظرفیت های اقتصادی و هم چنین امکانات رفاهی و حتی رشد علمی 
و پیشرفت فناوری گرفته تا نیروی کار مولد و اقتصادی محور و سرمایه 

اجتماعی معضلات آن قابل لمس است.
 اما در دهه ٩0 کارشناسان امور جمعیتی ما انگار تازه از خواب بیدار 
شده و در رسانه ها از پیر شدن جمعیت کشور و گرد سالمندی بر پیشانی 
افزایش  برای  برنامه ریزی  آنها هشدار دادند و در وقت کنونی در پی 
جمعیت و تشویق خانواده های ایرانی به زاد و ولد هستند اما »زهی خیال 
باطل« چرا که به قدری فرزند »کم تر زندگی بهتر« با زندگی و فرهنگ 
خانواده های ایرانی عجین شده که تنها با ساز و کار و ابزار تشویق می 
توان خانواده ها را به سمت فرزند آوری و یا به عبارتی زاد و ولد حرکت داد.
حال فاجعه کاهش جمعیت و گرد و غبار پیری بر جمعیت کشور به 
قدری بحرانی است که به جرات می توان گفت که زنگ خطر آن حتی 
از »بحران کرونا« هم خطرناک تر است بر اساس نتایج یک پژوهش، ایران 
با نرخ رشد جمعیت حدود یک درصد که در سال های اخیر دارد در سال 
1460 جمعیتی حدود 46 میلیون نفری خواهد داشت حال با توجه به 
تاخیر فرزند آوری و یا تک فرزندی همین نرخ رشد یک درصدی هم رو 
به کاهش یافته است و ایران در سال 1480 جمعیت به 31 میلیون نفر 

خواهد رسید یعنی نیمی از جمعیت ما سالمند هستند.
*مشکلات اقتصادی سد راه افزایش جمعیت

یک بانوی فعالی که در زمینه های اجتماعی فعالیت دارد باب گفت و گو 
را با خبرنگار ما باز می کند وی درباره دلیل دوری کردن خانوارهای قمی 
از فرزند را مشکلات اقتصادی می داند و می گوید: وقتی خانواده ای با 
مشکلات بسیاری از جمله اقتصادی دست و پنجه نرم می کند چگونه 
می توان به داشتن فرزند فکر کند ؟ خانواده ایی که شاید مرد خانه دو جا 
کار کند و بانوی خانه جدای از خانه داری باید در بیرون از خانه هم دوش 
مرد خود شاغل باشد تا بتواند گوشه ایی از مشکلات اقتصادی را حل کند 
صدرصد خیلی دیر به فکر مسئولیت پدر و مادر شدن می افتد به قدری 
جامعه غرق در گرانی و تورم است که کم تر کسی به فکر فرزند می افتد و 

یا اگر هم داشته باشد تک فرزندی را ترجیح می دهد.
لیلا حیدری در ادامه می افزاید: وقتی بیشتر خانواده ها با مشکل 
مسکن و اقتصاد روبرو باشند به فرهنگ تک فرزندی روی می آورند باید 
دولتی ها مشوق هایی به خانواده ها به ویژه زوج های جوان ارائه دهد تا 

برای داشتم فرزند و زاد و ولد انگیزه داشته باشند.
*مستاجری و ترس از داشتن فرزند 

در یکی از بوستان های شهر قم جمعی سالمند و بازنشسته دور هم 
جمع و در حال گفت وگو هستند از آنها درباره این که چرا زوج های 
امروزی از داشتن بچه و یا عبارت امروزی آن فرزند دوری می کنند 
پرسیدیم، یکی از آنها در جواب بیان می کند: در گذشته ها خانواده 
های ایرانی طبق یک فرهنگ ایرانی و اسلامی علاقه داشتند با هم در 
یک خانه بزرگی زندگی کنند پسر و عروس و نوه ها دور هم یک زندگی 
شادی داشتند اما اکنون سبک زندگی تغییر کرده  فرزندان بعداز ازدواج 
علاقه دارند مستقل زندگی کنند شما بهتر می دانید در شرایط کنونی 
خرید مسکن برای زوج جوان مشکل است و بسیاری از مالکان همان 
یا چند نفر هستید؟ شما  ابتدای امر می پرسند چند فرزند دارید؟ 
بگویید این امر باعث نمی شود که زوج ها از وجود بچه ترس و واهمه 

داشته باشند؟.
 سیدعبدالصمد هاشمی در ادامه می افزاید: سیاست فرزند کم تر 
گذشته هنوز گریبان خانواده ها را گرفته دولت برای پیشگیری از کاهش 
جمعیت و تشویق مردم به سمت فرزند آوری باید همان طور که در دهه 
های گذشته سیاست فرزند کم تر زندگی بهتر را توجیح کرد امروز با 
تسهیلات در زمینه مسکن و تشویق مادران به سمت فرزند آوری ومادر 
شدن مردم را به سوی سیاست چند فرزندی سوق دهد دین ما بارها اشاره 
کرده فرزند برکت زندگی است و وقتی بچه به دنیا می آید با خود رزق و 
روزی را هم می آورد ولی به قدری ارزش های فرهنگی و دینی ما کم شده 

که این نکات را فراموش کردیم.
*خانه های قوطی کبریتی و فرهنگ تک فرزندی

یک شهروند دیگر قمی که خود با گذشت ٦ سال ازدواج تنها یک فرزند 
٢ ساله دارد در بیان دلائل کاهش جمعیت می گوید: من ٦ سالی است 
که ازدواج کردم اما افزایش جمعیت خانواده مان را به تاخیر انداختم چون 
هنوز همسرم شغل مناسبی ندارد درحالی که برای فرزند آوری باید زندگی 
مناسبی هم فراهم کرد، اکنون با وام و کمک پدر و مادرم و پدر و مادر 

همسرم توانستم آپارتمان نقلی خریداری کنم.
بود  تر  راحت  ها  زندگی  در گذشته  کند:  عنوان می  ریحانه دشتی 
و خانواده ها دنبال فرزندان متعددی بودند خانه ها بزرگ بودند و همه 
علاقه داشتند دور هم زندگی کنند اما اکنون زندگی به آسانی گذشته 
نیست وقتی زوجی در یک خانه آپارتمانی کوچک زندگی می کنند پس 
نباید انتظار داشت دنبال فرزندان متعددی باشند آپارتمان مانع از بازی و 

تحرک بچه ها می شود.
به گزارش فارس،به گفته وی؛ حال از مسکن و مشکلات دیگر هم 
بگذریم فرهنگ ها هم عوض شده باید دستگاههای فرهنگی و هم 
چنین روحانیون و دست اندرکاران فرهنگی فرهنگ داشتن فرزند بیشتر 
را در بین خانواده ها ترویج کنند چون تک فرزندی معضلات و آفت های 

فرهنگی و روانی بسیاری به دنبال دارد.
در مصاحبه های متعددی که از چند شهروند قمی گرفته شد بسیاری 
روی آوردن به زندگی غربی، اشتغال مادران و توقع های بیش از اندازه و 
هم چنین بهانه تحصیلات عالی و مشکلات اقتصادی و علاوه بر آن تورم 
و نبود مسکن و بیش از همه آنها نبود مشوق هایی برای زوج های جوان را 

به عنوان علل کاهش جمعیت عنوان کردند.
دانشگاه علوم پزشکی استان قم با توجه به معضلات کاهش جمعیت 
در کشور به ویژه در استان مذهبی و فرهنگی مانند قم همایش استانی 
که  کرد  برگزار  را  جمعیت  جوانی  و  خانواده  از  حمایت  قانون  اجرای 
شدن  سالمند  و  پیری  تهدید  به  نسبت  همایش  این  در  کارشناسان 

جمعیت کشور هشدارهای جدی دادند.
*هزینه های کمرشکن درمان نا باروری 

علی و لیلا که هر دو کارمند و ٦ سالی و اندی است از برکت حضور 
فرزند در زندگی محروم هستند از مشکلات خود برای درمان ناباروری می 
گویند از هزینه های بالا گرفته تا عدم امید به طرح ها و خدمات پزشکی 
برای معالجه مشکلات که همه و همه روزنه امید آنها را کاهش داده است.
لیلا که هنگام ازدواج ١٨ سال داشته و به دلیل علاقه به درس بعد از 
تحصیلات و رسیدن به شغل مناسب به فکر فرزند افتاده اکنون ٦ سال 
است که از این نعمت محروم است و در این باره می گوید: در ابتدا از 
رفتن به مرکز درمان ناباروری پرهیز می کردیم ولی وقتی با کنایه اطرافیان 
روبرو شدیم درمان را شروع کردیم حال جای شکر دارد که هر دو کارمندیم 
چون هزینه های درمان بسیار بالا است و هیچ بیمه ایی حاضر به پذیرش 

سقفی از این هزینه ها نیست.
محسن که خود کارگر یک شرکت در شهرک شکوهیه است ١0 سال از 
نعمت فرزند محروم است و مجبور است به سمت خدمات درمانی باروری 
برود اما با یکی دو جلسه از ادامه درمان ناامید می شود او در این باره می 
افزاید: ما در یک خانواده بسیار سنتی زندگی می کنیم و پدر و مادر من 
همیشه به من گوشزد می کنند عمری از آنها گذشته و باید از نعمت نوه 
دار شدن برخودار باشند؛ به مرکز ناباروری قم مراجعه کردیم ولی هزینه ها 
سنگین است من وامی را گرفتم تا بتوانم تنها جزیی از هزینه ها را پرداخت 

کنم.
*زوج های نابارور زیرچتر حمایت بیمه ها

مرکز درمان ناباروری استان قم زیر نظر جهاد دانشگاهی استان فعالیت 
دارد و در این راستا لیلا ناصر پور، معاون امور پژوهشی جهاد دانشگاهی 
استان از درنظر گرفتن سیاست های ابلاغی و مشوق هایی برای حمایت 
از زوج های نابارور با هدف مشوق برای سیاست افزایش جمعیت از اول 
بهمن ماه خبر می دهد و می گوید: بر اساس آمار کلی کشور بین ١0 تا 
٢0 درصد جمعیت کشور را زوج های نابارور تشکیل داده اند و با توجه 
به اهمیت سیاست افزایش جمعیتی از سوی دولت، قرار است از یکم 
بهمن ماه هزینه های درمان ناباروری زیر چتر حمایتی بیمه های پایه ایی 

ازجمله تامین اجتماعی و خدمات درمانی قرار گیرد.
معاون امور پژوهشی جهاد دانشگاهی قم می افزاید: حال با توجه به 
ابلاغ این سیاست ما به سمت بستن قرارداد با این بیمه ها رفتیم و بیمه 
ها هم در این زمینه همکاری خوبی داشتند، این ابلاغیه می تواند مشوق 
خوبی برای زوج های نابارور باشد تا از خدمات مراکز ناباروری استفاده 

کنند.
به گفته وی؛ در گذشته و قبل از ابلاغ این سیاست ما تسهیلاتی برای 
زوج های نابارور ارائه می کردیم از جمله اقساطی کردن هزینه های درمان 
و هم چنین تفاهم نامه با خیرین برای تحت پوشش دادن زوج های نابارور 
و علاوه بر آن وام های کم بهره ای هم به این زوج ها ارائه دادیم در همین 

7 ماهه نخست سال ٥٦0 میلیون تومان تسهیلات پرداخت کردیم.
ناصرپور ابراز امیدواری کرد که با این سیاست های تشویقی زوج های 
نابارور با وجود هزینه های بالای درمانی برای درمان انگیزه پیدا کنند و این 

امر در سیاست افزایش جمعیت نقش مهمی داشته باشد.
این مسئول در ادامه از ورود ٢٥0 تا 300 زوج نابارور برای درمان به مرکز 

ناباروری جهاد دانشگاهی خبر می دهد.
*بحران سالمندی شهر قم را تهدید می کند

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم می گوید: در سال 1355 
حدود 44.8 درصد جمعیت استان قم زیر 15 سال بوده اند اما این رقم 
در حال حاضر به کمتر از 25 درصد رسیده و خطر سالمندی، قم را هم 
تهدید می کند و میانگین سنی در استان قم از 1365 تاکنون از 21 به 29 

درصد افزایش یافته است.
سیامک محبی می افزاید: این مسئله در صورت تداوم کاهش میزان 
تشدید  را  دورتر  انداز  چشم  در  جمعیت  سالخوردگی  خطر  باروری، 
می کند؛ هرم سنی جمعیت استان در سال 95 موید این مطلب است 
که میانه سنی جمعیت استان رو به افزایش بوده و ترکیب جمعیت قم در 
30 سال آینده به سمت بالای 65 سال و کاهش جمعیت جوان سوق 

می رسد.
به گفته این مسئول؛ شتاب کاهش نرخ باروری در قم بیشتر از میانگین 
افزایش  برای  برنامه ریزی دقیقی  باید  این اساس  بر  و  کشوری است 

جمعیت صورت گیرد.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی استان قم عنوان کرده که روند 
ازدواج در سال های ٩0 تا ٩٩، از 13 هزار و 706 مورد در سال 90 به ٨ 
هزار و 167 مورد در سال 99 کاهش یافته و نرخ خام ازدواج هم در قم 

٦/٤ است که دو دهم از میانگین کشوری پایین تر است.

شتاب کاهش نرخ باروری در قم از میانگین کشور بیشتر است ؛

»سالمندی«بحرانی که شهر قم را تهدید می کند
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وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد

مشکلی در تامین میوه شب عید و اقلام 
ماه رمضان نداریم

 وزیر جهاد کشاورزی گفت: برنامه ریزی های لازم برای تامین میوه شب عید 
و اقلام مورد نیاز ماه رمضان انجام شده است و قصد داریم 50 درصد میوه 

شب عید را به صورت هوشمند توزیع کنیم.
سید جواد ساداتی نژاد شنبه شب در برنامه تلویزیونی نگاه یک، با بیان 
اینکه از زمان آغاز به کار دولت سیزدهم تمام تلاشمان کاهش دغدغه سفره 
مردم بوده است، گفت: شاید بتوان گفت یکی از شاخص ترین اقدامات دولت 
در بخش کشاورزی واگذاری فرماندهی واحد زنجیره غذایی به وزارت جهاد 

کشاورزی است.
وی ادامه داد: مدیریت دوگانه در این بخش اشکالاتی ایجاد کرده بود. البته 
سال 1392 قانونی هم در این بخش تصویب شد ولی اجرای آن با چالش 
های بسیاری همراه بود که بالاخره در دولت سیزدهم قانون انتزاع به طور 
کامل اجرایی شد و کل زنجیره غذایی از مزرعه تا سفره در اختیار وزارت 

جهادکشاورزی قرار گرفت.
وزیر جهادکشاورزی تصریح کرد: این فرماندهی واحد باعث شد تا کمبود 
تولیدی که در ابتدای دولت با آن خصوصا در مرغ و تخم مرغ مواجه بودیم، 

برطرف شود.
وی در بخش دیگری از صحبت هایش به اهمیت آبخیرداری اشاره کرد 
و گفت:بخش زیادی از کشور در اقلیم کویری واقع شده و طبیعتا موضوع 
آب و نگهداری از آن اهمیت بالایی هم دارد. وقوع سیلاب نشان می دهد 
که در آبخیزداری مشکلات بسیاری داریم و باید در کنترل سیلاب ها اقدامات 

بیشتری انجام دهیم.
کشاورزی قراردادی باید توسط بخش خصوصی و صنایع تبدیلی انجام شود 
ساداتی نژاد با اشاره به اینکه کشاورزی قراردادی می تواند سطح بیمه را 
افزایش دهد، گفت: وقتی کشاورزی گندم می کارد در انتهای کار شرکت 
بازرگانی دولتی گندمش را خریداری می کند. در اینجا کشاورز باید خودش 
مسئولیت کشت، بیمه خرید نهاده را به عهده داشته باشد. ممکن است 
در این مدت سرما و آفت به محصولاتش بزند و اگر در انتها گندم باقی ماند 
بفروشد در حالی که در دنیا اینگونه نیست و کشاورزی قراردادی این مشکلات 

را برطرف می کند و ریسک بیمه را نیز کاهش دهد.
وی در ادامه گفت: در کشاورزی قراردادی کشاورز در ابتدا بیمه می شود، 
نهاده های مورد نیازش مانند سم و کود به او داده خواهد شد، آموزش می بیند 

و در نهایت موقع برداشت با او تسویه می شود.
و صنایع  خصوصی  توسط بخش  باید  قراردادی  کشاورزی  گفته وی  به 
تبدیلی انجام شود ولی برای هموار کردن مسیر تصمیم گرفتیم که شرکت 
بازرگانی دولتی این طرح را آغاز کند. در این راستا بیش از 250 هزار هکتار از 
اراضی کشاورزی تحت پوشش کشاورزی قراردادی درآمد و تا سال آینده نیز 

این میزان به 2 میلیون هکتار خواهد رسید.
تمام اراضی کشاورزی را سند دار می کنیم

اراضی  کردن  سنددار  به  کشاورزی  جهاد  وزارت  در  مسئول  مقام  این 
کشاورزی نیز اشاره کرد و گفت: در حال حاضر 4 درصد از اراضی کشاورزی 
سند دارند و یکی از دلایل آن هم خرد شدن اراضی کشاورزی از گذشته 
تاکنون است. وقتی زمینی کوچک می شود تبدیل به باغچه و ویلا شده و 
دیگر کاربری کشاورزی ندارد. اینکه در حال حاضر کشاورزی ما تجاری نیست 
هم به دلیل خرد شدن اراضی است بنابراین تمام تلاشمان را می کنیم که در 
دولت سیزدهم تمام اراضی کشاورزی را سند دار کنیم. البته این کار بسیار 

سختی است، زیرا تداخلات بسیاری وجود دارد.
ساداتی نژاد همچنین از تشکیل قرارگاه صدور اسناد اراضی کشاورزی خبر 
داد و گفت: هر هفته در این قرارگاه جلساتی برگزار می شود و امیدواریم بتوانیم 

دغدغه کشاورزان را در خصوص سنددار کردن اراضی برطرف کنیم.
  

صالح آبادی تاکید کرد:

عزم جدی بانک مرکزی برای واگذاری 
اموال مازاد بانک ها

رئیس کل بانک مرکزی گفت: بانک هایی که اموال مازاد خود را واگذار نکرده 
باشند به سازمان امور مالیاتی معرفی و مشمول جرائم مالیاتی می شوند.

 علی صالح آبادی افزود: ما فهرست اموال بانک های مختلف را در چارچوب 
سامانه های بانک مرکزی در اختیار داریم که براساس آن بانک هایی که اموال 
مازاد خود را واگذار نکرده باشند به سازمان امور مالیاتی معرفی و مشمول 

جرائم مالیاتی می شوند.
وی ادامه داد: برهمین اساس در حال حاضر با بانک هایی که اموال مازاد 
دارند و از سوی دیگر با اضافه برداشت هم مواجه هستند، جلساتی برگزار 
می کنیم تا این موضوع تعیین تکلیف شود، چرا که بانک ها موظف هستند 

اموال مازاد را واگذار کنند و اضافه برداشت خود را نیز به صفر برسانند.
رئیس کل بانک مرکزی تصریح کرد: تعیین تکلیف اموال مازاد بانک ها 
جزو برنامه های جدی بانک مرکزی است که با همکاری بانک ها آن را دنبال 
برنامه زمان بندی مشخص اموال مازاد واگذار شود و در  تا طی  می کنیم 

غیراینصورت مشمول مجازات انضباطی بانک مرکزی نیز خواهند شد.

رییس هیات مدیره اتحادیه سراسری مرغداران تخمگذار:

تخم مرغ مورد نیاز کشور تامین است
رییس هیات مدیره اتحادیه سراسری مرغداران تخمگذار با اطمینان خاطر 
از اینکه تخم مرغ مورد نیاز کشور تامین است، گفت: صنعت مرغ تخمگذار 
کشور از حدود یک ماه و نیم گذشته با کمبود جدی دی کلسیم فسفات و 
منوکلسیم فسفات روبه روست و اگر این کالا تامین نشود، با افت تولید مواجه 
خواهیم شد. »حمیدرضا کاشانی« با بیان اینکه فسفات جیره غذایی مهم 
صنعت تخمگذار کشور است، افزود: اکنون سالیانه بین 180 تا 200 هزار 
تن دی کلسیم فسفات و منوکلسیم فسفات در کشور به مصرف صنعت مرغ 
تخمگذار می رسد و این کالا در تولید نقش بسزایی ایفا می کند، به طوری که 

کمبود آن می تواند موجب افت تولید و کاهش کیفیت محصول شود.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015043 شماره  1-رأی 
1399114430002001192 مربوط به تقاضای آقای مظفر مرادپورفرزند 
هاشم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
91/35 مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2184 اصلی واقع درقم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از غریب 
رضا زند طی سند قطعی شماره 76998 مورخ 1368/12/28 دفترخانه 3 

قم)م الف12642(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015884 شماره  رأی   -2
1400114430002000819 مربوط به تقاضای آقای رضا زلفی گل فرزند 
بنا شده به  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث  ابراهیم در قسمتی 
مساحت 75مترمربع پلاک شماره فرعی از2385اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن بابایی 

یزدی صفحه 263 دفتر 385 )م الف12643(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015172 شماره  3-رأی 
1400114430002000649 مربوط به تقاضای خانم معصومه طالبی نسب 
فرزند قدرت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 82 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2214 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اعظم 

شوکت صفحه 54دفتر514 )م الف12644(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002016092 شماره  4-رأی 
1399114430002002017 مربوط به تقاضای خانم زهره کریمی فرزند 
مصطفی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2302/77 
و  نامه عادی  مبایعه  قم  دو  اداره  ثبت ملک  قم بخش حوزه  در  واقع  اصلی 
خریداری مع الواسطه از فاطمه عاشقی صفحه 484دفتر241 )م الف12645(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002016091 شماره  رأی   -5
1399114430002002016 مربوط به تقاضای آقای حسن گل محمدی 
فرزند اسمعیل درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2302/77 
و  نامه عادی  مبایعه  قم  دو  اداره  ثبت ملک  قم بخش حوزه  در  واقع  اصلی 
خریداری مع الواسطه از فاطمه عاشقی صفحه 484دفتر241 )م الف12646(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002014360 شماره  رأی   -6
1398114430002002308 مربوط به تقاضای خانم زهرا سیفی نژاد فرزند 
محمد درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 120مترمربع پلاک شماره فرعی از 1764 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از علی محمدی فرد صفحه 7دفتر82 )م الف12647(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002014359 شماره  رأی   -7
محمودی  محمود  آقای  تقاضای  به  مربوط   1398114430002001980

ریاض فرزند احمد درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع پلاک شماره فرعی از 1764 
و  نامه عادی  مبایعه  قم  دو  اداره  ثبت ملک  قم بخش حوزه  در  واقع  اصلی 

خریداری مع الواسطه از علی محمدی فرد صفحه 7دفتر82 )م الف12648(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015882 شماره  8-رأی 
1400114430002001047 مربوط به تقاضای آقای مهدی جمالی به جو 
فرزند رمضان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 119/05 مترمربع پلاک شماره فرعی از1955 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
از وراث ابراهیم طاهری طی سند قطعی شماره 76314 مورخ 1368/12/7 

دفترخانه 3 قم)م الف12649(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015597 شماره  رأی   -9
1400114430002001535 مربوط به تقاضای آقای صفدر خلیلی پیربلوط 
فرزند علی یار درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 121 مترمربع پلاک شماره فرعی از1866اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جواد 
فروغی طی سند قطعی شماره 66483 مورخ 1370/4/4 دفترخانه 15 قم 

)م الف12650(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015880 شماره  رأی   -10
1400114430002000144 مربوط به تقاضای آقای مجتبی فکری فرزند 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  حسین 
مساحت112 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1852 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از زهرا 

کروبی صفحه 127 دفتر 112 )م الف12749(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002016230 شماره  رأی   -11
سیاح  معصومه  خانم  تقاضای  به  مربوط   1398114430002000007
فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت114 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از2305 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اکبر 

فلکی صفحه 298 دفتر76)م الف12751(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015810 شماره  رأی   -12
رمضانی  حجت  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000085
فرزند جعفر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت120 مترمربع پلاک شماره فرعی از2378/1 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی 

یاور صفحه 190 دفتر 18)م الف12752(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015812 شماره  رأی   -13
1400114430002000376 مربوط به تقاضای خانم نرگس شریفی فرزند 
محمدتقی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 97مترمربع پلاک شماره فرعی از 1753 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 164795 

مورخ 1394/11/24 دفترخانه4قم)م الف12753(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015634 شماره  رأی   -14

1399114430002002913 مربوط به تقاضای حسینیه حضرت ابوالفضل 
العباس سایانی های مقیم قم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 355/60مترمربع پلاک شماره فرعی از2307/16 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی)م الف12756(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015004 شماره  رأی   -15
1399114430002002164 مربوط به تقاضای آقای علی دامغانی فرزند 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی  رمضان 
مساحت 50 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از2302 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بهروز 

صباحی ثابت ثبت دفاتر الکترونیکی 1763-1399)م الف12757(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002015088 شماره  رأی   -16
1400114430002000491 مربوط به تقاضای آقای یوسف هزار خوانی 
فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 48 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1967 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مهدی 

شاکری)م الف12758(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002014292 شماره  رأی   -17
1400114430002000447 مربوط به تقاضای خانم حمیده نظامی فرزند 
محمد درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 69/45مترمربع پلاک شماره 46 فرعی از1897 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه 91 دفتر 322)م الف12759(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002014291 شماره  رأی   -18
1400114430002000446 مربوط به تقاضای خانم مریم نظامی فرزند 
محمد درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 69/45مترمربع پلاک شماره 46 فرعی از1897 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه 91 دفتر 322)م الف12760(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: 1400/11/11
نوبت دوم: 1400/11/27
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: سال آینده همه 
شرکت های بورسی ملزم هستند تا از طریق سامانه سجام 

سود سهامداران را پرداخت کنند.
مجید عشقی روز یکشنبه در حاشیه نشست کمیسیون 
بازار پول و سرمایه در اتاق بازرگانی ایران در جمع خبرنگاران 
افزود: شرکت های بورسی اگر از طریق سامانه سجام، سود 
سهام را به سهامداران پرداخت نکنند بر اساس آیین نامه 
انضباطی با آن ها برخورد خواهیم کرد بنابراین برای اجرایی 
شدن آن در سال آینده کوتاه نخواهیم آمد، زیرا سهامداران 
افتتاح  و  هزینه  متحمل  اندک  سود  دریافت  برای  نباید 

حساب های مختلف در بانک ها شوند.
وی اضافه کرد: در سال 1400 تقریبا 280 شرکت سود 
خود را از طریق سجام پرداخت کردند و حدود 20 شرکت 
در حال پرداخت سود خود از این طریق هستند. در واقع 
می توان گفت بیش از نیمی از شرکت ها در سال جاری سود 

را از طریق سجام به سهامداران پرداخت کرده اند.
 هفته آینده درخصوص پرداخت سودسهام عدالت 

تصمیم گیری  می شود
 99 سال  در  عدالت  سهام  سود  میزان  درباره  عشقی 
گفت: هفته آینده شورای عالی بورس تشکیل خواهد شد 
و در این شورا در مورد چگونگی پرداخت سود سهام عدالت 
تصمیم گیری خواهیم کرد و این موضوع تعیین تکلیف 

می شود.
وی افزود: با توجه به محاسبات انجام شده سود سهام 
عدالت در سال گذشته، 500 تا 600 هزار تومان است، اما 
باید نهایی شود، زیرا برخی شرکت ها افزایش سرمایه داشته 

اند که به میزان سهام، سهامداران افزوده شده است. 
توسعه  خصوص  در  بورس  سازمان  داد:  ادامه  عشقی 
نهاد های مالی برنامه دارد طوری که نهاد های مالی که در 
بازار سهم دارند و ارائه خدمت می کنند از قبیل شرکت های 
شرکت های  و  سبدگردانی  شرکت های  و  کارگزاری 
ارائه دهنده خدمات فناوری اطلاعات را توسعه خواهیم داد.

درخواست  افزود:  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رئیس 
درخواست ها  این  برای  قبل  از  که  صف هایی  از  برخی 
تشکیل شده بود مربوط به یکسال و نیم گذشته است لذا 
ما در کمترین زمان ممکن تا پایان سال این درخواست ها 
را تعیین تکلیف خواهیم کرد و این صف ها را تقریباً از بین 
خواهیم برد تا به آن هایی که صلاحیت لازم را دارند مجوز 
ارائه دهیم و بقیه را برای تکمیل نواقص پرونده هدایت کنیم.

عشقی گفت: در این باره 6 موافقت اصولی کارگزاری و 
حدود 6 یا 7 مورد مجوز برای شرکت های سبدگردان صادر 
شده است، در خصوص شرکت های تأمین سرمایه نیز به 
یک شرکت قبلا مجوز داده شده و پرونده بقیه شرکت ها 
در حال تکمیل است که به محض تکمیل مجوز های صادر 

شده، کارشان را آغاز خواهند کرد.
 سودآوری شرکت ها در مقطع کوتاه مدت 

امکان پذیر نیست 
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار افزود: تلاش می کنیم 
تا پایان سال صف های ایجاد شده از قبل را به صفر برسانیم 
هر چند درخواست های جدید را هم می پذیریم و بررسی 

می کنیم.
 عشقی درباره وضع اخیر بورس گفت: با برطرف شدن 
یکسری ابهامات در شرایط اقتصاد کلان به نظر می رسد 
وضع شرکت ها مشخص تر خواهد شد و این مسأله ناشی 
از تصمیماتی است که روی نرخ خوراک گرفته شده، این 
تأثیر روی بازار قطعی است و اثرات زیادی روی سودآوری 

شرکت ها خواهد داشت.
 وی درباره تأثیرات مذاکرات هسته ای و بودجه بر روی 
است  ذاتی  بورس،  نوسان شاخص  افزود:  بازار  نوسانات 
و همیشه بالا و پایین می رود، متغیر اصلی سازمان بورس 
هم بالا و پایین رفتن شاخص نیست بلکه این است که 
سودآوری شرکت ها ادامه یابد که سودآوری شرکت ها هم 
در مقطع کوتاه مدت امکان پذیر نیست بلکه تصمیمات 
ما  و  است  اثرگذار  قیمت ها  بر  که  است  سرمایه گذاران 
می خواهیم به این اطمینان برسیم که سودآوری شرکت ها 
از محل تصمیماتی که گرفته می شود نوسان زیادی پیدا 

نکند.
 تغییرات اساسی در حوزه دامنه نوسان 

در یک یا دو ماه آینده
وی افزود: اکنون با توجه به جمع بندی ها و تصمیمات 
اخذ شده امید می رود طی یک یا دو ماه آتی شاهد تغییرات 
اساسی در حوزه دامنه نوسان باشیم، اما ناگفته نماند این 
موضوع قرار است به صورت تدریجی رخ دهد تا لطمه ای به 

بازار سهام وارد نشود.
سوخت  و  گاز  خوراک  نرخ  موضوع  کرد:  بیان  عشقی 
صنایع که در چند مدت اخیر تبدیل به چالش بازار شد 
اگر اصلاح نمی شد به طور حتم می توانست مزیت های 

بسیاری از صنایع را از بین ببرد.
قانون  در  افزود:  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رئیس 
الحاق، دو شرط برای تعیین نرخ گاز وجود دارد. نخست 
رقابت پذیری و دوم مزیت سرمایه گذاری در داخل کشور 
ذکر شده که در جلسات با مسئولان مربوطه عنوان شد با 
نرخ گاز 30 یا 33 سنتی نمی توان شاهد رقابت یا سرمایه 

گذاری در این صنعت بود.
وی بیان کرد: وزارت نفت خود نیز معتقد است که این نرخ 
گذاری منصفانه نیست، اما در صورت اعتراض نیز می گویند 
موقتی است اما همین امر حدود چهار ماه تاکنون به طول 

انجامیده است.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار خبرداد:

اجباری شدن پرداخت سود سهام از طریق سجام در سال آینده

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 140060330001009326 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000014 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  بهمن  فرزند  غلامی  معصومه  خانم  تقاضای  به  مربوط 
120مترمربع پلاک شماره 11188/2 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مورخ  شماره 17424  رسمی  سند  موجب  به   -1 صفحه 321  دفتر521  در  صادره  مشاعی  مالکیت 
مورخ  به موجب سند رسمی شماره 84941  به 4 سهم 2-  نسبت  قم  دفترخانه77   1398/12/01

1400/09/23 دفترخانه11قم نسبت به 116 سهم)م الف 12745(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001008896 شماره  رای   -2
1399114430001002184مربوط به تقاضای آقای رضا شیخی زاده فرزند غلامعلی در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت106/46 مترمربع پلاک شماره 236 و 8/237 فرعی از 10529 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم زرائی از سند 

قطعی13828 مورخ 1385/02/05 دفترخانه15 قم )م الف 12746(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001009337 شماره  رای   -3
1400114430001001058مربوط به تقاضای آقای علی غفاری فرزند عباس در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 109/12 مترمربع پلاک شماره 11136 و 11144اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم 1-قسمت جاری: سند رسمی شماره 155454 مورخ 1384/12/25 
دفترخانه20 قم ازپلاک ثبتی 11144 اصلی نسبت به 84/62 سهم 2-قسمت ثبت شده:سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر 40 صفحه 512 به موجب سند رسمی شماره 155456 مورخ 1384/11/23 

دفترخانه20 قم از پلاک ثبتی 11136 اصلی نسبت به 24/50 سهم)م الف 12747(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001010005 شماره  رای   -4
1400114430001001234مربوط به تقاضای آقای محمد صباغی فرزند حسین در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 138/08 مترمربع پلاک شماره 9 فرعی از 11184 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 554 صفحه 333 ودفتر 644 صفحه 53 

و به موجب سند رسمی شماره 47823 مورخ 1400/08/17 دفترخانه51 قم )م الف 12748(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001009818 شماره  رای   -5
1400114430001000768مربوط به تقاضای آقای محمد ابوالقاسمی فرزند اکبر در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره 11002اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی ولی)م الف 12750(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001009860 شماره  رای   -6
فرزند  آبادی  حسین  زادگان  قربانعلی  احمد  آقای  تقاضای  به  1400114430001000997مربوط 
خدابخش در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 58/15 مترمربع 
پلاک شماره 10331اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 34011 

مورخ 1400/06/10 دفترخانه 40 قم)م الف 12754(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001009861 شماره  رای   -7
1400114430001000998مربوط به تقاضای خانم اکرم سادات حسینی حصارشنه فرزند سیداصغر 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 58/15 مترمربع پلاک شماره 
10331اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 34011 مورخ 

1400/06/10 دفترخانه 40 قم)م الف 12755(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: 1400/11/11
نوبت دوم: 1400/11/27
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



دوشنبه-11 بهمن ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65445
ورزشی

در مرحله دوم لیگ برتر بسکتبال رقم خورد ؛

پنجمین پیروزی متوالی شیمیدرقم

بلندقامتان شیمیدر قم در پنجمین بازی خود در مرحله دوم لیگ برتر بسکتبال  
ایران 88 بر 55 رعد پدافند هوایی تهران را شکست دادند.

به گزارش هیات بسکتبال قم، در ادامه بازی های مرحله دوم لیگ برتر بسکتبال 
کشور عصرروزشنبه دو تیم شیمیدر قم و رعدپدافند هوایی در سالن بسکتبال آزادی 
تهران به مصاف یک دیگر رفتند و بلندقامتان شیمیدر در ادامه یکه تازی خود در لیگ 

برتر این بار رعدپدافند هوایی را مغلوب کرد.
تیم بسکتبال شیمیدر قم در گروه E لیگ برتر بسکتبال، با کسب پنجمین پیروزی 
متوالی برابر رعد پدافند هوایی تهران 10 امتیازی شد و رتبه نخست جدول را در اختیار 

خود نگه داشت.
تیم بسکتبال شیمیدر قم در گروه E این رقابت ها با تیم های نظم آوران سیرجان، 

رعد پدافند هوایی تهران و نیروی زمینی به رقابت خواهد پرداخت.
طبق برنامه لیگ برتر بسکتبال کشور قرار بود بازی بعدی تیم شیمیدر قم روز 
دوشنبه 11 بهمن ماه جاری با نظم آوران سیرجان برگزار شود که به دلیل ابتلای 

تعدادی از بازیکنان این تیم به کرونا، لغو و به زمان دیگری موکول شد.
تیم های حاضر در این مرحله به صورت رفت و برگشت در برابر یکدیگر صف آرایی 

خواهند کرد.
نماینده بسکتبال قم فصل گذشته در بین 16 تیم لیگ برتر بسکتبال بعد از تیم های 

شهرداری گرگان و مهرام تهران بر روی سکوی سوم ایستاد.

 گل محمدی چه زمانی به تمرینات 
پرسپولیس باز می گردد؟

مسوولان باشگاه پرسپولیس به دنبال عملی کردن خواسته های سرمربی مستعفی 
خود هستند و به نظر می رسد به زودی »یحیی گل محمدی« به تمرینات بازگردد.

»یحیی گل محمدی« سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس 2 روز بعد از دیدار تیمش برابر 
فولاد در هفته شانزدهم لیگ برتر استعفا کرد و در دور جدید تمرینات نیز برای نیم 

فصل دوم حضور نداشت تا این استعفا شکلی جدی به خود بگیرد.
سرمربی پرسولیس مساله دریافتی بازیکنان و زمین تمرین را از اصلی ترین مشکلات 
تیمش عنوان و اعلام کرد تا زمانی که این مشکلات حل نشود به تمرینات بازنخواهد 
گشت. حال مسوولان باشگاه به دنبال پیدا کردن زمین تمرین مناسب هستند و از 
چند زمین هم بازدید بعمل آمده و با مسوولان زمین باشگاه نفت نیز مذاکراتی را 
داشتند تا تمرینات پرسپولیس به این ورزشگاه منتقل شود. از طرفی قرار است با توجه 
به گفته »رضا درویش« مدیرعامل پرسپولیس، تیم طی چند روز آتی، بخشی دیگر 
از مطالبات بازیکنان پرداخت شود تا شرایط به خواسته سرمربی تیم نزدیک شود. با 
توجه به این اتفاقات به نظر می رسد طی یکی دو وسه روز آتی شاهد بازگشت یحیی 
گل محمدی به تمرینات تیم باشیم. تیم فوتبال پرسپولیس 18 بهمن ماه در دیدار 

سوپرجام مقابل فولاد خوزستان به میدان خواهد رفت.

نشست رئیس سازمان خصوصی سازی با مدیرعامل استقلال؛

آجورلو: 200-300 میلیارد بدهی داریم 
در جلسه مدیرعامل استقلال و رئیس سازمان خصوصی سازی طرفین در خصوص 
واگذاری باشگاه استقلال و اقدامات صورت گرفته در این خصوص به بحث و تبادل 
نظر پرداختند.  حسین قربان زاده رئیس سازمان خصوصی سازی کشور روزیکشنبه  
میهمان مصطفی آجورلو مدیرعامل باشگاه استقلال بود. در این جلسه، طرفین در 
خصوص واگذاری باشگاه استقلال و اقدامات صورت گرفته در این خصوص به بحث 
و تبادل نظر پرداختند.  مصطفی آجورلو بعد از پایان این نشست گفت: جا دارد از 
آقای قربان زاده تشکر کنم که قدم رنجه کردند و به باشگاه استقلال آمدند و از او تشکر 
می کنم. از طرف خودم و هواداران استقلال به چند دلیل تشکر می کنم. اول اینکه 
شما با فعالیت در چند ماه اخیر نشان دادید که ما یک مجموعه ورشکسته نیستیم و 
برند ما قیمت دارد و سرمایه های ملکی و دارایی های ما را شما از زیر خاک بیرون آوردید 
و نشان دادید که ما قیمت داریم. وی افزود: درست است که 200 - 300 میلیارد 
بدهکار هستیم ولی هزاران میلیارد دارایی داریم و این شفاف سازی شما به ما کمک 
می کند که ما بتوانیم در تابلو بورس یک جایی پیدا کنیم. این امکان را به ما می دهد 
که اولا هوادار ما بداند که یک شرکت ورشکسته و تیم فوتبال بدهکاری نیست و یک 
سرمایه داری هست که بدهکار هم هست اما یک بخش کمی بدهی دارد و 200-

300 میلیارد بدهی در مقابل هزاران میلیارد دارایی، قابل قبول است. 

پایان کار آزمون با زنیت؛

ستاره ایرانی بوندسلیگایی شد
نشریه کیکر آلمان خبر داد باشگاه لورکوزن برای جدایی آزمون در زمستان با زنیت 

روسیه به توافق نهایی رسید.
به گزارش خبرگزاری فارس، نشریه »کیکر« آلمان لحظاتی پیش از توافق نهایی 
باشگاه بایرلورکوزن با زنیت سن پترزبورگ روسیه برای پایان دادن قرارداد سردار آزمون 

در نقل و انتقالات زمستانی خبر داد.
نشریه معتبر آلمانی از منابع آگاه خود خبر داد بعد از رایزنی های مختلف از سوی 
باشگاه لورکوزن طرف روس به فسخ قرارداد سردار آزمون با دریافت مبلغی رضایت 
داد. بدین ترتیب آزمون تا ماه آینده برای لورکوزن در بوندسلیگا به میدان خواهد رفت 

و پرونده حضور ستاره ایرانی در زنیت بعد از 3 سال بسته شد.
آزمون 9 روز پیش به آلمان رفت و قراردادی 5 ساله با لورکوزن امضا کرد تا از تابستان 

پیش رو برای این تیم بازی کند.
در جریان این قرارداد رفتار سردار آزمون به مذاق سران باشگاه زنیت  خوش نیامد 

و به همین خاطر روابط طرفین تیره شد و در نهایت هم آزمون از این تیم جدا شد.

برای اولین باربه همت کمیته داوران هئیت فوتبال استان قم برگزارشد:

همایش ناظران داوری فوتبال دراستان قم
به همت کمیته داوران هئیت فوتبال استان قم برای اولین بار همایش ناظران داوری 
فوتبال این استان برگزارشد. به گزارش خبرنگار ما ، دراین همایش ناظران باتجربه 
  AFC و ازجمله  استاد حسین نجاتی مدرس رسمی فدراسیون  ناظران جوان  و 
حضورداشتند. این گزارش می افزاید :در این همایش  مرور قوانین ، چگونگی ارزیابی 
و عملکرد داوران و نکات لازم جهت نوشتن یک گزارش کامل و خوب توسط استاد 

نجاتی بازآموزی شد.

 

وزیر ورزش و جوانان گفت: کامل شدن هیات مدیره باشگاه پرسپولیس هنوز 
ادامه دارد.

»سیدحمید سجادی« در خصوص صعود تیم ملی به جام جهانی گفت: من 
در رختکن هم به بازیکنان گفتم که این تازه شروع راه تیم ملی است. امیدوارم در 
ادامه راه نیز این بزرگی و عزت وجود داشته باشد. 15 ماه است که تیم ملی فوتبال 
کشورمان شکست نخورده و امیدوارم این روند ادامه یابد. در ادامه بازی ها نیز باید 
با اراده گذشته بازی کنیم. متاسفانه به دلیل شیوع مجدد کرونا، حضور تماشاگران 
را در ورزشگاه نداریم. از همه علاقمندان از این بابت عذرخواهی می کنم. این قول 
را می دهم تا در کنار تیم ملی باشیم و آن ها را تنها نگذاریم و با پیام های مثبت از 

آن ها حمایت کنیم. 
سجادی در مورد نگرانی های طرفداران پرسپولیس تصریح کرد: باشگاه بزرگ، 
مردمی و پرطرفدار پرسپولیس مانند همه باشگاه ها فراز و فرودهایی داشته است. 
زمانی که من کار را شروع کردم، با استعفای زودهنگام مدیرعامل باشگاه مواجه 
شدم. 2 هفته ای در این خصوص صبر کردم و با هیات مدیره این باشگاه جلسه 
گذاشتم که آن ها درخواست داشتند با این موضوع موافقت شود. هیات مدیره 
همچنین پیشنهاد داد که رییس هیات مدیره به عنوان سرپرست مدیرعاملی 
انتخاب شود. در نهایت در این خصوص موافقت کردیم. دوران سرپرستی نیز تمام 
شد و شرایط مدیر عاملی »سیدمجید صدری« فراهم نشد و باز هم با استعفای او 

مواجه شدیم. البته باز هم با این موضوع موافق نبودیم. 
وی افزود: دو سه نفر را برای مدیرعاملی پیشنهاد دادیم و هیات مدیره نیز تقویت 
شد. تکمیل هیات مدیره باشگاه پرسپولیس هنوز ادامه دارد. »رضا درویش« که 
سابقه مدیریت در باشگاه ها را دارد، برای مدیرعاملی انتخاب شد و او از زمانی که 

آمده در حال پرداخت بدهی ها است. پرونده های بین المللی زودتر باید جمع شود. 
به همه باشگاه ها کمک می کنیم

وزیر ورزش تصریح کرد: او هم خیلی علاقه دارد اگر پولی به دستش بیاید، به 
بازیکنان و کادر فنی پرداخت کند. او همزمان به هر 2 طرف رسیدگی می کند. این 
قول را وزیر ورزش می دهد که دوست دارم به همه باشگاه ها کمک کنم. بسیاری 
از هموطنان با این تیم  ها زندگی می کنند و من این عواطف را درک می کنم. از 
بچگی ورزش کردم و فوتبال را درک می کنم. می دانیم که فوتبال چه جایگاهی 
در کشور دارد. نمی خواهم از درویش حمایت کنم اما بدهی هایی پیش آمده و او 
نمی خواهد پرونده های پرسپولیس سنگین تر شود. ما هم مدیرعامل پرسپولیس را 

تنها نگذاشتیم.
در ورزشگاه آزادی چیزی جز ادب ندیدم

وی با تمجید از رفتار هواداران در دیدار تیم های ملی ایران و عراق، ادامه داد: در 
ورزشگاه آزادی چیزی جز احترام و ادب ندیدم. اتفاقا خیلی شعارهای مثبت داده 
می شد. وقتی می بینیم مردم قدرشناس هستند، ما هم انرژی می گیریم و هیچ 
پالس منفی از نفرات حاضر در ورزشگاه ندیدیم. من به اتفاق »محمد مخبر« معاون 
اول رییس جمهوری و »سیدرضا صالحی امیری« رییس کمیته المپیک در ورزشگاه 
آزادی بودیم و می خواستیم از بین مردم عبور کنیم تا مخبر زودتر به کنار زمین بیاید 
اما هجوم علاقمندی برای گرفتن عکس با آقای مخبر ایجاد شد و باز هم تاکید 

می کنم این بازی در بهترین شرایط برگزار شد.
واگذاری سهام سرخآبی ها در فرابورس

وزیر ورزش افزود: این محبت مردم عزیزمان است. جمعه سفر استانی به گیلان 
داشتیم و نفهمیدیم که این سفر کی تمام شد. هر جا می رویم از ما می خواهند که 

به پرسپولیس کمک کنیم. ما هم به جشن های استقلال دعوت می شدیم و هم به 
جشن های پرسپولیس. برای هر دو تیم احترام قائل هستم و به همه تیم ها تمایل 
داریم. انشاالله سهام این دو باشگاه به زودی از طریق فرابورس در اختیار مردم قرار 

بگیرد تا سایه دولتی بودن، کمتر شود.
به هیات مدیره جدید پرسپولیس اعتماد کنید

سجادی در مورد پرسپولیس بیان کرد: این باشگاه مشکلاتی دارد. تازه دیروز به 
من مشکل زمین آن ها را منعکس کردند. من وزیر ورزش هستم اما مسوول تامین 
زمین که نیستم اما اگر به بن بست بخورند، من حاضرم زمین آن ها را نیز تامین کنم. 
اگر یک مدیرعامل نتواند یک زمین هم تامین کند، این امتیاز خوبی نیست. اگر 

کاری از دست ما بر بیاید، انجام می دهیم.
وی در مورد استعفای صدری گفت: دلایل استعفای او را من می دانم. وقتی در 
فضای مجازی استعفا دادند، مجبور شدیم آن را قبول کنیم و گرنه بنا نبود به این 
زودی این اتفاق رخ دهد. سعی می کردیم روال باشگاه طی شود. به دنبال منابعی 
هستیم که به زودی به باشگاه تزریق شود. آن که جوری منعکس می کنند که دنیا 
به پایان رسیده، خیر به این شکل نیست. به تیم جدید هیات مدیره اعتماد کنید. 

این تیم تقویت خواهد شد.
سجادی در خصوص استعفای »بیژن ذوالفقارنسب« از هیات مدیره پرسپولیس 
نیز بیان کرد: هیچکس نمی تواند شایستگی های او را نادیده بگیرد. او چند روز پس 
از انتخابش در هیات مدیره در نامه ای محرمانه استعفایش را به دست من رساند 
و در حال بررسی این موضوع هستیم. به زودی قبل از اعزام شدن به چین برای 
بازی های زمستانی، با او صحبت می کنم و اگر قصدش ماندن نباشد، به طور حتم 

با این استعفا موافقت می کنیم.
فدراسیون تکواندو تعطیل نیست

وی در خصوص انتخابات فدراسیون تکواندو گفت: موضوع انتخابات تکواندو 
برای ما مهم است. هر فدراسیونی که انتخاباتش برگزار می شود، رییس را به اتاق 
خود دعوت و حکم او را تقدیم می کنم تا فدراسیون معطل نماند. الان هم فدراسیون 
تکواندو در حال فعالیت است. همین حالا هم »محمدرضا پولادگر« معاون ورزش 
قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش حواسش به فدراسیون تکواندو هست. نمی گوییم 
این وضعیت خوب است اما منظورم این است که این فدراسیون تعطیل نیست. 57 
نفر عضو مجمع بودند و 56 نفر رای دادند. در اساس نامه نوشته شده که نصف به 
علاوه یک اعضای حاضر در مجمع حد نصاب ریاست هستند. جایی دیگر نوشته 
شده که نصف به علاوه یک اعضای رای دهنده در مجمع. 56 رای بوده که نصف 
به علاوه یک آن می شود )29 رای( رایی که »هادی ساعی« دوست خوب من آورده 

است.
وزیر ورزش بیان کرد: فردای آن روز تعداد 17 نفر امضا جمع کرده بودند که این 
رای گیری شائبه دارد و کدام روش را باید در نظر بگیریم؟ تعداد کل اعضا یا تعداد 
رای دهندگان؟ از طرفی این موضوع صورت جلسه داشته و اخبار نیز آن را اعلام 
کرد. رقیب او نیز معاون من شده است. می گویند حتی به دیوان عدالت اداری نیز 
این شکایت رفته است. می گویند اساس نامه رعایت نشده است. این موضوع در 
حال بررسی حقوقی است و آخرین اقدام ما این بوده که این موضوع با معاونت 

حقوقی ریاست جمهوری بررسی شود.
سجادی افزود: منتظر پاسخ هستیم. پولادگر نقشی در این شکایت نداشته 
است. او معاون وزارت ورزش است و اگر خدایی نکرده این انتخابات ابطال شود، 
پولادگر کمک ماست و 21 سال در فدراسیون تکواندو بوده است. ما آبروی خود را 
دوست داریم. هر چه بپرسید من شفاف آن را می گویم. لطافت و پاکی ورزش همین 

سادگی آن است.

وزیر ورزش و جوانان: 

پرونده های بین المللی پرسپولیس باید زودتر جمع شود

هفته پایانی لیگ تیراندازی استان قم در باشگاه تیراندازی شهید مهدی زین 
الدین برگزار شد و در تفنگ بادی تیم سوفار و تپانچه بادی تیم صنایع سنگ 

جهان نما به قهرمانی رسیدند. 
  رقابت های هفته پایانی هفتمین دوره لیگ استان قم، روزشنبه در دو 
بخش تفنگ و تپانچه بادی برگزار گردید که در رشته تفنگ بادی تیم سوفار و 
پیشرو با تیم های شهید زرین و آتیه داران به رقابت پرداختند و حریفان خود 
را شکست دادند و در بخش تپانچه بادی نیز تیم های صنایع سنگ جهان نما 
و ستارگان با تیم های اوج و آذرخش به رقابت پرداختند و موفق به شکست 

حریفان خود شدند، در هفته پایانی تیم شهید لطفی در بخش تفنگ نیز 
استراحت داشت.

همچنین بعد از برگزاری سه هفته مسابقه در مدت زمان سه ماه در بخش 
تپانچه بادی تیم صنایع سنگ جهان نما مقام اول، تیم ستارگان مقام دوم و تیم 

اوج مقام سوم این دوره از رقابت ها را کسب نمودند.
در بخش تفنگ بادی بعد از برگزاری پنج هفته و در مدت زمان سه ماه تیم 
سوفار مقام اول، تیم پیشرو مقام دوم و تیم شهید مهدی لطفی نیاسر نیز مقام 

سوم این رقابت ها را کسب نمودند.

در رده بندی نهایی هفتمین دوره مسابقات لیگ تیراندازی استان قم در 
بخش انفرادی رشته تفنگ بادی، هادی غرباقی از تیم شهید مهدی لطفی 
نیاسر مقام اول، علیرضا دانشور از تیم آتیه داران مقام دوم و حامد غرباقی از تیم 

پیشرو مقام سوم را کسب نمودند.
همچنین در رده بندی نهایی هفتمین دوره مسابقات لیگ تیراندازی استان 
قم در بخش انفرادی تپانچه بادی نیز، محمودجعفرغفار از تیم صنایع سنگ 
جهان نما مقام اول، خدیجه هاشمی از تیم ستارگان مقام دوم و مهدی نیسی 

پور از تیم اوج مقام سوم مسابقات را کسب نمودند.

هفته پایانی لیگ تیراندازی استان قم برگزار شد ؛

قهرمانی تیم های سوفاروصنایع سنگ جهان نما 

محمود حقیقیان :

جام جهانی جای آزمون و خطا نیست!
یک پیشکسوت فوتبال ایران می گوید جام جهانی نباید 
جای آزمون و خطا باشد. باید پیش از شروع این مسابقات 
ملی پوشان به بهترین شکل ممکن آمادگی خود را برای 

حضور در این رقابت ها به دست بیاورند.
مقابل  ملی پوشان  پیروزی  حقیقیاندرباره  محمود   
جام  به  اسکوچیچ  شاگردان  صعود  و  عراق  ملی  تیم 
جهانی 2022 قطر اظهار کرد: من این پیروزی و صعود 
که  داشتیم  را  ما سریع ترین صعود  تبریک می گویم.  را 
برای  را  باید یک سری مسائل  باعث خوشحالی است. 
جام جهانی رعایت کنیم. ما هم یک موقعی کاپیتان تیم 
ملی بودیم و موفقیت تیم ملی را دوست داریم. یک سری 
ضعف هایی وجود دارد که باید آن را مد نظر داشته باشیم. 
ما از الان باید به فکر جام جهانی باشیم و قرعه کشی که 

انجام شود، باید برنامه ریزی های لازم صورت بگیرد. کار ما 
مثل همیشه مشکل خواهد بود. ما اگر با دست پر نرویم، 
به مشکل خواهیم خورد. بازی تدارکاتی از اهمیت زیادی 
برخوردار است و ما متاسفانه با حداقل مسابقات دوستانه 
به جام جهانی رفتیم و با تیم های ضعیف بازی کردیم و 
نقاط ضعف ما برطرف نشده است و در جام جهانی تازه 
متوجه می شویم که چه مشکلاتی داشتیم. جام جهانی 

جای آزمون و خطا نیست.
او ادامه داد: ما باید با تیم های بزرگ دنیا بازی کنیم که 
ترس بازیکنان بریزد. ما وقتی مربی تیم ملی نوجوانان 
بودیم، چون مسابقه دوستانه نداشتیم، یکی از بازیکنان 
ما در یکی از این مسابقات نتوانست دروازه خالی را گل 
کند و این مساله به خاطر این بود که ما مسابقه دوستانه 

نداشتیم. ما باید مقابل تیم های بزرگ دنیا بازی کنیم تا 
آرامش در جمع بازیکنان تیم ملی قرار بگیرد.

او درباره عملکرد بازیکنان تیم ملی گفت:  ما در خط 
دروازه، گلرهای خوبی داریم و بیرانوند تجربه های جهانی 
دارد و از آمادگی خوبی برخوردار است. عابدزاده و نیازمند 
هم از شرایط خوبی برخودار هستند و مشکلی بابت خط 
دروازه نداریم. در خط دفاع یک سری مشکلاتی وجود 
دارد و یکی از مدافعان مسائل حاشیه ای داشت اما دعوت 
شد. شما دقت کردید اگر یک بازیکن مسائل حاشیه ای 
اما شما دیدید چنین  باشد، سریع کنار می رود  داشته 
اتفاقی نیفتاد و این نشان می دهد که ما در خط دفاع 
دچار مشکل و کمبود بازیکن هستیم. صادق محرمی در 

نفوذهای خود مقداری دچار مشکل است.

و  ندارد  تجربه جهانی  نورافکن  امید  افزود:  حقیقیان 
ضعف هایی دارد که باید برطرف شود. جایگزین خود در 
دفاع وسط وجود ندارد. ما 2 مهاجم خوب اروپایی همچون 
آزمون و طارمی داریم و در بازی عراق هم دیدیم که اگر گل 
طارمی نبود، شرایط برای ایران و عراق کاملا برابر بود. اگر 
مشکلی برای آزمون و طارمی پیش بیاید، شاید شرایط تیم 
تغییر کند. ما هافبک های طراحی در سال های مختلف 
داشتیم اما الان هافبک های ما در حال حاضر تقریبا در 
یک سطح هستند و خلاقیت لازم را ندارند. ما الان به این 
دل بستیم که توپی به آزمون و طارمی برسد و آن ها گلزنی 
کنند. فکر می کنم با این شرایط در جام جهانی توپی به 
ما نرسد چون سطح بازی ها کاملا متفاوت است و باید 

تمرین های بیشتری داشته باشیم.

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی پژو پارس بشماره شهربانی 634ط 72ایران 

16 مربوط به پرونده کلاسه 140004030011001417 
بموجب پرونده اجرایی کلاسه 140004030011001417 )با شماره بایگانی 
رضائی،سند  آرزو  مقام-متعهدله:  مجیدی  اله  متعهد:روح   ،)140001477
صادر  سند:1386/02/13،دفترخانه  ،تاریخ  سند:4719  :شماره  ازدواج 
قم یک  استان  قم  ازدواج شماره 20 وطلاق شماره 20 شهر  کننده:دفترخانه 
دستگاه خودروی پژو پارس بشماره شهربانی 634ط 72ایران 16 با مشخصات 
ذیل متعلق به آقای روح اله مجیدی مقام واقع در پارکینگ امین جعفریه بازداشت 

گردیده و از طریق مزایده به فروش میرسد.
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

خودروی پژو پارس بشماره شهربانی 634ط 72ایران 16 -مدل 1384-رنگ نقره 
خصوصیات  موتور:12484094632  شاسی:19315836-شماره  ای-شماره 

بدنه:
تک سوز:بنزین-لاستیکها:عقب 70 درصد وجلو:50 درصد،

وضعیت بدنه:
به نظر دارای اصالت بود و اطراف دارای خش-رنگ خوردگی اطراف اتاق-دارای 

کپسول دست ساز-به دلیل خالی بودن باطری امکان بررسی فنی میسر نبود.
فاقد بیمه نامه معتبر میباشد.

کارشناس رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ 740/000/000ریال 
)هفتصدو چهل میلیون ریال معادل هفتاد و چهار میلیون تومان( ارزیابی نموده 

است.
یکشنبه  روز  ظهر   12 الی  صبح   9 ساعت  از  مذکور  خودروی  مزایده 
1400/11/24در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی)لواسانی(
نبش کوچه 7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای 

اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه به مبلغ 740/000/000ریال )هفتصدو چهل 

میلیون ریال معادل هفتاد و چهار میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی 
به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR 980100004076013207895693 با 
شناسه واریز 965108576100000002171323512006 می باشد و حضور 
خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف 
است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به 
حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور 
قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات 
فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. در ضمن بدهی های خودرو 
اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز 
غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد 
شد.حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.انجام مراحل رفع 
بازداشت وانتقال اجرایی وتعویض پلاک برعهده برنده مزایده می باشد.)م الف 

)14925
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی: 1400/11/11

----------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه بموجب وارده 24805-1400/10/23 حسین مهجوری با وکالت 
یک  مالک  مهجوریان  زهرا  طرف  از  دفتر 75  شماره 25/09/1400-24802 
دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبت 2481/11 اصلی واقع در بخش2 ثبت قم 
دفتر85 صفحه 187ثبت14289 اعلام نموده که به علت جابجایی سند مالکیت 
مزبورمفقود گردیده است،لذا به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت در 1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 

نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا 

مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور 
سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف 14921(

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2 قم
تاریخ انتشار:دوشنبه 1400/11/11

----------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
شماره 1934 مکرر تبدیل شده به پلاک 3114/53 اصلی واقع در بخش دو ثبت 
قم )آدرس قم،20 متری مطهری، کوی 39،پلاک 649( که بنام مهناز رشید فرزند 
تقی میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی 
بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق 
تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا 
به تقاضای مالک مذکور به وارده 25945-1400/11/4 تحدید حدود اختصاصی 
پلاک مذکور در روز دوشنبه مورخ 1400/12/9 ساعت 8/30 الی 12/30 ظهر 
در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و 
یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور 
بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک 
ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و 
رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 73/2/25 معترضین 
ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم 

دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف 14922(
تاریخ انتشار آگهی:دوشنبه 1400/11/11
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم



7 دوشنبه-11 بهمن ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5445
سیاسی

یک تحلیلگر ارشد مسائل بین الملل گفت: ایران علی رغم همه تلاش هایی که برای 
بی نیازی از برجام صورت داده و علی رغم همه مخالفت ها با مذاکره، حالا می بیند که 
چاره ای جز همراهی برای احیای توافق هسته ای ندارد و تنها تلاش شد تا این حلقه گل 

پیروزی بر گردن دولت حسن روحانی انداخته نشود. 
علی بیگدلی در گفت وگو باایلنا، در ارزیابی روند مذاکرات وین در دور هشتم و در پاسخ 
به این سوال که آیا توقف موقت مذاکرات وین و بازگشت مذاکره کنندگان به پایتخت ها 
نشان از نزدیک شدن به حصول توافق است، گفت: سفر اخیر وزیر امور خارجه قطر 
به ایران، پس از تماس تلفنی با همتای آمریکایی و مذاکره با آقای امیرعبداللهیان 
و همچنین سفر امیر قطر به آمریکا،  اخبار پراکنده و جسته و گریخته از تغییر در تیم 
مذاکره کننده آمریکا و جدا شدن افراد سخت گیرتر نسبت به تحریم های ایران از آن 
حاکی از این است که برخی تحولات مهم در خصوص مذاکرات وین در جریان است؛ از 
سوی دیگر بازگشت هیات های مذاکره کننده به پایتخت ها برای مشورت با مقامات ارشد 

نشان می دهد مذاکرات به نقطه تصمیم گیری رسیده است.

وی ادامه داد: لازم است به این مساله توجه کنیم که هر دو طرف ایران و آمریکا به این 
توافق نیاز دارند؛ رئیس جمهور آمریکا نیاز دارد که با احیای برجام برگ برنده ای را در 
فضای داخلی و در مقابل کنگره در اختیار بگیرد و ایران نیز در شرایطی قرار گرفته که 
فشار اقتصادی در کشور افزایش یافته و معیشت مردم در تنگنا قرار گرفته است و برای باز 

کردن پای اقتصاد از پروسه زوال، لازم است برجام احیا شود.
وی افزود: پیش تر شاید در داخل امیدواری هایی نسبت به نقش روسیه و چین وجود 
داشت که سفر وزیر امور خارجه به پکن و رئیس جمهور به مسکو نشان داد که جای 
تکیه بر این دو کشور وجود ندارد، قادر نیستند و میلی هم ندارند که با وجود فشارهای 
آمریکا و درگیری در دو موضوع تایوان و اوکراین، دروازه های محبت شان را به سمت تهران 

باز کنند.
تلاش شد تا حلقه گل پیروزی، بر گردن دولت روحانی انداخته نشود 

این استاد دانشگاه گفت: ایران علی رغم همه تلاش هایی که برای بی نیازی از برجام 
صورت داده و علی رغم همه مخالفت ها با مذاکره، حالا می بیند که چاره ای جز همراهی 

برای احیای توافق هسته ای ندارد و تنها تلاش شد تا این حلقه گل پیروزی بر گردن 
دولت حسن روحانی انداخته نشود و خودشان عامل رفع این مشکل باشند چرا که 
هیچ چیز نسبت به پایان دور ششم تغییر نکرده است و همچنان تاکید بر بازگشت به 
تمامی  الزامات توافق سال 2015  شامل بازگشت به غنی سازی 3.67 و عدم استفاده 

از سانتریفیوژهای نسل های بالا تر وجود دارد.
و  نخست  خواسته های  از  بسیاری  از  ایران  که  شده  مشخص  اکنون  افزود:  وی 
حداکثری که در ابتدای دور هفتم مطرح کرده بود عقب نشینی کرده، کمااینکه ما پیش 

از این هم اعلام کرده بودیم که این خواست ها محقق نخواد شد.
بیگدلی همچنین در خصوص مساله راستی آزمایی گفت: برای حضور و سرمایه 
گذاری شرکت های غربی در ایران مقدماتی نیاز است که همه آن به احیای برجام مربوط 
نمی شود؛ سرمایه گذاری نیازمند اقتصاد شفاف و امنیت اقتصادی است که در ایران 
هیچکدام وجود ندارد و البته ما هنوز عضو FATF هم نیستیم و در حال حاضر تنها 

می توانیم در صورت تحقق توافق از برداشته شدن تحریم های ذیل برجام بهره ببریم. 

بیگدلی تحلیلگر ارشد مسائل بین الملل: 

چاره ای جز همراهی برای احیای توافق هسته ای وجود ندارد 
مذاکرات به نقطه تصمیم گیری رسیده است

علی مطهری: 

همه باید دولت را کمک کنیم تا کشور 
سروسامان بیابد 

علی مطهری نماینده تهران در مجلس دهم می گوید: »من یک سال پیش گفتم 
اینها وقتی خودشان روی کار بیایند مسئله برجام و اف ای تی اف و مانند اینها را حل 
می کنند. اگر دولت دستشان نبود کارشکنی می کردند. تناقض در رفتار گروهی که 
خودشان را انقلابی نامیده اند وجود دارد، ولی امروز وقت حساب کشی نیست و همه 

باید دولت را کمک کنیم تا کشور سروسامان بیابد«.
علی مطهری درمورد رویکرد دوگانه به مذاکره با امریکا در دولت قبلی و دولت 
فعلی می گوید »خوشبختانه در دولت جدید برخی اموری که در دولت قبلی ممنوع 
بود مباح شده است، از آن جمله اصل مذاکره و خصوصاً نوع مستقیم آن. ولی ما 
خوشحالیم که چنین رویکردی به نفع ملت پیدا شده  است. من یک سال پیش گفتم 
اینها وقتی خودشان روی کار بیایند مسئله برجام و اف ای تی اف و مانند اینها را حل 
می کنند. اگر دولت دستشان نبود کارشکنی می کردند. تناقض در رفتار گروهی که 
خودشان را انقلابی نامیده اند وجود دارد، ولی امروز وقت حساب کشی نیست و همه 
باید دولت را کمک کنیم تا کشور سروسامان بیابد.«  به گزارش جماران به نقل از 
انصاف نیوز،او همچنین درمورد سفر اخیر رئیس دولت سیزدهم به روسیه و حواشی 
آن نیز با تاکید بر اینکه » روسیه رؤسای جمهور ایران را مقام درجه 2 حساب می کند، 
لذا تشریفات لازم را اجرا نمی کند«، می گوید: پوتین هم وقتی به ایران آمد مستقیم به 
ملاقات رهبری رفت و ملاقاتی با رئیس جمهور انجام نداد. تاحدی هم طبیعی است. 
وقتی ما می گوییم سیاست خارجی توسط رهبری تعیین می شود و رئیس جمهور و 

وزیر خارجه صرفاً مجری هستند، آنها مایلند که سراغ مرجع تصمیم گیر بروند.
برخی اموری که در دولت قبلی ممنوع بود مباح شده است

متن گفت وگو با علی مطهری را در ادامه بخوانید:
به مذاکره  نظرتان در مورد روندی که مذاکرات طی کرد و رویکرد دوگانه 

مستقیم در دولت قبلی و فعلی چیست؟
به نظرم توقف حدود هفت ماهه ای که در مذاکرات رخ داد و شاید هدف سیاسی 
داشت چون نگران بودند که توافق در انتخابات ریاست جمهوری اثر بگذارد، به صلاح 
کشور نبود و ما زمان را از دست دادیم. شاید امروز به خاطر انتخابات مجلس نمایندگان 
آمریکا که در پیش است دست دولت آمریکا مانند هفت ماه پیش باز نباشد. ولی رویکرد 
مذاکره مستقیم یک تصمیم درست است و باید زودتر گرفته می شد. اما از هرجای 
ضرر برگردیم منفعت است. خوشبختانه در دولت جدید برخی اموری که در دولت 
قبلی ممنوع بود مباح شده است، از آن جمله اصل مذاکره و خصوصاً نوع مستقیم 
آن. ولی ما خوشحالیم که چنین رویکردی به نفع ملت پیدا شده  است. من یک سال 
پیش گفتم اینها وقتی خودشان روی کار بیایند مسئله برجام و اف ای تی اف و مانند 
اینها را حل می کنند. اگر دولت دستشان نبود کارشکنی می کردند. تناقض در رفتار 
گروهی که خودشان را انقلابی نامیده اند وجود دارد، ولی امروز وقت حساب کشی 

نیست و همه باید دولت را کمک کنیم تا کشور سروسامان بیابد.
نظرتان در مورد حواشی مطرح شده در مورد سفر اخیر آقای رئیسی به 

روسیه چیست؟
روسیه رؤسای جمهور ایران را مقام درجه 2 حساب می کند، لذا تشریفات لازم را 
اجرا نمی کند، همان طور که پوتین وقتی به ایران آمد مستقیم به ملاقات رهبری رفت 
و ملاقاتی با رئیس جمهور انجام نداد. تاحدی هم طبیعی است. وقتی ما می گوییم 
سیاست خارجی توسط رهبری تعیین می شود و رئیس جمهور و وزیر خارجه صرفاً 

مجری هستند، آنها مایلند که سراغ مرجع تصمیم گیر بروند.
سیاست پوتین درگیر نگهداشتن همیشگی ایران و آمریکاست 

تحلیل شما در مورد اظهارنظرها و تأثیرات روسیه به طور مشخص بر مذاکرات 
وین چیست؟

طبیعی است که روسیه از بهبود روابط ایران با آمریکا و غرب خشنود نمی شود. 
از طرفی هم مایل به توسعه برنامه هسته ای ایران نیست. به همین دلیل با همه 
قطعنامه های تحریمی شورای امنیت سازمان ملل علیه ایران موافقت کرد و آن را وتو 
نکرد. وضعیت ایده آل برای روسیه از نظر رابطه ایران و آمریکا همین وضعیت فعلی 
است که همواره ایران آمریکا را در درگیری نگه دارد تا نوبت به روسیه نرسد. در واقع 

روسیه از ایران به عنوان یک سپر استفاده می کند.
ما باید مشکلمان را با آمریکا مستقیم و بدون حضور روسیه و چین و اروپا حل کنیم، 

چون این واسطه ها در این دعوا به فکر منافع خودشان هم هستند.
با این تغییر رویکرد در مورد  نحوه مواجهه ی رقبا و منتقدان دولت باید 

مذاکرات باید چگونه باشد؟
باید از آن استقبال کنند. درست است که امروز از سوی گروهی که خود را انقلابی 
می نامند، رفتار دوگانه ای نسبت به زمان دولت گذشته می بینیم در حالی که شرایط 
همان شرایط است، ولی فعلًا باید از این حرف ها و از ظلم هایی که به آقای ظریف و 
دولت گذشته شد بگذریم و به فکر اصلاح امور باشیم. همین که آنها از احساسات و 
شعارهای بی مبنا و ژست انقلابی گری دست برداشته اند و به فکر مصالح و منافع مردم 
افتاده اند مغتنم است و باید آنها را یاری کنیم. فعلًا پرداختن به گذشته و تناقضاتی 
که در رفتار این گروه بوده است دردی را دوا نمی کند. خوشبختانه هواداران اینها 

مسئله دار شده اند و فهمیده اند که هیچ گاه نباید عقل را تعطیل کنند.
برآوردی از تأخیر در مذاکره مستقیم دارید؟ مقصران را چه کسانی می دانید 

که بدهکارند؟
طبعاً تأخیر در رسیدن به تصمیم مذاکره مستقیم خسارات مالی و جانی برای ملت 

ایران داشته است که مسئولان مربوط باید پاسخگو باشند.
البته خوشحالیم که گروه تندروی حاکم بر کشور پس از در دست گرفتن امور و 
مواجهه با واقعیات جامعه، در حال رسیدن به بلوغ فکری و سیاسی است و کم کم 
همان کارهایی را که مصلحان و دلسوزان جامعه سالها فریاد می زدند یک یک پیگیری 

می کنند و از عالم شعار و خیالات فاصله می گیرند.

معاون اول قوه  قضاییه:

برخورد قاطع با فساد منافاتی با رعایت 
حقوق متهمان ندارد

معاون اول قوه قضاییه، گفت: برخورد جدی و قاطع با فساد منافاتی با رعایت 
حقوق متهمان ندارد، بلکه اقتضای عدالت آن است که دو توامان انجام شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق در جلسه شورای مشورتی- نظارتی 
مجتمع اقتصادی، ضمن تأکید بر برخورد قاطع و فوری با فساد اقتصادی، اظهار 
کرد: برخورد جدی و قاطع با فساد منافاتی با رعایت حقوق متهمان ندارد، بلکه 

اقتضای عدالت آن است که دو توامان انجام شود.
معاون اول قوه قضاییه گفت: بسیاری از پرونده های مهم در مجتمع اقتصادی با 
تلاش، هماهنگی و همکاری مقام قضایی و ضابطان خاص و عام به نتیجه می رسد و 
در طول دوره فعالیت مجتمع، ضابطان عموماً با حسن نیت و رعایت قانون به وظایف 
خود عمل کرده اند، اما در مجتمع اقتصادی حتی یک مورد رفتار خلاف قانون چه 
از سوی مقام قضایی و چه از سوی ضابطان توجیه ندارد و بایستی ساز و کار نظارتی 
مناسبی جهت پیشگیری از هرگونه رفتار خلاف قانون اندیشیده شود و در عین حال 

با قاطعیت و سرعت مناسب به پرونده های اقتصادی رسیدگی شود.
رئیس کل دادگستری استان تهران نیز در این نشست در گزارشی در خصوص 
آخرین وضعیت مجتمع گفت: پنج قاضی به شعب ویژه رسیدگی به اخلال در نظام 
اقتصادی افزوده شده و این شعب در حال حاضر تکمیل شده اند و با برنامه ریزی 
انجام شده قضات شعب کیفری دو و شعب کیفری یک بلاتصدی مجتمع به زودی 

معرفی می شوند.
 القاصی مهر، افزود: یکی از نیازهای فوری، پیش بینی ضابطان ویژه برای تحقیقات 
در جرایم اقتصادی در قانون است و می  توان در اصلاحیه قانون مبارزه با اخلالگران 

در نظام اقتصادی این خلاء را مرتفع کرد.
تحقیقات  بر  قانونی  نظارت  کرد:  تصریح  تهران  استان  دادگستری  کل  رئیس 
ضابطان و دادسرا موضوع مهمی است و سرعت در رسیدگی و جلوگیری از اطاله 
دادرسی بایستی به طور جدی دنبال شود و به سرپرست مجتمع مأموریت داده شده 

است که تمام پرونده های جاری را بررسی و علت اطاله را گزارش کیند.

عملکرد وزرای دولت و شخص سید ابراهیم رئیسی از زمان استقرار کابینه جدید در 
پاستور با فراز و نشیب های زیادی همراه بوده است. منتقدان دولت سیزدهم معتقدند 
که دولت و وزرای اقتصادی هیچ برنامه مشخصی برای بهبود زندگی مردم ندارند، اما 
حامیان دولت بر این عقیده هستند که هنوز بخش زیادی از مدیران دولت روحانی در 

کشور حضور دارند و دفع اثرات سیاسست های دولت پیشین زمان بر است.
مجلسی ها اما چه رویکردی نسبت به دولت رئیسی دارند؟ حمایت حداکثری آنها 
رئیسی آیا همچنان پابرجاست یا عملکرد چندماهه حمایت آنها را متزلزل کرده است؟

خیز مجلسی ها برای استیضاح وزرا
انتقاداتی که این روزها گاه و بیگاه از پارلمان شنیده می شود حکایت از آن دارد 
که بهارستان نشینان حتی اگر همچنان حامی رئیسی باشند اما بازهم منتقد برخی 
چه  هستند،  اقتصادی  دولتمردان  خاصه  دولتمردان  عملکردهای  و  تصمیمات 
آنکه فشارهای اقتصادی و معیشتی به مردم طی چندماه اخیر اوج گرفته و بالتبع 

نمایندگان نیز در حوزه های انتخابیه خود تحت فشار هستند. 
شاید از همین روست که این روزها واژه »استیضاح« از زبان نمایندگان زیاد شنیده 
می شود، برخی وزرا را تهدید به استیضاح می کنند و برخی فراتر رفته و به دنبال جمع 
آوری امضا برای عملیاتی کردن این ابزار نظارتی هستند. هرچند برخی زمزمه ها 
نیز حکایت از تلاش های متقابل برای خنثی سازی این استیضاح ها دارد. آنچنان 
که مصطفی رضاحسینی قطب آبادی عضو کمیسیون صنایع پارلمان در روزهای 
اخیر گفته بود؛»مجلس نقش نظارتی و قانونگذاری دارد و باید از ابزار خود، از تذکر و 
طرح سوال گرفته تا استیضاح، در این راستا استفاده کند. تذکرات داده می شود اما 
متاسفانه طرح سوالات در نیمه راه خنثی می شود و ناکام می ماند، در مورد استیضاح 
هم که اصلا اجازه انجامش را نمی دهند و به اشکال گوناگون ما را تحت فشار و 
لابی های مختلف قرار می دهند که نه بتوانیم استیضاحی را به نتیجه برسانیم و نه 

کاری را در جهت دفاع از حق و حقوق مردم انجام دهیم.«
پیش بینی ها درباره کابینه رئیسی درست از آب درآمد

در زمان معرفی وزرای پیشنهادی نیز نقدهای بسیار زیادی متوجه کابینه معرفی 
پیش بینی  سیاستمداران  از  برخی  زمان  آن  در  حتی  و  می شد  پارلمان  به  شده 
می کردند در زمان بسیار کوتاهی مجلس یازدهم وزرای اقتصادی دولت را برای عمل 

نکردن به شعارها و وعده انتخاباتی رئیسی مواخذه خواهد کرد. پیش بینی که سریع 
محقق شد و جرقه آن در پاییز امسال و پس از افزایش سرسام آور قیمت خودرو در 

بازار زده شد.
چه کسانی مانع استیضاح می شوند؟

طرح استیضاح رضا فاطمی امین وزیر »صمت« و پیگیری آن توسط چند نماینده 
مجلس به دلیل اظهارات غیرکارشناسی شخص وزیر در حال رقم زدن اولین چالش 
بین دولت و مجلس بود که به دلایل نامعلومی مسکوت باقی ماند و تنها با برگزاری 
جلسه طرح سوال از وزیر مربوطه، موضوع پیگیری حقوق مردم در افزایش سرسام آور 

قیمت خودرو در بازار، به فراموشی سپرده شد.
تلاش برای استیضاح وزرای اقتصادی دولت در همین چندماه اخیر محدود به 
وزیر صمت نبوده و تلاش های فراوانی برای استیضاح سید احسان خاندوزی وزیر 
اقتصاد، از سوی همکاران سابق وی در پارلمان شکل گرفته است. وضعیت اسفناک 
بورس و همچنین بی برنامگی عجیب وزارت اقتصاد از جمله عواملی بود که بخشی 
از نمایندگان پارلمان را مجاب کند تا به عنوان اولین واکنش جدی به عملکرد ضعیف 
دولت، سید احسان خاندوزی را در صحن بهارستان مورد پرسش جدی قرار داده و یا 

حتی عذر او را بخواهند.
واکنش دولت به یک طرح نافرجام استیضاح

البته طرح استیضاح خاندوزی نیز به نتیجه نرسید و با شایعه ای همچون استعفای 
احتمالی وی و یا برنامه جدید دولت برای احیای سریع بازار سرمایه، این تلاش 
مجلسی ها نیز ناکام ماند و در میان اخبار گم شد. دقیقا همین اتفاق برای استیضاح 
احتمالی بهرام عین اللهی وزیر بهداشت رخ داد و حتی محمدعلی محسنی بندپی 
نماینده ای که احتمال استیضاح وزیر بهداشت را مطرح کرده بود، با یک عقب نشیی 
آشکار اظهارات پیشین خود را پس گرفت. عقب گردی که با استقبال دولت مواجه 
شد و »پایگاه اطلاع رسانی« دولت به سرعت این خبر را در خروجی خود قرار داد 
و به نوعی تلاش 22 نفر از نمایندگان مجلس برای استیضاح عین اللهی را منتفی 

اعلام کرد.
چرایی عدم توفیق نمایندگان مجلس برای استیضاح وزرای دولت را شاید بتوان در 
مصاحبه اخیر احمد علیرضابیگی  یافت. آنجایی علیرضابیگی به صراحت می گوید؛ 

»بخش عمده ای از مجلس یازدهم اعتبار خود را به دولت رئیسی گره زده و طبیعی 
است که مانع آسیب دیدن کابینه شود.« البته او در ادامه به موضوعی اشاره می کند 
که شاید شاه کلید اتفاقات اخیر میان مجلس و دولت باشد. نماینده تبریز تأکید 
می کند؛هیات رئیسه پارلمان نمی گذارد طرح استیضاح وزاری دولت به جریان 

بیفتد.
اظهاراتی شبیه به این گفته های نماینده تبریز را می توان در گپ و گفت با برخی 
دیگر از نمایندگان پارلمان یازدهم نیز شنید. آنها می گویند از سوی هیأت رئیسه 
دنبال  به  یا  و  بگیرند  پس  خود  امضاهای  که  می گیرند  قرار  فشار  تحت  مجلس 
جمع آوری امضا برای استیضاح نباشند و تنها به پرسش آن هم در کمیسیون های 

مربوطه اکتفا کنند.
شاید بر اساس همین فشارها بود که طرح استیضاح حجت الله عبدالملکی وزیر 
»تعاون، کار و رفاه اجتماعی« به دلیل برخی انتصابات بدون ضابطه در وزارتخانه 
مربوطه به سرعت از دستورکار مجلس خارج شد. و بر اساس همین سیاست فشار بر 
نمایندگان نیز طرح جدید یکی از وکلای مجلس برای بازخواست عبدالملکی بابت 

کمک میلیاردی به یک برنامه تلویزیونی، هیچگاه به نتیجه نرسد.
البته در میان نمایندگان فعلی پارلمان افرادی نیز وجود دارند که همچنان بر 
استقلال کامل مجلس تأکید می کنند. برای مثال عباس مقتدایی عضو شاخص 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی پارلمان تصریح می کند؛ »وظایف مجلس 
شورای اسلامی کاملا مشخص است. همچنین اختیارات نمایندگان پارلمان در قانون 
اساسی و آیین نامه داخلی مجلس مورد تصریح قرار گرفته است. روزانه در جلسات 
علنی مجلس ده ها تذکر کتبی به مسئولان اجرایی داده می شود که نشان از آن است 

نمایندگان مردم هرجا ضعف و یا اشکالی ببینند آن را با صراحت بیان می کنند.«
مجلس نگاه جزیره ای دارد؟

او با تشریح ابزارهای نظارتی پارلمان، تأکید می کند؛ »سوال از وزرا یکی از ابزارهایی 
است که مجلس یازدهم از آن بهره گرفته است. البته مجلس در کلیت خود مصالح 
کشور را در نظر می گیرد. اقدامات مجلس، اقدامات یک نهاد و یک قوه عاقله است و 
همه بخش های مختلف نظام را یک مجموعه واحد می داند که در مجموع باید منافع 

ملت را رعایت، حفظ و به حداکثر برساند.«
مقتدایی درباره علل حمایت از دولت سیزدهم نیز اینگونه می گوید؛ »اینکه مجلس 
از دولت حمایت می کند، در بحث بودجه و برخی اقدامات قانونی رخ داده است. اما 
اینکه این مجلس عزم جلوگیری از خطاها را داشته باشد، قطعا با شجاعت و حریت، 
آن هم در بالاترین سطح اتفاق می افتد. بر همین اساس می توان گفت که مجلس 
نگاه جزیره ای ندارد، بلکه نگاه پارلمان به دولت، دلسوزانه، هدایتگرانه و توأم با منافع 

ملت ایران است.«
نظارت مجلس به مذاکرات برجامی گره خورده است؟

به نظر می رسد مجلسی ها؛ یعنی همان 220 نماینده ای که در خرداد سال جاری 
تلاش کردند تا سید ابراهیم رئیسی بر مسند کرسی ریاست جمهوری تکیه بزند 
دچار یک نوع ابهام در نوع اجرای وظایف از سوی کابینه سیزدهم شده اند و هر از 
چندگاهی با طرح برخی سوالات و یا تهدید به استیضاح تلاش می کنند خط خود را 

از برخی سیاست های عمدتا اقتصادی دولت رئیسی جدا کنند.
البته روایت دیگری نیز وجود دارد و آن تلاش هیأت رئیسه مجلس برای حفظ آرامش 
دولت در جریان رسیدن به توافق با غرب است. موضوعی که از سوی یک نماینده 
مجلس که مایل نبود نامی از او برده شود اینگونه تشریح شد؛ »به نظر می رسد هیأت 
رئیسه پارلمان، شخص محمدباقر قالیباف و حتی برخی از کسانی که در مجلس به 
دولت نزدیک هستند تمایل دارند تا زمان به سرانجام رسیدن مذاکرات با غرب وارد 

تنش با دولت نشوند و پس از آن وارد چالش با دولت شوند«.

 نظارت مجلس به مذاکرات برجامی گره خورده است؟

استیضاح های فعلی چگونه خنثی می شوند؟ 

شروط ایران؛لغو تحریم ها، راستی آزمایی و ضمانت معتبر 

مذاکرات وین؛  بدعهدی غرب پایان می یابد؟
تنفس  مرحله  وارد  تحریم ها  رفع  مذاکرات  هشتم  دور 
که  مرحله ای  است؛  شده  سیاسی  تصمیم های  کوتاه 
برخی رایزنی ها از جمله گفت وگوی تلفنی روزشنبه روسای 
جمهوری ایران و فرانسه می تواند عنصری برای کمک به 
فرایند دستیابی به توافق باشد اگر طرفهای مقابل این بار با 

تصمیم های سازنده به وین بازگردند. 
اتخاذ  هدف  با  حالی  در  وین  هشتم  دور  مذاکرات 
تصمیمات سیاسی متوقف شده است که ناظران بین المللی 
با وجود کارشکنی های متعدد کشورهای اروپایی و آمریکایی 
و طرح ادعاهایی مبنی بر پیشرفت کند مذاکرات و تعیین 
ضرب الاجل، بیش از هر زمان دیگری به آینده آن خوش بین  

هستند.
در توضیح این شرایط می توان به توییت اخیر انریکه مورا 
هماهنگ کننده مذاکرات اشاره کرد که اظهار داشت: اکنون 
نیاز به تصمیمات سیاسی است؛ هیات ها پس از رایزنی و 
دریافت دستورالعمل ها هفته آینده از پایتخت های خود به 
وین باز خواهند گشت تا دور هشتم را که طولانی ترین دور 

تاکنون بود، پی بگیرند.
در  نیز  اروپایی  کشور  سه  مذاکره کنندگان  همزمان، 
بیانیه ای مشترک اعلام کردند که مذاکرات وین در حال 
رسیدن به مرحله پایانی است و نیاز به تصمیم گیری های 

سیاسی دارد.
از سوی سه کشور  و مشابه  بیانیه های مشترک  صدور 
اروپایی شرکت کننده در مذاکرات ایران و گروه 1+4 البته 
چندان تازگی ندارد. آنها بارهای از این بیانیه های نمایشی 
راستی  معیار  و  تواند ملاک  آنچه می  اما  اند  صادر کرده 
آزمایی این بیانیه ها قرار گیرد، گام های عملی اروپایی ها 
برای ترغیب و کمک به اتخاذ تصمیم های سیاسی سخت 
به ویژه از سوی واشنگتن برای قبول خواسته های بحق 
ایران مبنی بر لغو تحریم ها و ارائه تضمین برای اجرای موثر 

و مستمر توافق است.
در این بین پس از تماس تلفنی چند روز پیش رئیسان 
با محوریت برجام،  شب گذشته  جمهور فرانسه و روسیه 
امانوئل مکرون رئیس جمهور فرانسه این بار با آیت الله سید 

ابراهیم رئیسی رئیس جمهور کشورمان گفت وگوی تلفنی 
داشت؛ تماس تلفنی که پیشتر برخی رسانه های فرانسوی 
از جمله لو فیگارو آن را پیش بینی کرده بودند و نگاه ها را بار 
دیگر نسبت به آینده این مذاکرات با وجود کارشکنی های 

طرف های غربی خوش بین کرد.
کاخ الیزه در تشریح محورهای این گفت و گو به نقل از 
مکرون نوشت: رئیس جمهور فرانسه در گفت وگوی تلفنی 
به  بر اهمیت دستیابی  ایرانی خود،  با همتای  روز شنبه 

پیشرفت سریع در پرونده هسته ای ایران تاکید کرد.
برای  را  خود  تمایل  مکرون  گزارش،  این  اساس  بر 
شتاب گیری مذاکرات هسته ای ایران برای دستیابی به آنچه 
که وی آن را "پیشرفت محسوس" نامید، تاکید کرد و استفاده 

از راه حل دیپلماتیک را "ممکن و ضروری" دانست.
تارنمای شبکه فرانس 24 نیز با انعکاس بیانیه الیزه که 
پس از گفت و گوی تلفنی شب گذشته منتشر شد، به نقل 
از رئیس جمهور فرانسه نوشت: هرگونه توافقی مستلزم 
تعهدات روشن و کافی از سوی همه طرف ها است که فرانسه 

با همه شرکای خود بر روی آن کار می کند.

خبرگزاری فرانسه نیز با بازتاب دادن این بیانیه مطبوعاتی، 
کامل  اجرای  به  بازگشت  و  سازنده  رویکرد  دادن  نشان 

تعهدات ایران را به نقل از مکرون مهم ارزیابی کرد.
این خبرگزاری همچنین از بیانیه ریاست جمهوری ایران 
خبر داد و به نقل از آن اعلام کرد: جمهوری اسلامی در 
به  برای دستیابی  را  تمایل و جدیت خود  مذاکرات وین، 
توافق ثابت کرده است و هر گونه تلاش طرف مقابل در 
این زمینه باید شامل لغو تحریم ها، راستی آزمایی و ضمانت 

معتبر باشد.
در این طرف ماجرا هرچند طرف های فرانسوی مذاکرات 
وین، در سال های اخیر همپای دیگر متحدان غربی خود 
به تعریفی  و  بارها کارشکنی کرده  در اجرای تعهداتشان 
اما روز جمعه هفته  غیرمسئولانه واکنش نشان داده اند،  
گذشته "نتیجه گیری کردند که مذاکرات می تواند موفق 

باشد".
فرانس 24 همچنین در گزارش مورد اشاره خود با تشریح 
سابقه مذاکرات هسته ای غرب با ایران، هدف از دور جدید 
مذاکرات را بازگشت مجدد ایالات متحده آمریکا که در سال 

2018 از برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( خارج شد و 
تحریم های اقتصادی علیه تهران را بازگرداند و همچنین 

بازگشت ایران به اجرای تعهداتش اعلام کرد.
هرچند نگاهی به سابقه بدعهدی آمریکا و همپیمانان 
پیمان شکن آن در اروپا، رسیدین به توافق مطلوب را برای 
کشورمان با حساسیت های خاصی همراه کرده است که 
ایران، برای رفع این  با  باید دید طرف های مذاکره کننده 
دغدغه  تهران چه گام های اساسی و تضمین های قطعی 

ارایه خواهند کرد.
برای مثال اظهارات غیرمفید اخیر خانم لیز تراس وزیر 
خارجه انگلیس که متناقض با روند رو به پیشرفت مذاکرات 
به  شدن  نزدیک  حال  در  گفت وگوها  "روند  شد  مدعی   ،
بن بستی خطرناک است"،  تلاشی برای فضاسازی منفی 
علیه مذاکرات ارزیابی شده است تا طرف های غربی به 
عبارتی دستیابی به توافق را با دست پس بزنند و با پا پیش 

بکشند.
طرح ادعاهایی مبنی بر اینکه روند مذاکرات به کندی 
پیش می روند نیز موضوع نخ نمایی است که بارها از طرف 
کشورهای غربی برای فشار آوردن به تهران جهت تحمیل 
خواسته های خود و کاستن از توقعات جمهوری اسلامی 
مطرح کرده اند و هر بار تیرشان به سنگ خورده و تهران از 
مواضع قاطع خود در حوزه لغو تحریم ها، ارایه تضمین ها 
و حق قانونی خود در ادامه برنامه هسته ای کوتاه نیامده 
است. موضع قاطعی جمهوری اسلامی ایران درخصوص 
روند مذاکرات وین روزشنبه بار دیگر از جانب آیت الله رئیسی 
در گفت و گوی تلفنی با همتای فرانسوی خود مورد اشاره 
و تاکید قرار گرفت: جمهوری اسلامی در فرآیند مذاکرات، 
اراده و جدیت خود را برای حصول توافق اثبات کرده است 
و هر تلاشی از طرف مقابل در این رابطه، باید شامل لغو 

تحریم ها، راستی آزمایی و ضمانت معتبر باشد.
از  سنگینی  پرونده  که  غربی  کشورهای  دید  باید  حال 
بدعهدی در کارنامه رفتار خود در قبال ملت ایران دارند،  این 
بار با چه تصمیم هایی پای میز مذاکرات در وین بازخواهند 

گشت؟



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

پیامبر اکرم )ص(:
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه: روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: 3٢٩03٢0٩ - 3٢٩0٦١٦0 صندوق پستی: 37١٨٥/٤٤٩٥ 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه ٢١ممیزیک پلاک ٤7

اذان صبح:05/45 طلوع آفتاب:07/13 اذان ظهر:12/16 اذان مغرب: 17/39

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

از خوش بختی مرد 

 داشتن همسر شایسته است .

دوشنبه -11بهمن ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5445

الکافی : ج ٥ ص 3٢7 ح ٤

آخرین وضعیت کرونا دراستان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان، گفت: متاسفانه طی بیست و چهار 
ساعت منتهی به دهم بهمن ماه جاری، کرونا در قم موجب جان باختن دو نفر شد. به گزارش عصر یکشنبه دانشگاه 
علوم پزشکی قم، مهدی مصری در گفت وگویی اظهار داشت: طی این مدت 100 نفر مشکوک و یا با علائم قطعی 
ابتلا به کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند.وی با اشاره به بستری شدن 68 نفر از این 
بیماران گفت: 70 نفر از بیماران که طی روزهای گذشته بستری شده بودند نیز به تشخیص پزشکان معالج برای انجام 
درمان در منزل از بیمارستان مرخص شدند.وی با بیان این که در حال حاضر 252 بیمار مبتلا به کرونا در مراکز درمانی 
قم بستری هستند، ادامه داد: حال 18 نفر از این بیماران وخیم است و در بخش مراقبت های ویژه تحت درمان قرار 
دارند.مصری همچنین گفت: از 497 آزمایش کرونای انجام شده در این مدت، نتیجه 281 مورد مثبت شد.رییس 
دانشگاه علوم پزشکی قم بیان کرد: از ابتدای اجرای طرح همگانی واکسیناسیون کرونا در قم یک میلیون و 657 هزار 

و 140 دُز واکسن به جامعه هدف تزریق شده است.

جزئیاتی از پرونده محکومیت  "صدرالساداتی" 
یک مقام آگاه قضایی گفت: خلع لباس آقای مهدی صدر الساداتی دائمی نیست و تعلیقی است. یک مقام آگاه 
در دستگاه قضایی در گفت و گو با خبرگزاری حوزه، به جزئیات پرونده محکومیت صدر الساداتی در دادسرای ویژه 
پرداخت و گفت: متاسفانه آقای صدر الساداتی از رأی دادگاه، خلاف واقع را بیان کرده است، وی بیش از 10پرونده 
در دادسرای ویژه دارد که اکثریت منجر به صدور کیفر خواست شده است و بعضی ها نیز منتج به صدور رأی قطعی 
گردیده و برخی از پرونده ها نیز هنوز مفتوح است.وی ادامه داد: پرونده ای که آقای صدر الساداتی محکوم شده در 
واقع 8 پرونده بوده که اشخاص حقیقی و حقوقی از وی، شکایت کرده اند که در نهایت وی، به خاطر اتهامات متعدده 
که داشته در بعضی ها به جزای نقدی محکوم شده در برخی از پرونده ها تبرئه گردیده و در بعضی ها منجر به خلع 
لباس دائم روحانیت شده است، البته این خلع لباس دائمی نیست،یعنی اگر مجددا مرتکب جرم شود و رعایت نکند 
این رأی اجرا خواهد شد.این مقام قضایی بیان داشت: آقای صدر الساداتی با زیرکی آمده و مسئله تعلیق را مطرح 

نکرده است درحالی که دوسال تعلیق شده است.

طعنه سنگین و معنادار مایلی کهن به قهر گل محمدی 
 محمد مایلی کهن در مورد وضعیت این روزهای پرسپولیس، استعفای یحیی گل محمدی و سه شرطی که برای 
باشگاه گذاشته چنین گفت: نمی دانم چه بگویم. به هر حال کار فوق العاده سخت است. فقط این را می خواهم بپرسم 
که مدیرعامل جدید چند روز است که آمده فکر کنم 15 - 16 روز و در این مدت هم پرسپولیس سه بازی انجام داده 
است. من کاری ندارم اما این یک دو دو تا چهار تای معمولی است. مگر قرار بود برای این سه تا بازی پول بگیرند؟ چرا 
از مدیرعامل قبلی نگرفتند؟ باید از مدیرعامل قبلی می گرفتند. البته خب مربیان و بازیکنان هم حق شان است اما 

یادمان نرود وضعیت اقتصادی اصلًا خوب نیست که آن هم به خاطر یکسری از عملکردهاست. 

نماینده اردبیل: فردوسی پور را به برنامه ۹۰ برگردانید
 نماینده مردم اردبیل و نمین و نیر و سرعین درنشست علنی روزیکشنبه  مجلس تاکید کرد: 10 روز گذشته در 
نشستی با رئیس سازمان صدا و سیما برگشت عادل فردوسی پور به برنامه 90 شبکه 3 را مطرح کرده ام و خواسته ام 
مکانیسمی برای این کار در نظر بگیرند، ما که برای کاهش فشار اقتصادی و معیشتی مردم انجام نمی دهیم حداقل با 
بازگشت فردوسی پور به این برنامه کاری برای جوانان انجام دهیم. سیدکاظم موسوی بیان کرد: من به حواشی پیش 
آمده در این موضوع کاری ندارم اما همه حاشیه داریم باید با تعهد و ترمیم این مسائل را برطرف کنیم و زمینه بازگشت 

این گزارشگر خوب به برنامه تلویزیونی را فراهم ک

یک ایرانی به رهبری سبزهای آلمان برگزیده شد
 امید نوری پور، شهروند ایرانی تبار 46 ساله، کارشناس سیاست خارجی و ریکاردا لانگ، فمینست جوان هدایت 
این حزب قدرتمند و بلندپرواز حاضر در دولت ائتلافی اولاف شولتس را به دست گرفتند. به گزارش تابناک به نقل 
از یورونیوز، حزب سبزهای آلمان روز شنبه دو رهبر جدید خود را برگزید. امید نوری پور، شهروند ایرانی تبار 46 ساله، 
کارشناس سیاست خارجی و ریکاردا لانگ، فمینست جوان هدایت این حزب قدرتمند و بلندپرواز حاضر در دولت 

ائتلافی اولاف شولتس را به دست گرفتند. 

ابتلای قطعی 1۰نماینده مجلس به کرونا 
 حجت الاسلام علیرضا سلیمی عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: پس از انجام تست های کرونا، 
تاکنون تست کرونای 10 نفر از نمایندگان مثبت اعلام شده است.این نماینده مجلس اضافه کرد: اگر تعداد نمایندگان 
مبتلا به کرونا افزایش پیدا کند، تغییر در نحوه برگزاری جلسات صحن ایجاد خواهد شد به نحوی که نمایندگان در سه 

نقطه تقسیم شده و جلسات صحن مثل ایام سابق شیوع ویروس کرونا تشکیل می شود.

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری خبرداد:

آمادگی مدیریت شهری برای برگزاری 
باشکوه جشن های دهه فجر

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری قم از آمادگی 
مجموعه مدیریت شهری قم برای برگزاری باشکوه جشن های دهه فجر انقلاب 

خبر داد.
سیدمحسن میرهادی در جلسه ستاد گرامیداشت دهه فجر شهرداری قم، 
اظهار داشت: برای آشنایی بیشتر شهروندان با اماکن تاریخی انقلاب اسلامی، 
ارتقای نشاط اجتماعی با بهره گیری از ظرفیت مجموعه مدیریت شهری، استفاده 
از ظرفیت مردمی در آذین بندی محلات، معابر و شور و نشاط شهری از اقدامات 
شهرداری در دهه فجر انقلاب اسلامی است. به گفته وی، پشتیبانی از فعالیت 
مراکز مردمی، اصناف و مدارس، برنامه ریزی و ساماندهی سیستم حمل ونقل 
عمومی برای خدمات رسانی شهروندان و مدیریت و ساماندهی معابر، پارک ها و 
میادین شهری در زمینه سیما و منظر و نظافت مرتبط با ایام دهه فجر نیز در دستور 
شهرداری است. مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری 
قم خاطرنشان کرد: افتتاح بخشی از پروژه های عمرانی، تفریحی و فرهنگی 
نیز مانند سال های گذشته توسط شهرداری قم در طول ایام دهه فجر انقلاب 
اسلامی پیش بینی شده است. وی اقدامات دیگر شهرداری قم در دهه فجر را 
مورد توجه قرار داد و گفت: اجرای طرح سیستم یکپارچه سازی و آذین بندی معابر 
در دهه فجر، ساماندهی و آذین بندی گلزارهای شهدا، آماده سازی مسیرهای 
ده گانه راهپیمایی 22 بهمن، تهیه و استقرار سیستم صوتی در میدان امام راحل، 
همکاری با شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی در زمینه ماشین آلات و غیره، 
آماده سازی بیت تاریخی امام راحل جهت اجرای برنامه های فرهنگی و صدور 
مجوز برای برپایی ایستگاه های فرهنگی نیز در دستور کار شهرداری قم قرار 
دارد. میرهادی ادامه داد: نورپردازی و آذین بندی معابر، میادین و شوارع اصلی 
و فرعی در مناطق هشتگانه شهری، پاک سازی نخاله ها و زباله ها در طول مسیر 
راهپیمایی، شستشوی کامل مسیر راهپیمایی و شستشوی المان های شهری نیز 
همزمان با دهه فجر انقلاب اسلامی انجام خواهد شد. به گفته وی، لکه گیری 
آسفالت های آسیب دیده، آماده سازی سرویس های بهداشتی در طول مسیر، 
برگزاری ایستگاه های نشاط و برنامه های ورزشی، هنری و فرهنگی، اطلاع رسانی 
برنامه های در حال بهره برداری شهرداری، تهیه بنرهای اطلاع رسانی و نورافشانی 
شوارع و معابر و دیدار با خانواده شهدا، تجلیل از ایثارگران و جانبازان و اجرای 
قم  شهری  مدیریت  مجموعه  توسط  نیز  راحل  امام  تاریخی  بیت  در  گل  تاج 

برنامه ریزی شده است.
 

مدیر اداره اجتماعی سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی
 شهرداری قم  مطرح کرد:

جشن های دهه فجر فرصتی برای 
ارتقای فرهنگ شهروندی

مدیر اداره اجتماعی سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم گفت: 
جشن شهروندی طلیعه پیروزی، برپایی تورهای گردشگری، بازدید از اماکن 
تاریخی و برگزاری المپیاد ورزشی فرزندان انقلاب به مناسبت دهه فجر انقلاب 

توسط شهرداری قم برگزار خواهد شد.
مجتبی بستان در جلسه ستاد گرامیداشت دهه فجر انقلاب اسلامی شهرداری 
قم، با اشاره به تشکیل کمیته فرهنگی شهرداری به مناسب چهل و چهارمین 
فرهنگی،  سازمان  ایام  این  طول  در  داشت:  اظهار  اسلامی،  انقلاب  سالگرد 
سازمانی  و  محلی  شهری،  سطح  سه  در  قم  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی 
برنامه هایی را اجرا خواهد کرد. وی با بیان اینکه در تمام شب های دهه فجر انقلاب 
ادامه داد: جشن  پیش بینی شده است،  برنامه های فرهنگی  اجرای  اسلامی 
شهروندی طلیعه پیروزی یکی از برنامه های شاخص فرهنگی در طول این ایام 
است. مدیر اداره اجتماعی سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم با 
تأکید بر نوآوری و به روزرسانی برنامه و جشن های دهه فجر انقلاب، تصریح کرد: 
برپایی تورهای گردشگری، سرودهای خیابانی، بازدید از اماکن تاریخی، نمایش 
خیابانی و برگزاری المپیاد ورزشی فرزندان انقلاب به مناسبت این ایام نیز ویژه 
عموم شهروندان برگزار خواهد شد. وی با بیان اینکه هدف اصلی شهرداری قم، 
اجرای برنامه های فرهنگی در سطح بوستان های شهری است، ابراز داشت: 
برپایی نشست های بصیرتی، گفتمان انقلاب و نمایشگاه های عمومی نیز در 
دهه فجر انقلاب عملیاتی می شود. بستان ابراز کرد: بهره برداری از چند طرح 
ورزشی و تفریحی در سطح بوستان های شهری نیز از ابتدای دهه فجر به همت 
سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم کلید خواهد خورد. وی یادآور 
شد: شهرداری قم تنها متولی ترویج فرهنگ شهروندی است و باید از هر فرصتی 
برای ترویج آن استفاده کنیم و سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
آمادگی دارد تا در طول دهه فجر از فرصت جشن های پیش بینی شده در ارتقای 
فرهنگ شهروندی اطلاع رسانی و برنامه ریزی با هدف جلب مشارکت های بیشتر 

شهروندان، نماید.
  

مدیر منطقه پنج شهرداری قم تأکید کرد:

لزوم افزایش مشارکت های مردمی
 در حل مشکلات شهری 

مدیر منطقه پنج شهرداری قم با تأکید بر لزوم افزایش مشارکت های مردمی در 
حل مشکلات شهری گفت: اجرای طرح چهارشنبه ها در مساجد باهدف ایجاد 
احساس مسئولیت و همدلی همچنین مشارکت مردم و افزایش سرمایه اجتماعی 

در منطقه اجرا می شود.
زین العابدین قراچورلو با تأکید بر اهمیت ارتباط با مردم  اظهار داشت: مدیران 
با حضور و ارتباط مستمر با مردم می توانند مشکلات و چالش های منطقه تحت 
مدیریت خود را احصاء کنند. وی آگاهی مردم را بر مشکلات واقع بینانه تر توصیف 
کرد و افزود: مدیران هرچند هم به منطقه و چالش های آن آگاهی داشته باشند 
مانند مردمی که در منطقه زندگی کرده و با مشکلات روبه رو بوده نمی توانند شرایط 
را درک کنند. مدیر منطقه پنج شهرداری قم، حضور مدیران را در بین مردم عامل 
مشارکت مردمی و حل هر چه سریع تر مشکلات دانست و ابراز کرد: این تجربه در 
منطقه  نشان داده با تشویق مردم برای مشارکت در توسعه منطقه و حل مشکلات 
بسیاری از پروژه ها مانند آسفالت خیابان ها و توسعه فضای سبز با سرعت بیشتری 
انجام شده است. وی اجرای چهارشنبه های مردمی در منطقه را بدون هرگونه 
تشریفات دانست و تصریح کرد: هر هفته چهارشنبه به همراه تمام معاونان دریکی 
از مساجد حضور پیداکرده و با مردم گفت وگو کرده و علاوه بر فرهنگ سازی در 
بعضی از حوزه ها مانند جمع آوری پسماند، سعی در ایجاد همدلی و صبوری 
برنامه های  با  را  فرهنگ سازی  قراچورلو  داریم.  مشکلات  حل  در  شهروندان 
دستوری مانند نصب بنر و تابلو تأثیرگذار ندانست و خاطرنشان کرد: با حضور 
در بین مردم و ایجاد احساس مسئولیت در مردم، می توانیم چندین برابر نصب 
یک بنر موفقیت و بازدهی داشته تا شاهد ارتقاء فرهنگ شهروندی در قم باشیم. 
وی تأثیر معتمدین محل و فعالان منطقه را نیز مؤثر دانست و اذعان کرد: ما از 
معتمدین و بزرگان محل درخواست کمک کرده و تعامل خوبی با آن ها ایجادشده 
تا واقعیت های اقدامات شهرداری را ارائه داده و برای نخستین بار درحال توسعه 
این طرح بوده و هدفمند در این طرح واردشده ایم و قرار نیست یک برنامه نمایشی 

اجرا شود، ما نیاز به افزایش سرمایه اجتماعی  در شهر هستیم.
  

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

اتصال مخزن بزرگ ذخیره آب بوستان 
کوهسار به شبکه آب جمکران

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از اتصال مخزن ذخیره 
آب بوستان کوهسار به شبکه آب جمکران و آبیاری ثقلی عرصه های زیرمجموعه 
خبر داد. پیام جوادیان با اشاره به اتصال مخزن 500 مترمکعبی بوستان کوهسار 
واقع در  پیش ساخته  به صورت  این مخزن  اظهار کرد:  به شبکه آب جمکران 
کوه پایه های کوه دوبرادران و بوستان زائر به شبکه آب بوستان زائر و جمکران 

متصل شده است.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف کالای قاچاق از توقیف یک دستگاه کامیونت
فرمانده انتظامی استان از توقیف یک دستگاه کامیونت و کشف 7میلیارد و 500 میلیون ریال کالای 
قاچاق در این استان خبر داد.   سردار سیدمحمود میرفیضی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری این 
فرماندهی در اجرای طرح مبارزه با قاچاق کالا،یک دستگاه کامیونت حامل انواع انواع کالای قاچاق را 
در محور " قم-گرمسار" متوقف کردند. وی افزود: در بازرسی از داخل کامیون موصوف 5 دستگاه ربات 
نظافتچی، 470جفت کفش،5هزار و 167 ثوب پوشاک،60 عدد کلاه کاسکت مسابقه ای،2هزار و 52 
بسته 24 تایی مداد رنگی،300 عدد اسباب بازی و 40 عدد عینک شنای قاچاق و فاقد هرگونه مجوز 
،کشف و توقیف شد. فرمانده انتظامی استان قم گفت:برابر اعلام کارشناسان،ارزش کالای مکشوفه 
بیش از 7میلیارد و 500 میلیون ریال برآورد شده است. وی با اشاره به دستگیری 2 نفر متهم ،تصریح 
کرد:اموال کشف شده و خودرو توقیفی به همراه پرونده تشکیل شده به مرجع ذیصلاح تحویل شد. 
سردار میرفیضی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق 
و توزیع کالاهای غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی 110 

اطلاع داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانونی برخورد کند.

هشدار پلیس فتا پیرامون استفاده از
 دستگاههای خودپرداز 

رئیس پلیس فتا استان هشدارهایی را در خصوص استفاده از دستگاه های خودپرداز به شهروندان ارائه 
کرد.  سرهنگ "علی موالی" به شهروندان گفت: برای دریافت وجه، تنها دادن شماره حساب و یا شماره 
کارت به فرد واریز کننده کفایت می کند و نیازی به دادن رمز اول و دوم،CVV2، تاریخ انقضا و ... نیست.

وی ادامه داد: برای مطمئن شدن از واریز وجه، نیازی به ورود به بخش انتقال وجه نیست و دارنده کارت 
فقط با گرفتن موجودی حساب خود می تواند از واریز شدن و یا واریز نشدن وجه به حساب و کارت خود 
مطلع شود. رئیس پلیس فتا استان قم افزود: از کارت بانکی خود برای انجام مبادلاتی که از نظر اندازه 
کم می باشد استفاده کنید، بنابراین از متصل کردن حساب هایی که گردش مالی زیادی دارند، به کارت 
بانکی خود اجتناب کنید. وی ادامه داد: کارت عابربانك خود را در اختیار افراد ناشناس قرار ندهید و در 
صورت مفقودی در اسرع وقت با شعبه بانک صادرکننده ی کارت تماس گرفته و یا از طریق اینترنت  بانک 
یا تلفن  بانک نسبت به مسدود کردن و باطل کردن کارت به منظور پیشگیری از هر گونه سوء استفاده 
اقدام نمائید. سرهنگ موالی با بیان اینکه اگر افراد ناشناس تقاضای استفاده از خدمات بانکی بوسیله 
کارت شما را داشتند، آن را نپذیرید افزود: هنگام استفاده از خدمات بانکی دقت کنید مشخصات و 

جزئیات کارت برای دیگران قابل مشاهده نباشد.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف 20 دستگاه انواع وسایل نقلیه سرقتی 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 10دستگاه خودرو سواری و 10دستگاه موتورسیکلت 

مسروقه طی 24 ساعت گذشته در استان خبر داد. 
سردار بهادر اسماعیلی  با اعلام این خبر اظهارداشت: طی 24 ساعت گذشته با تلاش بی وقفه 
مأموران انتظامی استان قم، 10دستگاه انواع خودرو سواری و 10دستگاه موتورسیکلت مسروقه کشف 
شد. وی افزود: با پی گیری های مستمر و انجام اقدامات اطلاعاتی و نیز اخذ استعلامات از سامانه 
های پلیس، این خودروها و موتوسیکلت های مسروقه شناسایی و کشف شده است. جانشین فرمانده 
انتظامی استان قم بر اهتمام پلیس در کشف وسایل مسروقه و دستگیری سارقان و همچنین استمرار 

طرح های ارتقاء امنیت اجتماعی در راستای جلب رضایت مردم و تحقق امنیت پایدار تاکید کرد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

توقیف سمند و کشف کالای قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان از توقیف یک دستگاه خودرو سواری سمند و کشف کالا قاچاق به ارزش 
یک میلیارد ریال در این استان خبر داد.  سرهنگ "مرادحسین جعفریان" اظهارداشت: در اجرای طرح 
مقابله با خودروهای سواری حامل کالاهای قاچاق )شوتی( ماموران یگان امداد این فرماندهی در محور 
جاده اراک به یک دستگاه خودرو سواری سمند مشکوک و آن را توقیف کردند. وی افزود: در بازرسی از 
خودروی موصوف، 450 عدد فلاکس ، 360 لیوان قهوه خوری ، 120 عدد فنجان و 36 عدد قهوه ساز 

قاچاق و فاقد هرگونه مجوز کشف شد.

طرح:محمدعلی رجبی

  آیا شأن یک ایرانی ارابه مرگ ۱۸0 میلیون تومانی است؟

سرپرست معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم  خبرداد:

افزایش 22 درصدی بودجه پیش بینی شده سال آینده

مدیر کل ورزش و جوانان استان، از تشکیل مجمع خیران ازدواج در قم تا پایان 
سال جاری خبر داد.

رسول منعم در جلسه ستاد سامان دهی امور جوانان شهرستان در فرمانداری قم 
با اشاره به ضرورت تسهیل گری در امر ازدواج جوانان، گفت: مجمع خیرین ازدواج 
از یک سال پیش تشکیل شده و قرار است با برگزاری جلسه نهایی اعضای هیئت 

مدیره آن انتخاب شوند.
وی با بیان اینکه مجمع در پی آن است تا نیازمندی های جوانان در حوزه ازدواج 

را جمع آوری کند، گفت: امیدواریم مجمع بتواند در مواردی مانند مسکن و لوازم 
زندگی به زوجین کمک کند.

منعم همچنین به پرداخت تسهیلات ازدواج به 78 درصد از زوجین قمی که در 
صف انتظار دریافت وام ازدواج قرار داشتند اشاره کرد و افزود: در سال جاری تاکنون 
در استان قم مجموعا 950 میلیارد تومان وام ازدواج به 10 هزار و 600 نفر پرداخت 
شده و تا پایان سال نیز فرصت باقی است تا زوجینی که هنوز وام ازدواج را دریافت 

نکرده اند برای دریافت وام خود اقدام کنند.
آینده  سال  برای  گفت:  قم،  شهرستان  جوانان  امور  دهی  سامان  ستاد  دبیر 
اشتغال، مسکن و ازدواج جوانان و حوزه های مختلف فرهنگی و اجتماعی جوانان 

جز اولویت های کاری این ستاد قرار دارد.
وی افزود: در سفر اخیر رییس جمهور به استان قم افزایش اعتبار وام ازدواج به 
استان ابلاغ شد و برای سال آینده اعتبار 990 میلیارد تومانی پیش بینی شده 
است. منعم بررسی راهکار های ارتباط جوانان با مسئولان و دستگاه های اجرایی 
را از دیگر مصوبات جلسه ستاد عنوان کرد و گفت: نشست های تخصصی با حضور 
جوانان نخبه در قالب ثمن ها با دستگاه های متولی و استانی برگزار می شود تا نقطه 

نظرات و پیشنهادات جوانان شنیده شود.
مرتضی حیدری، فرماندار قم هم در این جلسه بر ضرورت انتقال تجربیات مدیران 
به نسل های جوان تاکید کرد و گفت: حضور جوانان در ثمن ها و کسب تجربه آنان 
در این شکل تشکیلات راهکاری است که می تواند جوانان را برای حضور فعال در 

عرصه های مختلف جامعه آماده کند.

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم :

مجمع خیران ازدواج در قم تشکیل می شود

سرپرست معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی 
مدیریت   1401 سال  در  گفت:  قم  شهرداری 
شهری به ازای هر شهروند قمی 28 میلیون ریال 
هزینه خواهد کرد که این رقم شامل هزینه های 
عمرانی  پروژه های  اجرای  و  شهری  خدمات 

می شود.
مجید محمدرضا خانی در توضیح فرایند تدوین 
بودجه 1401 شهرداری قم اظهار داشت: فرایند 
در  مهرماه 1400  از  سال 1401  بودجه  تدوین 
نفر   1000 بیش  صرف  با  و  آغاز  قم  شهرداری 
قالب  درسه   1401 سال  بودجه  فعالیت  ساعت 

اقتصادی، ماموریتی و برنامه راهبردی تدوین شد.
تدوین  در  محوری  برنامه  به  اشاره  با  وی 
بودجه  افزود:  قم  شهرداری  سالیانه  بودجه های 
1401 شهرداری قم بر مبنای دستیابی به چشم 
انداز بر اساس اهداف هشتگانه و ذیل راهبردهای 

29گانه و سیاست های 81گانه تدوین شده است.
سرپرست معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی 
شهرداری قم گفت: خروجی سیستم های کنترل 

استراتژیک،  بازخورد  سامانه  جمله  از  مدیریت 
و  پروژه  کنترل  سامانه  اطلاعات،  و  آمار  سامانه 
سامانه ارزیابی عملکرد شهرداری قم از جمله منابع 

کارشناسان برای تدوین بودجه سال آینده بودند.
بودجه  درصدی   22 افزایش  به  اشاره  با  وی 
سال  در  قم  شهرداری  برای  شده  پیش بینی 
اظهار  بودجه 1400  به اصلاحیه  1401 نسبت 
داشت: بودجه 1401 شهرداری قم به مبلغ 45 
هزار میلیارد ریال به شورای محترم برای بررسی و 
تصویب ارائه شده است. رضاخانی افزود: بودجه 
پیشنهادی سازمان های تابعه شهرداری نیز شامل 
6926 میلیارد ریال منابع و مصارف است که با 
جمعا  شهرداری  بودجه  با  مشترک  موارد  حذف 
سازمان های  و  قم  شهرداری  پیشنهادی  بودجه 
تابعه به میزان 47 هزار میلیارد ریال منابع و مصارف 
ساختمانی،  درآمدهای  وی  گفته  به  می رسد. 
عوارض و بهای خدمات، اوراق مشارکت و فروش 
در  درآمدی  منابع  مهم ترین  از  غیرمنقول  اموال 

بودجه شهرداری قم در سال آینده خواهند بود.

سرپرست معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی 
شهرداری قم با اشاره به وضعیت تحقق بودجه سال 
جاری شهرداری اظهار داشت: بودجه اصلاحیه 
سال 1400 بالغ بر 36 هزار میلیارد ریال به تصویب 
رسیده که 10 هزار میلیارد ریال جاری، 23 هزار 
هزار  دو  و  سرمایه ای  دارایی  تملک  ریال  میلیارد 

میلیارد ریال تملک دارایی مالی است.
وی با اشاره به اینکه میزان عملکرد شهرداری قم 
در بودجه 10 ماهه سال جاری 70 درصد است 
از نظر فیزیکی اهداف بودجه 70 درصد  گفت: 

محقق شده اند.
رضاخانی با اشاره به اینکه سرانه درآمد حاصل 
از عوارض و خدمات بها و جرائم پرداختی توسط 
شهروندان به ازای هر شهروند حدود 13 میلیون 
ریال است اضافه کرد: سرانه هزینه مدیریت شهری 
شامل هزینه های نگهداری شهر مانند رفت و روب 
، ایمنی و نگهداری فضای سبز و بودجه اجرای 
هر  ازای  به   1401 سال  در  عمرانی  پروژه های 

شهروند 28 میلیون ریال احصا می شود.

تأثیر  به  قم،  استان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
شهرداری قم طی سال های گذشته در جذب سرمایه گذار و بهبود کیفیت زندگی 
در شهر اشاره و مطرح کرد: تنوع خدماتی که در شهر ایجادشده قابل توجه بوده 

است.
نمایشگاه  در  قم  شهرداری  غرفه  از  بازدید  حاشیه  در  ارجمندی  علیرضا 
بین المللی گردشگری تهران در گفت وگو با خبرنگار شهرنیوز، با اشاره برپایی 
این نمایشگاه اظهار داشت: گردشگری امروز یک صنعت کاملًا انسانی بوده 
و برخلاف سایر صنایع، حضور انسان در آن بسیار پر رنگ شده و انسان نقش 

مؤثری در رونق آن دارد.
وی هم افزایی انسان ها در صنعت گردشگری را عامل رونق آن دانست و افزود: 
مراکزی که بتوانند ارتباطات بین مردم، جوامع و تأسیسات را از نظر حقوقی و 

حقیقی برقرار کند، در توسعه این صنعت تأثیر بسیاری دارند.
داد:  ادامه  قم  استان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
ازاین رو در همه دنیا برای رونق گردشگری جشنواره ها و نمایشگاه هایی به منظور 

تبادل نظر و رونق گرفتن فعالیت های این حوزه برگزار می شود.
وی برگزاری نمایشگاه ها را به صورت سالانه مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: 
نمایشگاه بین المللی و نمایشگاه های کوچک در مراکز استان ها به تبادل نظر و 
رونق این صنعت کمک کرده و در معرفی ظرفیت های همه جوامع و استان ها 

تأثیر بسزایی دارد.
ارجمندی، حضور سرمایه گذاران را در نمایشگاه ها برای آشنایی با ظرفیت های 
استان قابل توجه خواند و ابراز کرد: حضور سرمایه داران در نمایشگاه ها فرصت 
سرمایه گذاری و در بالفعل تبدیل کردن ظرفیت های بالقوه کمک کرده و در کنار 
آن ها حضور شهرداری ها به منظور معرفی و آوردن زیرساخت ها و همراهی کردن 

برای صدور مجوزها بسیار مهم است.
وی استان قم را از نظر حضور گردشگران دارای امتیازات زیادی دانست و 
خاطرنشان کرد: شهر قم بدون هیچ تبلیغی سالانه شاهد حضور میلیون ها 
گردشگر و زائر بوده که می تواند با تبادل نظر در این نمایشگاه ها و همکاری 

شهرداری به شرایط مطلوبی در این صنعت دست پیدا کند.
اهمیت  قم،  استان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
شهرداری ها و دولت را نیز مورد توجه قرار داد و یادآور شد: همکاری شهرداری ها 
و دولت می تواند زمینه مناسبی برای رونق سرمایه گذاری و بالابردن  افزایش 

خدمات به منظور افزایش طول سفر از ساعت به روز داشته باشد .
وی در ادامه به تأثیر شهرداری قم طی سال های گذشته در جذب سرمایه گذار 
و بهبود کیفیت زندگی در شهر اشاره و مطرح کرد: تنوع خدماتی که در شهر 
ایجادشده قابل توجه بوده و باید بدانیم گردشگر صرف اقامت در شهری نمی ماند 
و در شهر قم علاوه بر زیارت و اقامت، خدماتی دیگر نیز می خواهد که به افزایش 

درآمد پایدار و مشاغل مختلف در شهر کمک می کند.
ارجمندی توسعه گردشگری را در توسعه شهر تأثیرگذار خواند و تصریح کرد: به 
لحاظ ذهنیت، رویکرد و فرهنگ، گردشگری در استان قم پذیرفته شده و هر چه 
ما بتوانیم در بخش دولتی و شهری هماهنگ تر عمل کنیم آثار سریع تر و بیشتری 

خواهد شد.
و  فرهنگی  میراث  اداره   و  بین شهرداری  زمینه های همکاری  ایجاد  از  وی 
گردشگری استان قم خبر داد و گفت:  شهرداری قم اعلام همکاری کرده و این 
اراده وجود داشته و امیدواریم اتفاقات خوبی در این حوزه رقم خورده و شاهد 
توسعه اقتصادی و ایجاد مشاغل در استان باشیم و مردم و دولت در کنار هم از 

سود آن بهره مند شوند.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم، :
اقدامات شهرداری قم سبب جذب سرمایه گذاران و بهبود کیفیت زندگی شده است

مدیرکل مدیریت بحران استان قم با تأکید بر اینکه نیاز به تغییر چهره شهر و افزایش 
تبلیغات محیطی و اطلاع رسانی گسترده در این پیک داریم، گفت: رانندگان تاکسی و 

اتوبوس حتماً باید سه دوز واکسن زده باشند و لزوماً از ماسک استفاده کنند.
محسن اروجی در جلسه مدیریت بحران شهرداری قم، با اشاره به اینکه پیک ششم 
کرونا در کشور و قم آغازشده است، اظهار کرد: متأسفانه آمار بستری ها رو به افزایش 

است و برای کنترل این پیک حتماً باید دستورالعمل ها را رعایت کرده و خودمان را 
برای مقابله با شرایطی سخت آماده کنیم. وی با بیان اینکه در مورد مدارس، آموزش 
هوشمند و مجازی در دستور کار است، تصریح کرد: از سوی دیگر اگر یکی از اعضای 
خانواده مبتلا شود همه افراد خانواده مبتلا خواهند شد و حتماً باید دو دوز واکسن را 

دریافت کرده باشند و افرادی که شرایط دوز سوم را دارند حتماً اقدام کنند.

مدیرکل مدیریت بحران استان قم با تأکید  تاکید کرد:

ضرورت تغییر چهره تبلیغاتی شهر متناسب با شروع پیک ششم


